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Ābolu amata 
mantinieks
Žemaitijas pilsētā 
Mažeiķos izau-
gušais Ovīdijs 
Viršils Ventspili 
uzskata par tādu 
kā savas dzim-
tās vietas radi-
nieci. Ne tikai 
tāpēc, ka abas 
atrodas Ventas 
krastos un ir ar 
apmēram vie-
nādu iedzīvotāju 
skaitu. Radniecību viņš saskata arī apstāklī, ka 
ventspilnieki, tāpat kā Mažeiķu ļaudis, ikdie-
nu lielā mērā pakārtojot naftas un degvielas 
plūsmām – nav slinki savu pilsētu darīt zaļu ne 
vien ar lapu kokiem, bet rudeņos  uzpost arī 
ābolu, bumbieru un citu  dārza augļu krāsās.  

5. lpp.

Pirms Latvijas simtgades arvien vairāk uzņēmējiem 
radās vēlme savā firmas nosaukumā, preču zīmē vai 
produktā iekļaut vārdu “Latvija”. Izņēmums nebija arī 
Ventspils – Latvijas vārdu ieguva jaunā pilsētas koncert-
zāle. Kā norāda portāls Kasjauns.lv, formāli likums nav 
pārkāpts, taču nekur pasaulē tā nedara. Ārpus galvas-
pilsētām esošās pašvaldības respektē valsts intereses 
tās vārdu piešķirt tikai galvaspilsētas galvenajai kon-
certzālei, stadionam vai citam objektam.

Kāpēc Ventspils 
koncertzāle drīkst  
nest Latvijas vārdu

F 
ormāli viss tiešām 
ir kārtībā – kā vēl 
2018. gadā tika 
rakstīts pilsētas 
oficiālajā mājasla-

pā: “Apkopojot gan iedzī-
votāju aptaujas rezultā-
tus, gan ekspertu viedok-
ļus, tālākai izvērtēšanai 
tika virzīti trīs nosaukumi  
– “Kurzemes filharmonija”, 
“Koncertzāle “Ventspils””,  
un “Koncertzāle “Latvija””, 
no kuriem par atbilstošāko 
un labskanīgāko tika atzīts 
“Koncertzāle “Latvija””. 
Šādu vārdu koncertzālei 
izlēmusi dot pašvaldības 
Kultūras komisija, pamato-
joties uz to, ka tā celta 
valsts simtgades laikā. 
Neoficiāli avoti vēsta, ka 
šo nosaukumu esot ietei-
cis Aivars Lembergs, un jau 
pāris nedēļas pirms oficiālā 
lēmuma pieņemšanas bijis 
skaidrs, ka nosaukums būs 
tieši tāds, un iedzīvotāju 
aptaujas, pat ja viņi dotu 
priekšroku citam nosauku-
mam, neko nemainīs.

Kā vēsta “Likums un 
Taisnība”, Ventspils dome 
sākotnēji vērsusies Valsts 
valodas centrā ar lūgumu 
sniegt atzinumu par nosau-

kumu “Latvija” kā vienu no 
iespējamiem jaunās kon-
certzāles nosaukumiem, 
tomēr jau nākamajā dienā 
šo lūgumu atsaukusi. 

Palūkosimies, kāds īsti ir 
vārda “Latvija” izmantoša-
nas likumiskais regulējums? 
Valsts valodas centra galve-
nais lingvists Agris Timuška 
norāda, ka attiecībā uz vārda 
“Latvija” iekļaušanu uzņē-
mumu nosaukumos labā-
kā prakse ir šādi nosaukt 
unikālā pakalpojuma snie-
dzējus visā valsts teritori-
jā  (piemēram, “Latvijas 
Pasts”,  Latvijas gāze”,  
“Latvijas Banka”), vai arī 
tādus uzņēmums, kuru 
darbība aptver pēc iespē-
jas plašāku valsts teritori-
ju, kā, piemēram, “Latvijas 
Televīzija”, “Latvijas dzelz-
ceļš”, “Latvijas Mobilais 
telefons” un tamlīdzīgi. 
Vārdu “Latvija” var iekļaut 
arī visas valsts iedzīvotājiem 
nozīmīgu izglītības iestāžu 
nosaukumos gadījumos, 
ja tās atrodas ārpus gal-
vaspilsētas, kā piemēram, 
“Latvijas Lauksaimniecības 
universitāte” Jelgavā. 

Ja laika prognoze vēl no rīta solījusi sausu un 
samērā siltu laiku, bet dienas vidū viss pēkšņi 
mainās un sāk gāzt pamatīgas lietavas, pēc kurām 
tu, cilvēks, pārrodies mājās cauri slapjš un nosalis, 
tad gandrīz droši var prognozēt – tūlīt sāks tecēt 
deguns, skrāpēties kaklā un kratīt drebuļi. Parasti 
mēs šādos gadījumos uzreiz ķeramies pie tabletes, 
taču vismaz saaukstēšanās sākumposmā iespējams 
tikt galā arī ar tautas līdzekļiem. Gan maciņam, 
gan arī organismam draudzīgāk.

Cīnāmies pret 
saaukstēšanos. 
Ātri, ērti un lēti

T 
iesa, tāda slimī-
ba kā "saaukstē-
šanās” nepastāv, 
bet pie nepatīka-
majām sajūtām 

vainojams mazo negant-
nieku vīrusu uzbrukums, 
kuri nonākuši mūsu orga-
nismā, sāk neticami strau-
ji vairoties. Ko darīt?

Pirmām kārtām jācenšas 
apturēt slimības sākšanos. 
Ķermeņa atdzišanas gadī-
jumā jāsasilda kājas, izda-
rot masējošas kustības ar 
plaukstām, bet atgriežo-
ties mājās, noteikti jāieiet 
karstā dušā vai vēl labāk – 
aromātiskā vannā ar skuju, 
kumelīšu vai kādu citu augu 
piedevām vai ēterisko eļļu. 
Var iztikt arī ar karstu van-
niņu kājām vai uz 1–2 stun-
dām uzlikt sinepju plākste-
rus pēdām un kāju ikriem.

Neatliekot uz vēlāku 
laiku, jāieelpo saberzta 
ķiploka fitoncīdi, bet pēc 
vakariņām ķiploks obligā-
ti jāpakošļā. Ķiploka vietā 
var izmantot arī sīpolu 
vai košļāt un sūkāt sal-
viju, kas satur dabisko 
antibiotiķi – salvīnu.

Ja radušās bažas par 
rīkli un aukslēju mande-
lēm, kakls jāskalo ar sal-
viju uzlējumu, kuru gata-
vo šādi:  ēdamkaroti dro-
gas ieber termosā, aplej 
ar pusglāzi verdoša ūdens, 
nostādina un izkāš. Ļoti 
ieteicama ar mizu vārītu 
kartupeļu inhalācija.

Visas šīs procedūras palī-
dzēs pašā sākumstadijā 
apturēt arī augšējo elpceļu 
kataru ar tādām nepatīka-
mām sajūtām kā skrāpēša-
nu kaklā un nemitīgu krek-
šķēšanu. Procedūras veic 
3 reizes dienā. Savukārt 
no iesnām to sākumstadijā 
palīdzēs atbrīvoties degu-
nā iepilināta biešu sula 
(to lieto arī deguna ska-
lošanai). Vēl viena recep-
te: glāzē vārīta ūdens jāiz-
šķīdina pustējkarote sāls 
un ar mazo rokas klizmu 
pamīšus jāizskalo nāsis. 
Skalošanas laikā nedrīkst 
galvu atliekt atpakaļ – 
jāpastāv pie izlietnes, lai 
ūdens izplūstu laukā. 

Savukārt uzveikt saķerto 

E 
konomikā maģis-
tra grādu iegu-
vušo, bizne-
sā ar praktis-
ku iniciatīvu 

bagāto Ovīdiju tas rosi-
nājis uz pārdomām, ka 
viņa ģimene arī Ventspilī 
varētu sniegt pakalpoju-
mus augļu, ogu un dārze-
ņu pārstrādei sulā, līdzīgi 
kā to ir darījusi un dara 
Mažeiķos. Šoruden iecere 
piepildījusies. 

ZŪDOŠO SKAISTUMU 
PĀRVĒRST DERĪGUMĀ 

Bērnības atmiņās 
Ovīdijam, kā viņa saimnie-
ciskais tēvs Antans abus 
savus dēlus mācījis, ziemai 
nevar saglabāt augļu dabī-

go skaistumu. Bet veselīgu 
un garšīgu sulu veidā var 
no dārzu ražas paņemt un 
līdz pat nākamajai rudenim 
lietot tajā esošo derīgumu. 

Atbilstoši padomju laika 
rocībai un apstākļiem tēvs 
tā arī darījis. Izmantojot 
centrfūgu, no pašu lau-
kos izaudzētajiem augļiem 
un arī dārzeņiem separē-
jis sulu gan savas ģimenes 
vajadzībām,  gan izpalīdzē-
jis pārstrādāt kaimiņu un 
citu ļaužu atvestos augļu un 
sakņu dārzu labumus. 

 “Diemžēl tēvs agri aizgā-
ja mūžībā. Lai līdzās graud-
kopībai nedaudz piepelnī-
tos augļu sezonas laikā, šo 

Koalīcija vienojas par pāreju uz mācībām 
valsts valodā visos izglītības līmeņos

J au šajā mācību gadā stājušies spēkā noteikumi par pār-
eju uz mācībām latviešu valodā vidējās izglītības posmā, 
bet normas, kas attiecas uz mazākumtautību izglītības 
programmu īstenošanas izbeigšanu, stāsies spēkā pakā-
peniski. Jau rakstījām, ka pagājušā gada martā Saeima 

trešajā, galīgajā lasījumā atbalstīja grozījumus Izglītības likumā 
un Vispārējās izglītības likumā, kas vidusskolas posmā paredz 
pakāpeniski pāriet uz mācībām valsts valodā. Pāreja uz mācī-
bām valsts valodā sākās 2019. gada 1. septembrī un noslēg-

sies 2021. gada 1. septembrī. Saskaņā ar Izglītības un zinātnes 
ministrijas informāciju, jau šajā mācību gadā pirmsskolā, sākot 
no pusotra gada vecuma, tiek uzsākta  jauno izglītības vad-
līniju ieviešana, kas paredz būtiski palielināt latviešu valodas 
lomu, tā nodrošinot mazākumtautību bērnu sekmīgu integrāci-
ju sākumskolā. Savukārt 7. klasē notiek pāreja uz mācību satu-
ra apguvi valsts valodā 80% apjomā. No 2020./2021. mācību 
gada vispārējās izglītības iestādēs 10.klasē un no 2021./2022. 
mācību gada 11. klasē visi vispārizglītojošie priekšmeti tiek 

Apspriežot Nacionālās apvienības “Visu Latvijai!”-Tēvzemei un brīvībai/LNNK piedāvātos gro-
zījumus Izglītības likumā, valdību veidojošās partijas vienojušās, ka visos izglītības līmeņos 
īstenojama pilnīga pāreja uz mācībām valsts valodā. Tiesa, pagaidām nav zināms, konkrēti 
kad šādas izmaiņas tiks ieviestas, taču, kā norādīja VL-TB/LNNK priekšsēdētājs Raivis Dzin-
tars, Nacionālās apvienības mērķis ir panākt, lai to realizēšana netiktu atlikta tālā nākotnē. 

pasniegti latviešu valodā, saglabājot mazākumtautību skolē-
niem iespēju dzimtajā valodā apgūt mazākumtautību valodu, 
literatūru un ar kultūru un vēsturi saistītus priekšmetus.

Aprēķināts, ka reforma skars katru piekto izglītības iestā-
di Latvijā jeb 155 skolas no kopumā vairāk nekā 700 mācību 
iestādēm. Latvijā ir 88 krievu plūsmas skolas, 57 skolas, kurās 
mācās gan krievu, gan latviešu bērni, kā arī desmit skolas 
citām mazākumtautībām.
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“Sulumājas” īpašnieks un direktors 
Ovīdijs Viršils.
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Viltusziņu nebūs
Pilsētas dome atbalstīs Digitālā centra dalī-

bu medijpratības projektā, kura ietvaros jau-
nieši tiks mācīti atpazīt dezinformāciju soci-
ālajos tīklos.  

“Verģi” attīstās
SIA “Verģi” gatavojas pārņemt visu zivju 

apstrādes ražotni Sarkanmuižas terminālī. 
Tiks pārveidoti ražošanas un remonta cehi. 

Jauna izstāde
Jaunrades namā līdz 13. oktobrim apska-

tāma Alises Landsbergas darbu izstāde. 
Māksliniece specializējas grafikas nozarē. 

Norit fotodienas
Ventspilī no visas Kurzemes pulcējas 

fotogrāfi. 2. novembrī paredzēta apbalvoša-
nas ceremonija un fotoizstāžu atklāšana. 

Balva arī Ventspilij
Latvijas Ainavu arhitektūras balvu piešķir-

šanas ietvaros starptautiska žūrija Ventspils 
pašvaldībai piešķīrusi balvu kategorijā “Labas 
pārvaldības projekti”. 

Strīds ielas vidū
Kāda sieviete, strīdoties ar draugu, apturēju-

si savu automašīnu Kroņa ielas vidū. Policijas 
darbinieki bija spiesti viņai aizrādīt, ka strīdē-
ties labāk būtu ielas malā, nevis tās vidū. 

Mūk no policijas
Kāds Vārves iedzīvotājs nav pakļāvies poli-

cijas prasībai apturēt transportlīdzekli un 
bēdzis no policijas gan ar auto, gan kājām. 
Viņam piespriests 15 diennakšu arests, 1400 
eiro naudas sods un autovadītāja tiesības 
atņemtas uz 4 gadiem. 

Liecinieku nav
Valsts policija meklē aculieciniekus nega-

dījumam, kurš noticis 14. septembra pēcpus-
dienā Lielā prospekta un Brīvības ielas krus-
tojumā. Tajā iesaistītas divas automašīnas, 
cietušo nav. 

Trīs miljoni cigarešu
Kontrolējot automašīnas pirms uzbraukša-

nas uz prāmja, robežsargi kādā mēbeļu kravā 
atraduši vairāk nekā 3 miljonus kontrabandas 
cigarešu. Uzsākta administratīvā lietvedība. 

Konstatēti pārkāpumi
Pārbaudot astoņas tirdzniecības vietas pil-

sētā, četrās no tām tika konstatēti nopiet-
ni pārkāpumi – nepilngadīgām personām 
tika pārdoti enerģijas dzērieni un tabakas 
izstrādājumi. 

Nāksies piesprādzēties
Arī uzņēmums “Ventspils reiss”, pievie-

nojoties Latvijas Autotransporta direkcijas 
aicinājumam popularizēt drošības jostu lie-
tošanu, izvietojis starppilsētu autobusos 
informatīvus plakātus, aicinot pasažierus 
piesprādzēties. 

Rotaļu istaba atvērta
Andrejnama 4. stāvā atkal atvērta bērnu 

rotaļu istaba “Ķepainītis”. 

Jauni stāvlaukumi
Augsto tehnoloģiju parkā, turpinoties divu 

jaunu ražošanas ēku būvniecībai, pabeigta 
divu autostāvlaukumu ierīkošana. 

Telts jānojauc
Pašvaldības policija likusi nojaukt pašbūvē-

tu telti Sanatorijas ielā, kurā apmeties kāds 
bezpajumtnieks. Par viņu sūdzību iesniegusi 
kāda iedzīvotāja.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Informācijas deficīts
Mediju ziņa:
“(..) Kā saka ne viens vien amerikānis, Tramps ir sadarī-
jis daudz lietu, lai būtu iemesls sākt impīčmentu, bet poli-
tiskā pretinieka sagrāvei domātas informācijas iegūšana, 
iesaistot ārvalsts galvu, droši vien izklausās viskliedzošāk. 
Administrācijas atteikums ļaut izlūkdienestu ģenerālinspek-
toram atklāt Kongresa likumdevējiem informāciju par trauk-
smes cēlēja apsūdzību neskan prezidentam par labu.”
(No Āra Jansona komentāra portālā “Delfi”)

• • •

Gadījums, par kuru raksta “Delfu” komentētājs Āris Jansons, 
protams, nekādi nav saistīts ar norisēm pašu mājās – ne tikai 
Ventspilī, bet arī visā Latvijā. Un vairāk saistīts ar gaidāmajām 
prezidenta vēlēšanām tur, okeāna viņā pusē. Taču tēma, kuru 
aizskāris kolēģis Jansons, noteikti ir paplašināma un attiecināma 
arī uz norisēm mūspusē. Īpaši, ja runājam par komentārā minēto 
Trampa administrācijas atteikumu dot informāciju ASV Kongresa 
likumdevējiem... Kā visiem zināms, pilnvērtīgi vērtēt, analizēt un 
spriest par tādām vai citādām norisēm ir iespējams vien tad, ja 
ir zināms maksimāli liels informācijas apjoms jeb, citiem vārdiem 
runājot, lai pats secinātu, ka konkrēta grāmata ir laba vai slikta, 
tā vispirms pašam jāizlasa, nevis jābalsta savi secinājumi uz kāda 
trešā avota (lai cik šķietami kompetents tas nebūtu) jau iepriekš 
izdarītajiem secinājumiem.

Un šādā kontekstā citētais “Delfu” komentārs ir ļoti pamācošs arī 
Ventspilī. Protams, runa ir par visu Ventspils “likumdevēju”, proti, 
pilsētas domes deputātu spējām un, kas sevišķi būtiski, iespējām 
pilnvērtīgi darīt savu darbu – pieņemt lēmumus Ventspils iedzīvo-
tāju labā. Un šajā ziņā visnotaļ odiozā pašreizējā ASV prezidenta 
Trampa paņēmieni patiesas un aptverošas informācijas plūsmas 
ierobežošanā apbrīnojami līdzinās mūsu pilsētas neaizvietojamā 
“prezidenta” jau ilgstoši piekoptajām “labas pārvaldības prak-
ses” tradīcijām: maksimāli liegt informāciju par pilsētas vadīšanu, 
finansēm, attīstības plānošanu un citiem tikpat svarīgiem jautāju-
miem opozīcijas deputātiem. Kas zina, varbūt prezidents Tramps, 
stājoties amatā, ir iedvesmojies no Ventspils vadītāja...

Taču runa nav tikai par to, cik daudz par pilsētas dzīves orga-
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nizāciju, plānošanu un finansēšanu zina vai nezina opozīcijas 
deputāti. Jo galu galā pat gadījumā, ja opozīcija zina pilnīgi visu, 
ar pozīcijas deputātu balsīm viņu viedoklis tāpat tiks pārbalsots. 
Runa ir par daudz plašāku problēmu. Proti, informācijas pieeja-
mība pati par sevi vēl negarantē, ka iegūtās ziņas tiks izmanto-
tas un, svarīgākais, kā tiks izmantotas. Tās vispirmām kārtām ir 
pamatu pamats, lai veidotu kvalitatīvu un pilnīgā informācijā bals-
tītu kompleksu skatījumu par pilsētas un perspektīvā arī apvieno-
tā Ventspils novada attīstību. Jo pēc būtības informācijas liegšana 
ir ilgtermiņa “pasākums”, kas jau tālākā perspektīvā liedz paš-
reizējo vietvalžu “komandas” konkurentiem sagatavot alternatī-
vu pilsētas attīstības politiku. Turklāt ļauj arī pie varas esošajiem 
nokritizēt jebkuru konkurentu piedāvāto risinājumu – sak, tas nav 
iespējams, jo nav iespējams, bet šis priekšlikums vispār ir nereali-
zējams, kamēr, piemēram, šis – balstīts mākoņos...

Tātad maksimāli plaša pieeja informācijai ir atslēgas lieta ne 
tikai šodienas lēmumu pieņemšanai, bet arī godīgai un taisnī-
gai valsts un pašvaldību pārvaldībai nākotnē. Zinot visu informā-
ciju gan par iespējām, gan pieejamo finansējumu, gan risināju-
ma mehānismiem, gan jau iesāktajiem projektiem, kandidātam 
ir viegli sagatavot ļoti konkrētu piedāvājumu vēlētājiem jebkurā 
dzīves jomā. Kamēr oponenta priekšlikums būs balstīts vien pie-
ņēmumos, tāpēc – nekonkrēts un vispārīgs. Tikai viens piemērs: 
zinot, ka jau šobrīd norisinās darbs pie jaunu sabiedriskā transpor-
ta maršrutu izstrādes, ir viegli solīt, ka tiks ieviesti tik un tik jauni 
maršruti, bet citos maršrutos jau uzreiz pēc vēlēšanām tiks veikti 
uzlabojumi. Kamēr konkurents, nezinot neko par šādiem projek-
tiem, var piedāvāt vien vispārīgo – “uzlabosim sabiedriskā trans-
porta sistēmu”. Piekritīsiet, tie taču ir pilnīgi atšķirīgi piedāvājumi. 
Gan kvalitātes, gan kontroles ziņā...

Un šādā gaismā Ventspils iedzīvotāju ievēlēto opozīcijas četri-
nieka deputātu nemitīgie prasījumi pēc pieejas pilsētas attīstībai 
nepieciešamās informācijas jau izklausās pavisam citādi. Nevis 
pēc opozīcijas deputātu “žēlošanās” par apspiešanu, bet gan pēc 
plānveidīgas un mērķtiecīgas rīcības, lai pēc iespējas ilgāk esošie 
patvaldnieki noturētos pie varas pilsētā (un arī plānojamajā “lie-
lajā” novadā). 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Saskaņā ar šonedēļ koalīcijas sadarbības 
padomes sēdē lemto, Izglītības un zinātnes 
ministrijai jāizstrādā plāns par pilnīgu pār-
eju uz mācībām valsts valodā visos izglītī-
bas līmeņos. Tiesa, NA priekšsēdētājs Raivis 
Dzintars uzsver, ka pagaidām tā vēl ir tikai 
vienošanās, bet ļoti svarīga, vēsturiska vie-
nošanās. Pēc viņa teiktā, šī ir pirmā reize, 
kad visas valdību veidojošās partijas devušas 
zaļo gaismu idejai par pilnīgu pāreju uz mācī-

Koalīcija vienojas par pāreju uz mācībām 
valsts valodā visos izglītības līmeņos

Ventspils Briežu dārza staltbriežu un dambriežu ganāmpulks pagaidām paliek ierastajās mājās pie 
Būšnieku ezera. Pašvaldības SIA “Ventspils labiekārtošanas kombināts” 23. septembrī rīkotā izsole ganām-
pulka pārdošanai palika bez rezultāta – gluži vienkārši nepieteicās neviens interesents.

bām valsts valodā. “Nacionālā apvienība arī 
turpmākajā procesā darīs visu iespējamo, lai 
šī pāreja tiktu īstenota pēc iespējas ātrāk,” 
uzsver politiķis. 

Kā norāda VL-TB/LNNK, nereti pašvaldība 
ģimenes dzīvesvietas tuvumā var piedāvāt 
vietu tikai mazākumtautību bērnudārzā, kurā 
netiek nodrošināta programma valsts valo-
dā. Tādējādi latviešu ģimenei vai nu jāizvē-
las bērnudārzs tālu no mājām, jāmaksā par 
privātās izglītības iestādes pakalpojumiem, 
vai arī jāpiekrīt bērnu sūtīt dārziņā, kurā 

nodarbības notiek krievu valodā. Savukārt 
Nacionālās apvienības sagatavotie likuma 
grozījumi, kas nosaka pašvaldībām pienāku-
mu nodrošināt izglītības programmu apguvi 
valsts valodā ikvienā pašvaldības pirmsskolas 
izglītības iestādē, arī mazākumtautību bērnu-
dārzos, ja to pieprasa bērna vecāki, varētu 
kalpot kā pārejas posma risinājums. Koalīcija 
ir vienojusies atbalstīt šo grozījumu nodoša-
nu komisijai. Nacionālās apvienības priekšli-
kumu pilnībā atbalsta arī Ministru prezidents 
Krišjānis Kariņš. 

Staltbrieži un dambrieži pagaidām vēl paliek Ventspilī

I 
espējams, pie tāda rezultāta vainojams 
fakts, ka pārdošanā tika izlikts vien stalt-
briežu un dambriežu ganāmpulks bez 
pašas Briežu dārza teritorijas. Daļa no 
tās ir Ventspils pašvaldības īpašums, vēl 

daļa pieder VAS “Latvijas valsts meži”. Par 
šīm teritorijām “Ventspils labiekārtošanas 
kombinātam” ir nomas līgums un deleģēša-
nas līgums, kurus plānots pārtraukt.

Iepriekš tika lēsts, ka par Briežu dārza 
ganāmpulku varētu ieinteresēties kāds no 
Latvijas novadu briežu dārziem vai arī kāds 
no privātajiem mini zoodārziem, taču tas 
nenotika. Pagaidām zināms, ka Briežu dārzā 
iespējams paviesoties vairs tikai līdz septem-
bra beigām (no ceturtdienas līdz svētdienai 
no plkst. 10 līdz 16), jo no 1.oktobra tā dar-
bība tiek pārtraukta.

Tagad uzņēmums plāno rīkot atkārtotu 
izsoli, bet pagaidām nav zināms, kad konkrē-

ti tā notiks. Otrajā izsolē staltbriežu un dam-
briežu ganāmpulka sākumcena būs mazāka 
nekā pirmajā, taču par konkrētu summu vēl 
tiks lemts.

Informācija par to, kas notiks ar ganām-
pulku tad, ja arī nāmkamajā izsolē preten-
denti neradīsies, nav. Tik vien zināms, ka 
Briežu dārzu izlemts slēgt, jo pašvaldības 
kapitālsabiedrībai Briežu dārza uzturēšana 
nav lietderīga.Tiesa, ne jau visu var izmērīt 
naudā. Savulaik, Briežu dārzu atklājot, paš-
valdība norādīja, ka tā mērķis ir “veicināt 
ģimeņu aktīvās atpūtas iespējas un izglīto-
šanu, sniedzot iedzīvotājiem zooloģiska un 
ekoloģiska rakstura zināšanas par Latvijas 
faunas dzīvniekiem un dabas vidi”. Savukārt 
Ventspils domes mājas lapā rodama informā-
cija, ka Briežu dārzs izveidojies par iecienītu 
tūrisma objektu, kuru gadā vidēji apmek-
lē 3,5 tūkstoši apmeklētāju, kā arī tajā tiek 

organizētas izbraukuma tematiskās lekci-
jas Ventspils pilsētas vispārizglītojošo skolu 
skolēniem.

Jau rakstījām, ka saskaņā ar PSIA “Ventspils 
labiekārtošanas kombināts” gada pārska-
tu par 2018.gadu, pērn ienākumi no Briežu 
dārza darbības bijuši 1157 eiro, bet vēl gadu 
iepriekš 1265 eiro. 2018. gadā “Ventspils 
labiekārtošanas kombināts” strādāja ar 5,857 
miljonu eiro apgrozījumu un 91 195 eiro lielu 
peļņu, liecina “Firmas.lv” informācija.

Kompānija “Ventspils labiekārtoša-
nas kombināts” ir reģistrēta 1994. gadā, 
un tās pamatkapitāls ir 1,457 miljoni eiro. 
Kompānijas vienīgā īpašniece ir Ventspils 
pilsētas dome. “Ventspils labiekārtošanas 
kombināta” mērķis ir sniegt pakalpojumus 
apstādījumu ierīkošanā, ceļu būvē, atkritu-
mu apsaimniekošanā un tūrismā Ventspilī un 
Kurzemes reģionā. 
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Konkursa  kārtībā aicina darbā

DOKERUS
Prasības kandidātam:
• Vidējā izglītība; • Autovadītāju tiesības B kategorija; • Traktortehnikas tiesības;

Par priekšrocību tiks uzskatīts:
• Darba pieredze uz ostas tehnikas; • Darba pieredze vilcienu sastādītāja amatā.

Mēs piedāvājām:
• Maiņas darbu, vidējā stundas likme no 4,40 EUR līdz 7 EUR plus piemaksas par nakts un svētku dienu darbu;
• Visas sociālās garantijas – veselības apdrošināšana, papildus dienas pie atvaļinājuma u.c.

TRANSPORTA STRĀDNIEKUS
Prasības kandidātam:
• Vidēja izglītība; • Autovadītāju tiesības B kategorija;

Par priekšrocību tiks uzskatīts:
• Darba pieredze uz ostas tehnikas; • Traktortehnikas tiesības C kategorija.

Mēs piedāvājām:
• Maiņas darbs, stundas likme no 4,10 EUR  plus piemaksas par nakts un svētku dienu darbu;
• Visas sociālās garantijas – veselības apdrošināšana,  papildus dienas pie atvaļinājuma u.c.

Tālr. 25406336, CV un pieteikumus sūtīt „Personāla daļai” līdz 30.09.2019. pa pastu Ventspils, Dzintaru 22, 
LV-3604 vai e-pastu: vadims.krumins@kalijaparks.lv

Vien. reģ. Nr. 41203055483

Arī attiecībā uz preču zīmēm vārda “Latvija” 
lietošana ar likumu nav ierobežota.  Tā lie-
tošanu Patentu valde konkrēta produkta 
nosaukumā var aizliegt vien tad, ja skaidri 
redzams, ka notiek maldinājums. Piemēram, 
nepārprotami citā valstī ražots produkts tiek 

Kāpēc Ventspils koncertzāle drīkst nest Latvijas vārdu

VENTSPILS NOVADĀ

Deputāti balsoja pret
19. septembra ārkārtas sēdē Ventspils 
novada deputāti pieņēma lēmumu par 
VARAM izstrādāto pašvaldību admi-
nistratīvi teritoriālās reformas mode-
li. Viņi uzsvēra, ka ministrijas piedāvā-
tais priekšlikums izveidot ap Ventspili 
jaunu administratīvo teritoriju ir juridiski 
nekorekts. 

Gaidāms 
salidojums
19. oktobrī Užavas pamatskolā tiek gai-
dīti visi kādreizējie audzēkņi un pasnie-
dzēji. Pasākums sāksies plkst. 18 Tautas 
namā ar koncertu. 

Priekšmeti 
no Popes
Izstādē “Restaurētais atjaunotajā” aplū-
kojami arī trīs priekšmeti no kādreizējā 
šaursliežu dzelzceļa Ventspils-Dundaga 
Popes stacijas. 

Jauns ansamblis
Vārvē izveidots vokālais ansamblis. 
Pirmā kopāsanākšana jau notikusi. 

Piemin Baltijas ceļu
Tārgales pamatskolā ar ziedu kārtoju-
miem pieminēta Baltijas ceļa gadadiena. 

Gatavo saldumus
Jaunākās paaudzes ugālnieki devās eks-
kursijā uz Pūres šokolādes fabriku. Tur 
viņi ne vien mācījās izgatavot saldu-
mus, bet arī izmantoja iespēju ar tiem 
pamieloties. 

Strādā divās vietās
Novada pašvaldības darbinieki apmek-
lētājus tagad pieņem divās vietās – 
gan Skolas ielā 4, gan Kuldīgas ielā 3. 
Uz Kuldīgas ielu pārcēlušās Izglītības 
pārvalde, Finanšu nodaļa, Iepirkumu 
nodaļa, Informācijas tehnoloģiju noda-
ļa, Komunālā nodaļa, Attīstības nodaļa, 
Nodokļu nodaļa un Bērnu un jaunatnes 
sporta skola. 

Pieredzes apmaiņa
Novada latviešu valodas un literatūras 
skolotājas piedalījās pieredzes apmai-
ņas braucienā uz Kandavas Reģionālo 
vidusskolu. 

Aicina piedalīties
VisiDati.lv, lielākais aptauju portāls val-
stī, aicina novada jauniešus ātri un vien-
kārši izveidot bezmaksas aptauju. 

Trīs Laimes koki
Pie Annahites pamatskolas iestādīti trīs 
Laimes koki. Pavasarī tie ziedēs lavand-
zilas krāsas ziediem. 

Popiņu panākumi
BJSS sacensībās Piltenē ar labiem panā-
kumiem startējuši Popes jaunie spor-
tisti Romāns Betmans, Daniels Valcis, 
Kristaps Zikmanis, Augusts Mārtiņsons, 
Robins Mūrnieks un Nauris Zikmanis. 
Viņi saka paldies trenerim Dainim 
Lodiņam. 

Izstāde Jūrkalnē
5. oktobrī Jūrkalnes Vētru muzejā atklās 
Gintas Stavrovskas gleznu izstādi “Tu un 
es. Krāsas uz viena audekla”.

Karogs piešķirts
Starptautiskais Zaļais karogs jau 10. reizi 
piešķirts Puzes pamatskolai, apstipri-
not interesantas ekoskolas iestrādes un 
aktualitātes. 

Piedalījās talkā
Ugālnieki piedalījās talkā, kurā tika 
sakopta teritorija no Triāltrases līdz 
dzelzceļam. Tur izveidotajā pastaigu 
takā tiek aicināti pastaigāties visi dabas 
draugi.

Savulaik, runājot par pašvaldību megaprojektiem, Juris Jurašs intervijā "Ventspilnieks.lv" teica: “Sekundāri ir, ka paš-
valdības iedzīvotājiem ir iespējas sportot, apmeklēt  mūzikas skolu, bet vai šā rezultāta sasniegšanai ieguldī-
tie līdzekļi bijuši adekvāti?” Tagad Valsts kontrole revīzijā par pašvaldību praksi, aizņemoties finansējumu un plā-
nojot infrastruktūras attīstību, secinājusi, ka ambiciozi un uzturēšanā dārgi objekti, kas uzliek būtisku finansiā-
lo slogu pašvaldību budžetiem, ierobežo pašvaldības iedzīvotājiem nepieciešamu projektu īstenošanu nākotnē.

apzīmēts ar Latvijas vārdu. Taču tādā gadīju-
mā preču zīmi iespējams arī noprotestēt, un 
visticamāk, tā tiks anulēta. Toties ja preču 
zīmi, kuras nosaukumā iekļauts Latvijas, kāda 
novada vai pilsētas vārds lūdz reģistrēt Latvijā 
reģistrēts uzņēmums, un tās nosaukumā nav 
pārkāpts neviens punkts, kurš saskaņā ar 
likumu par preču zīmēm noteikts par pama-

tu atteikumam, Patentu valde šo preču zīmi 
arī reģistrēs. Savukārt ja nosaukumā iekļau-
ta konkrētāka vieta, piemēram, Ventspils vai 
Užava, arī attiecīgajiem produktiem jānāk no 
turienes. Piemēram, “Užavas  alus” darītava 
arī atrodas Užavā, kā jau liecina šī produkta 
nosaukums.

Likumā “Par preču zīmēm” norādīts, ka 
“netiek reģistrētas tādas preču zīmes, kas 
bez Latvijas normatīvajos aktos noteikta-
jā kārtībā izsniegtas kompetentu institūci-
ju atļaujas ietver valsts līmenī apstiprināto 
heraldiku, valsts apbalvojumus, valsts die-
nestu atšķirības zīmes”. Valsts ģerboni un 
citus heraldiskos simbolus produkcijas apzī-
mēšanā drīkst izmantot tikai ar Heraldikas 
komisijas atļauju.

Tomēr jāatzīst, ka vārda “Latvija” un heral-
dikas elementu lietošana preču zīmē vai 
nosaukumā var kalpot arī par nopietnu ieroci 
patērētāja izvēles ietekmēšanai. Piemēram 
var minēt “Latvijas krājbanku”, kurā dau-
dzi iedzīvotāji glabāja savus ietaupījumus 
tādēļ vien, ka maldīgi uzskatīja – tā ir valstij 
piederoša banka. Šādu pārliecību stiprinā-
ja ne tikai cilvēku vēsturiskā pieredze, bet 
arī šīs kredītiestādes nosaukumā iekļautais 
vārds “Latvija” un deviņdesmito gadu sāku-
mā reģistrētajā preču zīmē esošais stilizētais 
heraldiskais lauva. 

Pašvaldību peldbaseinu bums. 
Valsts budžets nav bezizmēra aka

N 
ereti pēc šādu lielu projektu īste-
nošanas pašvaldības piemeklē 
sava veida “paģiras”. Ja objekts 
uzcelts par aizņemtiem līdzek-
ļiem, tad nauda jāsāk atdot, un 

tas nebūt vairs nav tikpat patīkami kā “len-
tīšu griešana”. Savukārt ja būve uzcelta par 
Eiropas Savienības fondu līdzekļiem, valsts 
naudu un nelielu pašu finansējumu, tad jādo-
mā par tās uzturēšanu, telpu noslodzi, algām 
darbiniekiem, komunālajiem maksājumiem 
un vēl daudzām citām lietām. Labi, ja mega-
būve spēj pati sevi uzturēt, bet ja ne? Tādā 
gadījumā nepieciešamas pašvaldības dotā-
cijas, bet nauda, kā zināms,  no nekurienes 
nerodas. Grozies kā gribi, bet naudu pilsētas 
budžetā ar saviem nodokļiem galvenokārt 
maksājam mēs, nodokļu maksātāji, nevis 
Eiropas Savienības fondi, vietējo ķeizariņu 
politiskie lieldraugi vai Valsts kase.

Uzreiz jāsaka, ka Ventspils pašvaldība šajā 
revīzijā nav vērtēta, un par mūsu pilsētu valsts 
kontrolei šajā ziņā nav ne labu, ne  sliktu seci-
nājumu. Tomēr Valsts kontroles ziņojumam ir 
vērts pievērst uzmanību jau tādēļ vien, ka tajā 
apskatīta arī Ventspils pilsētas vadībai tik mīļu 
objektu kā peldbaseinu būvniecības prakse 
dažādās pašvaldībās. Viens no būtiskākajiem 
jautājumiem ir, vai šāda  būve spēj sevi atpel-
nīt (ja nauda būvniecībai aizņemta no Valsts 
kases), un vai tā spēj segt savus uzturēša-
nas izdevumus? Un te aina vairs nebūt nav 
tik rožaina.

DĀRGS PRIEKS, 
KURŠ SEVI NEATPELNA

Mediju un iedzīvotāju pastiprinātas uzma-
nības lokā pēdējo trīs gadu laikā bijusi Latvijā 
uzsāktā vai ieplānotā deviņu peldbaseinu 
būvniecība. 

Sāksim ar Kuldīgu, kuru no Ventspils šķir 
vien 53 kilometri un apmēram četrdesmit 
minūšu ilgs brauciens, un kurā atrodas par vai-
rāk kā trīs miljoniem eiro (3 286 101) uzcelts 
Sporta skolas peldbaseins. 

Kā teikts Valsts kontroles revīzijas atzinumā, 
Kuldīgas novada pašvaldības sporta komplek-

sa, kurā ietilpst peldbaseins, sporta zāle un 
naktsmītnes, ieņēmumi 2018.gadā sasnie-
dza 81 525 eiro, bet izdevumi bija gandrīz trīs 
reizes lielāki – 234 964 eiro. 2018.gada laikā 
ieņēmumi, salīdzinot ar atklāšanas mēneša 
(2018.gada janvāra) ieņēmumiem, ir sama-
zinājušies par apmēram 27%, mēnesī vidēji 
sasniedzot 8 000 eiro. Vasarās peldbaseins ir 
maz apmeklēts, jo iedzīvotāki vairāk izvēlas 
atpūtu pie dabīgajām ūdens tilpnēm.

Vērienīgs peldbaseins plānots Jelgavas 
novada Elejā. Sporta kompleksa un peldbasei-
na izmaksas varētu sasniegt 11 miljonus eiro.  

2,7 (2 764 139) miljonus vērtu peldbaseinu 
būvē arī Ludzas novada pašvaldība, taču paš-
valdības vadītājs atzīst, ka būvējot peldbasei-
nu, jau tagad ir zināms, ka tas sevi neatpelnīs 
un būs slogs pašvaldības budžetam.

Sporta kompleksa būvniecību, ietverot arī 
peldbaseina būvniecību, plāno arī Salacgrīvas 
novada pašvaldībā, lai gan, kā norāda Valsts 
kontrole, 50 kilometru jeb 40 minūšu braucie-
na attālumā atrodas reģionālas nozīmes attīs-
tības centrs Limbaži, kur 2018. gada augustā 
jau ir atklāts peldbaseins. 

PELDBASEINU BUMS UN VENTSPILS
Latvijas pašvaldībās pēdējos gados valda 

īsts peldbaseinu būvniecības bums. Bauskas, 
Kuldīgas un Siguldas novados peldbaseini jau 
nodoti ekspluatācijā, Ludzas novadā norit peld-
baseina būvniecība, Salacgrīvas novads veic 
peldbaseina būvniecības priekšizpēti, Jelgavas 
novads plāno peldbaseina un sporta komplek-
sa būvniecību Elejas pagastā. Uzbūvēti vai tiek 
plānoti jauni peldbaseini Limbažos, Krāslavā, 
Ķekavā, Līvānos, Rūjienā, Rēzeknē, Valmierā, 
Ozolniekos un citur. Arī Ventspils neatpaliek 
no vispārējās “peldbaseinu modes”, un bija 
iecerējusi vēl viena (OC Ventspils jau darbojas 
kā lielais, tā mazais peldbaseins) peldbasei-
na būvniecību – ar 50 m gariem peldceliņiem, 
rehabilitācijas centru un viesnīcu. Tomēr izglī-
tības un zinātmes ministre, kuras paspārnē ir 
arī visa Latvijas sporta joma, pauda neizpratni, 
kā laikā, kad trūkst finansējuma skolotājiem, 
astronomiskas summas tiek iegāztas projek-

tos, kuri pēc būtības ir atliekami vai pat nav 
vajadzīgi vispār. Valdība lēma Ventspils peld-
baseinam naudu nepiešķirt, taču pozīcija ar 
Aivaru Lembergu priekšgalā steidzās paziņot, 
ka iecerētā megabūve Ventspilij gar degunu 
aizgāja tādēļ, ka opozīcijas deputāti atļāvās 
uzrakstīt vēstuli IZM Sporta apakškomitejai ar 
aicinājumu izvērtēt sportam atvēlēto līdzek-
ļu efektīvu un lietderīgu izmantošanu. Te gan 
jāatgādina, ka opozīcijas deputātu vēstulē 
nebija minēts, ka viņi būtu pret peldbaseina 
un rehabilitācijas centra celšanu, tā ir, tā sakot, 
minētās vēstules “radoša interpretācija”.  

POLITIKAS PLĀNOŠANA 
NAV AICINĀJUMS SĀKT BŪVĒT

Valsts kontrole norāda, ka pašvaldības 
peldbaseina nepieciešamību novadā pamato 
ar iedzīvotāju vēlmēm, vajadzību nodrošināt 
bērnu drošību uz ūdens, veicināt profesionā-
lo sportu, veselīgu dzīvesveidu un brīvā laika 
pavadīšanas iespējas jauniešiem, peldēšanu 
kā Sporta politikas pamatnostādnēs iekļau-
tu bērnu un jauniešu sporta prioritāti. Sporta 
politikas pamatnostādnēs patiešām akcentē-
ta peldētprasmes nozīme cilvēkdrošības vei-
cināšanā un peldēšanas pozitīvā ietekme uz 
bērnu veselību un attīstību. Tāpat dokumentā 
norādīts, ka jautājums par peldētapmācības 
programmas īstenošanu ir “skatāms kontek-
stā ar peldbaseinu celtniecību, jo šobrīd peld-
baseinu trūkuma dēļ, sevišķi lauku rajonos, 
nav iespējams pilnībā īstenot peldētapmācī-
bas programmu”. Tai pašā laikā Sporta poli-
tikas pamatnostādņu rīcības virzienā “Sporta 
infrastruktūra” nav paredzētas ar peldbasei-
nu būvniecību saistītas darbības, bet ir pare-
dzēts izstrādāt sporta politikas plānošanas 
dokumentu, kas noteiktu valsts un pašvaldī-
bu nozīmes sporta infrastruktūras attīstības 
virzienus. 

Jāsaprot, ka valsts budžets nav bezizmēra 
aka, no kuras pasmelties naudu dažu pašvaldī-
bu ambiciozo projektu īstenošanai. Taču ja reiz 
kāds tā patiešām domā, tad nav ko sūroties, 
ka nepietiek naudas ne izglītībai, ne medicī-
nai, ne arī cilvēka cienīgām pensijām. 
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Truksnim joprojām 
aizdomās turamā statuss
Jūrmalas mērs Gatis Truksnis joprojām 
figurē kā aizdomās turētais Korupcijas 
novēršanas un apkarošanas biroja izmek-
lētā kriminālprocesā par iespējamu kukuļ-
ņemšanu saistībā ar dzīvokļa saņemšanu 
bezatlīdzības lietošanā. Prkuratūra pagai-
dām nekomentē, vai nākotnē G.Truksnim 
varētu celt apsūdzību.

Par saindēšanos 
vēršas policijā
Siguldas novada dome ar iesniegumu 
vērsusies Valsts policijā par četru bērnu 
inficēšanos ar retu zarnu nūjiņu. Pašlaik 
nav skaidras informācijas, kur bērni 
ieguvuši šo baktēriju. Kopš 5. septem-
bra zarnu infekcijas simptomi konstatē-
ti 34 bērniem un darbiniekiem piecās 
Siguldas pirmsskolas izglītības iestādēs. 

Arvien vairāk lieto alkoholu
Pērn turpināja pieaugt reģistrētā alko-
hola patēriņš uz vienu iedzīvotā-
ju. Viens iedzīvotājs pērn vidēji patērē-
jis 11,1 litru alkohola, bet iedzīvotājs, 
kas vecāks par 15 gadiem – 13,2 litrus. 
Pēdējo 10 gadu laikā vidējais patēriņš 
audzis par 3,2 litriem. Populārākie dzērie-
ni bija alus un stiprie alkoholiskie kokteiļi. 

Varēs sākt vakcinēties 
pret gripu
Jau tuvākajās dienās Latvijas iedzīvo-
tāji varēs sākt vakcinēties pret gripu. 
Infektologi iesaka jau laikus agrā rudenī 
vakcinēties pret gripu, kad gripas sezona 
vēl nav sākusies, jo tādējādi vakcīnai būs 
pietiekami laika nodrošināt organisma 
aizsargspējas pret gripu, izstrādājot spe-
ciālas antivielas.

FKTK atkal pievienos 
Latvijas Bankai
Saeima atbalstīja priekšlikumu uzdot 
valdībai vērtēt iespēju Finanšu kapitā-
la un tirgus komisiju pievienot Latvijas 
Bankai. Tāpat iesniegts priekšlikums no 
6 līdz 4 cilvēkiem samazināt Latvijas 
Bankas valdi, kā arī ierobežot bankas 
prezidenta, viņa vietnieka un padomes 
locekļu ievēlēšanas termiņus līdz diviem. 

Putniņu FKTK vadībā 
nomainīs Purgaile
Konkursā uz Finanšu un kapitāla tirgus 
komisijas padomes priekšsēdētāja amatu 
izvēlēta bankas “Citadele” valdes locek-
le Santa Purgaile. Viņas kandidatūra vēl 
tiks virzīta apstiprināšanai Ministru kabi-
netā. Pēdējā atlases kārtā uz FKTK vadī-
tāja amatu pretendēja četri kandidāti. 

Āfrikā aplaupa Latvijas 
tankkuģi
Rietumāfrikas piekrastē pie Konakri 
Gvinejā pirāti uzbrukuši noenkurotam 
Latvijas tankkuģim “Ance”. Četri bruņoti 
laupītāji nokļuva uz tankkuģa klāja, laupī-
šanas laikā noziedznieki atsavināja apkal-
pes locekļu personīgās mantas, naudu, kā 
arī citas uz kuģa esošas vērtības. Tankkuģa 
“Ance” sastāvā ir 21 apkalpes loceklis, no 
kuriem 18 Latvijas valstspiederīgie.

Pēdējā piecgade – 
vēsturē karstākā
Laika periods no 2015. gada līdz 2019.
gadam bijusi karstākā piecgade kopš 
novērojumu sākuma pirms aptuveni 150 
gadiem. Sākotnējās aplēses liecina, ka 
vidējā temperatūra šajā periodā bijusi par 
1,1 grādu siltāka par vidējo gaisa tempe-
ratūru pirms rūpnieciskās revolūcijas.
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vīrusu palīdzēs šāda recepte:  attiecībā 3:1 
sajauc parastās vīgriezes ziedus vai saknes 
un kliņģerītes. Trīs ēdamkarotes maisījuma 
aplej ar glāzi kagora, nostādina un lieto pa 
2 tējkarotēm 3 reizes dienā pirms ēšanas. Ir, 
protams, vēl desmitiem citu recepšu, taču šis 
komplekss ne reizi vien pierādījis savu efek-
tivitāti. Turklāt tas pieejams absolūti visiem 
un ir pilnīgi nekaitīgs. Abrīvoties no drebu-
ļiem palīdzēs karsta tēja, silts piens, mežro-
zīšu uzlējums. 

Protams, nepieciešami arī vitamīni, īpaši 
askorbīnskābe, kas līdzīgi sētniekam izslau-
cīs no organisma slimību rosinošos mikro-
bus. Ieteicams lietot arī A un E vitamīnu, 
tikai stingri ievērojot norādītās devas. Bagāti 
ar pretsaaukstēšanās vitamīniem ir arī dzel-
tenas un sarkanas krāsas augļi un dārzeņi: 
apelsīni, paprika, burkāni, āboli.

Cīnāmies pret saaukstēšanos. Ātri, ērti un lēti

Aivars Lembergs intervijā laikrakstam “Diena” devis mājienu, ka nākamajās pašvaldību vēlēšanās varētu arī nekandidēt. Tiesa, 
ņemot vērā ar kādu regularitāti jau kopš 2006.gada tiek uzvests viena aktiera teātris “kandidēšu – nekandidēšu” un “būšu 
premjers – nebūšu premjers”, arī šai viņa politiskajai performancei diezin vai var ticēt.

Un vēl. Nevajag uzreiz censties nosist tem-
peratūru, jo karstums iznīcina vīrusus un mik-
robus. Medikamentus vajag izmantot tikai 
tad, ja temperatūra ir augstāka par 38 grā-
diem (bērniem – augstāka par 38,5 ºC). 

Taču gadījumā, ja slimība organismā iepe-
rinājusies nopietni un uz ilgāku laiku, bez 
zālēm, protams, neiztikt, un vislabāk, ja tās 
iesaka ārsts.

Pret saaukstēšanos noderēs arī citas  
visiem zināmas dabas veltes.

Brūkleņu ogas: 3 tējkarotes saspaidītu 
ogu aplej ar glāzi verdoša ūdens, pusstundu 
nostādina, tad izkāš. Lieto pa glāzei 3–4 rei-
zes dienā. Pēc garšas var saldināt ar medu.

Žāvētas meža zemenes: 4 tējkarotes žāvē-
tu ogu ieber termosā, aplej ar 2 glāzēm ver-
doša ūdens, 6 stundas nostādina, tad izkāš. 
Dzer siltu pa 2/3 glāzes 4 reizes dienā pirms 
ēšanas.

Avenes: 4 tējkarotes žāvētu sasmalcinātu 

ogu ieber termosā, aplej ar 2 glāzēm ver-
doša ūdens, 4 stundas nostādina, tad izkāš. 
Dzer siltu pa pusglāzei 4 reizes dienā 10–15 
minūtes pirms ēšanas.

Rīvēti mārrutki ar citronu: uz smalkās 
rīves sarīvē mārrutka sakni (iesnu profilak-
sei10–15 minūtes var paelpot tā sīvo aromā-
tu) un izspiež sulu no viena prāva citrona. 
Sarīvēto masu rūpīgi sajauc ar sulu, pārliek 
stikla burciņā un uzglabā ledusskapī. Lieto pa 
tējkarotei divas reizes dienā.

Rīvēts sīpols un ābols: uz rupjās rīves sarī-
vē vidēja lieluma sīpolu un vienu ābolu. 
Iegūto masu sajauc ar 2 ēdamkarotēm griķu 
medus. Lieto pa ēdamkarotei četras reizes 
dienā pēc ēšanas.

Liepu ziedi: tējkaroti liepziedu aplej ar 
glāzi verdoša ūdens, 45 minūtes nostādina, 
tad izkāš. Dzer siltu pa pusglāzei 2–3 reizes 
dienā pusstundu pirms ēšanas un 1 glāzi 
pirms gulētiešanas. 

Kandidētāja – nekandidētāja cirks

“Vispirms jāredz, ar ko beig-
sies administratīvi terito-
riālā reforma. Ja Ventspils 
pilsētu apvienos ar nova-
du... Šādā scenārijā man 

pēc diviem gadiem var rasties sajūta, it kā 
būtu atgriezies 1988.gads. Šaubos... Beigu 
beigās kaut kad taču vajag arī mazliet padzī-
vot sev,” teicis A.Lembergs. Tomēr atceroties 
viņa izpaudumus attiecībā uz kandidēšanu 
dažādu Saeimas sasaukumu vēlēšanās, kā 
arī “zīmēšanos” kā ZZS izvirzītam premjera 
amata kandidātam, kura ne reizi nenove-
da pie darbiem, šo izteikumu nopietni vēr-
tēt nevar.

SŪDZAS TIESAI, KA PROKURATŪRA 
SAMAZINA IESPĒJAS TIKT IEVĒLĒTAM...

Pirms 9. Saeimas vēlēšanām Lembergs 
iesniegumā  tiesai lūdza paātrināt viņa pra-
sības izskatīšanu pret Ģenerālprokuratūru 
par godu un cieņu aizskarošu ziņu atsaukša-
nu, kuras minētas Šveicei nosūtītajā tiesis-
kās palīdzības lūgumā. Ilgstošā nenoteiktība 
attiecībā uz lietas iznākumu varot negatīvi 
ietekmēt viņa kā deputāta kandidāta rei-
tingu sabiedrībā un būtiski samazināt izre-
dzes tikt ievēlētam. Taču Ģenerālprokuratūra 
Lembergam netīkamās ziņas neatsauca un 
izvirzīja viņam apsūdzību par kukuļņemša-
nu, noziedzīgi iegūtu naudas līdzekļu lega-
lizēšanu un amatpersonas ar likumu noteik-
to ierobežojumu pārkāpšanu. Savukārt Zaļo 
un zemnieku savienības (ZZS) valde apsū-
dzības izvirzīšanas dienā nolēma, ka Aivars 
Lembergs būs ZZS premjera amata kandidāts. 

... UN NEKANDIDĒ
Lembergs paziņo, ka 9.Saeimas vēlēšanās 

nekandidēs.  “Lai uz Saeimu kandidē kāds 
cits, šie amati nav savienojami – vai nu, vai 
nu.”  ZZS vēlēšanās ieguva 18 deputātu vie-
tas, bet  Lembergs pats regulāri piedalījās 
Koalīcijas padomes sēdes. Pēc tam, kad viņu 
2007. gada 14.martā aizturēja un Ventspils 
mērs nokļuva Matīsa cietumā, toreizējais 
premjers Aigars Kalvītis izteicās: “Ja šī situā-
cija ir nopietna, Lembergs nevarēs piedalī-
ties Koalīcijas padomes sēdēs”. Situācija ir 
nopietna joprojām, bet Koalīcijas padomes 
sēdēs viņš pats vai viņa partijas pārstāvji 
piedalījās vēl ilgi...

RIKTĒJAS ARĪ UZ 10. SAEIMU...
Arī pirms 10. Saeimas vēlēšanām 2010. 

gadā Lembergs, ja tā var teikt, turpināja 
“pūst miglu acīs” par savu iespējamo kandi-
dēšanu. Viņa paša lielākās šaubas par kandi-
dēšanu vēlēšanās saistoties ar pārliecību, ka 

ir vairāk piemērots darbam izpildvarā, nevis 
Saeimā. Toties ja reiz viņš kandidēšot, tad 
darīšot to Rīgas vēlēšanu apgabalā, jo tas 
ļautu uzzināt kā viņa darbu vērtē rīdzinieki. 
Kamēr viņš klāstīja, ka “tas vēl nav izlemts, 
bet iespējams ir”, ZZS ietilpstošā Latvijas Zaļā 
partija viņu izvirzīja premjera amatam. 

... UN NEKANDIDĒ
Vēlēšanās Lembergs nekandidēja. 

Iespējams tādēļ, ka Saeimas atbalstu negu-
va viņa atbalstītā iecere ļaut politiķiem 
saglabāt gan pašvaldības, gan Saeimas 
deputāta mandātu. ZZS 10.Saeimā ieguva 
22 mandātus. 

Tālāk sekoja visiem labi zināmi notikumi – 
Valsts prezidents Valdis Zatlers izdeva rīkoju-
mu nr.2, ar kuru rosināja tautas nobalsošanu 
par Saeimas atlaišanu, bet sabiedrībā popu-
lāri cilvēki sarīkoja “Oligarhu kapusvētkus”, 
kuriem bija nepieredzēta tautas atsaucība. 
Baiba Sipeniece-Gavare toreiz publiski attei-
cās vadīt Jūras svētku pasākumu Ventspilī, 
sakot: “Aivar Lemberg, es zinu, ka tev, iespē-
jams ir ļoti daudz naudas, bet tu esi pazau-
dējis labo vārdu uz mūžiem un nevarēsi to 
ne par kādu naudu nopirkt.”

JA TAUTA ATLAISTU SAEIMU, 
VIŅŠ, IESPĒJAMS, KANDIDĒTU...

Tikmēr Lembergs publiski atzina, ja tauta 
atlaistu Saeimu, viņš apsvērtu iespēju kandi-
dēt uz 11.Saeimu. 

...UN NEKANDIDĒ
Šoreiz Lembergs salīdzinoši ātri paziņoja, 

ka nekandidēs, tomēr būs premjera amata 
kandidāts no ZZS. Taujāts, vai viņa reputā-
cija ir atbilstoša kandidēšanai uz premjera 
amatu un vai ZZS nemāna vēlētājus, premje-
ra amatam kārtējo reizi nosaucot Lembergu, 
kura nominācija diez vai ir reāli iespējama, 

Ventspils mērs atbildēja, ka viņa reputācija 
esot laba.

PREMJERA POSTENIS 
KĀ “KARSTAIS KARTUPELIS”

Uz 12. Saeimas vēlēšanām viņa paša par-
tijas partneri par Lemberga kandidatūru vairs 
bijušo sajūsmu neizrādīja. Zaļā partija pazi-
ņoja, ka tai nebūs pieņemami Ministru prezi-
denta amatam virzīt Aivaru Lembergu. Taču 
gala rezultātā ZZS Lembergu šim amatam 
tomēr izvirzīja, un viņš apņemšanos kandi-
dēt pamatoja ar kārtējo valdības kritiku – tā 
esot ieslīgusi pašapmierinātībā, tās dekla-
rācija un rīcības plāns netiekot pildīts vaja-
dzīgajos apjomos, u.t.t. Situācija pēc vēlē-
šanām bija interesanta – ZZS  parlamentā 
ieguva 21 vietu, par valdības vadītāju kļuva 
Laimdota Starujuma no "Vienotības", bet par 
valsts prezidentu – ZZS pārstāvis Raimonds 
Vējonis. Kā saka, politiskajā tirgū bija vieta 
menevriem. Iespējams, Lembergs arī varētu 
ieņemt Ministru prezidenta krēslu. Tikai – vai 
viņš to gribēja?

Kā savulaik rakstīja žurnāls “Ir”, citē-
jot bēdīgi slavenās “Rīdzenes sarunas”, 
Lembergs, iespējams, izteicies, ka tikai 
pēdējā nedēļā, kad visām partijām sākuši 
kāpt reitingi, bet ZZS slīdēt uz leju, viņš pie-
slēdzies vēlēšanu kampaņai. “Man bija bail, 
ja es uziešu ar pilnu švunku – a mēs novin-
nēsim, a ko tad es darīšu? A nahren man tas 
vajadzīgs!” 

Savukārt runājot par raksta  sākumā minē-
tajām Lemberga bažām “(..) Šādā scenārijā 
man pēc diviem gadiem var rasties sajūta, 
it kā būtu atgriezies 1988.gads,” jāatgādi-
na, ka  tieši 1988. gada 5. decembrī pilsē-
tas TDP 19. sasaukuma ārkārtējā, 8. sesijā 
priekšsēdētāja amatā ievēlēja LPSR kom-
partijas augsta līmeņa funkcionāru Aivaru 
Lembergu... 
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Ventspilī Olimpiskajā dienā 
4600 dalībnieku

Pagājušajā piektdienā Olimpiskā cen-
tra “Ventspils” stadionā, vieglatlēti-
kas manēžā un skolās notika Olimpiskā 
diena. Šāda diena tiek rīkota, lai vairotu 
jauniešu interesi par sportu un Olimpisko 
kustību. Šoruden Ventspilī Olimpiskās 
dienas pasākumos piedalījās 4600 bērni, 
kas ir jauns rekords.

Čempionu līgā – 
pret Ungārijas čempioniem

FIBA Čempionu līgas kvalifikācijas 
izšķirošās kārtas duelī par tiesībām spē-
lēt pamatturnīrā, BK “Ventspils” pretinie-
ki būs Ungārijas čempioni Sombathejas 
“Falco”, ko vada bijušais ventspilnie-
ku galvenais treneris Gašpers Okorns. 
Pirmais mačs notiks 26. septembrī 
viesos, atbildes mačs 29. septembrī 
Ventspilī.

Pēdējā pārbaudē 
zaudējums

Pēdējā pārbaudes mačā pirms jau-
nās sezonas sākuma BK “Ventspils” 
ar 82:96 zaudēja VTB līgas klubam no 
Krievijas “Avtodor”. Ventspils koman-
dā rezultatīvākais ar 17 punktiem bija 
Vess Vašpuns.

Pirmā mājas spēle ar Ogri
Publicēts Latvijas – Igaunijas 

Basketbola līgas jaunās sezonas spēļu 
kalendārs pirmajam mēnesim. Pirmo 
spēli cīņā par titula aizstāvēšanu vents-
pilnieki aizvadīs viesos, kad 2. oktobrī 
Liepājā tiksies ar vietējo komandu. Trīs 
dienas vēlāk ventspilnieki aizvadīs pirmo 
mājas spēli, kad savā laukumā uzņems 
BK “Ogre”.

Notiks nakts peldējums
Arī šoruden vienlaikus Ventspilī, 

Liepājā, Valmierā un Rīgā norisināsies 
vērienīgākais aktīvās atpūtas pasākums 
peldbaseinā – nakts peldējums. Šogad 
pasākums notiks 28. septembra vaka-
rā no plkst. 20. Aicināti pulcēties visa 
vecuma aktīva dzīvesveida piekritējus, 
lai vienotā peldējumā apliecinātu to, cik 
interesanta un patīkama ir peldēšana. 

Aicina iepazīt kērlinga spēli
Ventspils Kērlinga klubs aicina inte-

resentus bez maksas iepazīt olimpisko 
sporta veidu – kērlingu. Pirmā nodar-
bība jau bija, bet ikviens var pievieno-
ties nākamajās, kas notiks 29. septem-
brī, 5. un 13. oktobrī Olimpiskā centra 
“Ventspils” Ledus hallē. Par norises laiku 
interesējies Ventspils Kērlinga kluba lapā 
“Facebook”.

SPORTA ĪSZIŅAS

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
Latvijas bērnu un 

jauniešu čempionāts

SESTDIEN – 2019. gada 28. septembrī

plkst. 15.45

U-17 komandu spēle
HK Venta 2002 – Daugava

SVĒTDIEN – 2019. gada 29. septembrī

plkst. 14.15

U-11 komandu spēle
HK Venta 2002 – HK Tukums

Ventspils un visas Latvijas sporta lepnums – svarcēlāja Rebeka Koha cerīgi devās uz 
pasaules čempionātu Taizemē, taču sacensībās neizdevās ne tuvu atkārtot pagāju-
šajā gadā sasniegto – divcīņas summā sasniegtais rezultāts atpalika par 12 kilogra-
miem un summā iegūta vien 8. vieta, kamēr pērn viņa kāpa uz bronzas pakāpiena. 
Iemesls – veselības ķibeles, tā pēc starta atklāja sportiste. Samērā pieticīgs starts 
arī Ritvaram Suharevam, kuram veiksmīgi tikai trīs no sešiem mēģinājumiem un 
summā 12. vieta.

Futbola kluba “Ventspils” prezidents un īpašnieks, pretrunīgi un skandalozi vērtētais Krievijas bagātnieks Adlans Šišhanovs atkal 
nokļuvis uzmanības lokā ne tajā labākajā nozīmē. Ventspilnieki un vispār futbola dzīves sekotāji labi zina, cik “daiļrunīgs” un 
emocijās bagāts ir A.Šišhanovs, kas viņu ne reizi vien novedis nepatikšanās. Tagad Ventspils kluba prezidents par savu izrunāša-
nos nopelnījis jaunu – vēl bargāku sodu no Latvijas Futbola federācijas.

FK “Ventspils” prezidents atkal ass 
pret tiesnešiem, par ko saņem jaunu sodu

T 
o, ka viņam patīk kritizēt, zina 
jau sen, taču tieši šajā sezonā 
A.Šišhanovs ne vairs slēpti vai 
aplinkus, bet tiešā valodā kriti-
zē Latvijas futbola čempionā-

tā strādājošos tiesnešus. Viņu daļēji var 
saprast: komandai ne visai labi veicas spē-
lēs ar nomināli vājākiem pretiniekiem, pret 
kuriem zaudēts diezgan liels punktu skaits, 
tāpat arī pašu spēlētāju sniegumā gadās 
brīžiem maz izprotamas meistarības bedres, 
un tomēr – klubs nospēlēja solīdi Eiropas 
kausos (tiesa, pēdējā duelī ar Portugāles 
piekto spēcīgāko klubu gan vismaz pirma-
jā mačā Rīgā nopūdelēja visu, ko vien varē-
ja...), arī Latvijas čempionātā ir reālo medaļ-
nieku vidū, bet... Sports ir sports, ne vien-
mēr veiksme ir tava sabiedrotā.

Vainīgo meklēšanas pirmais cunami vil-
nis bija vērojams vasarā, kad FK “Ventspils” 
nospēlēja 2:2 ar “Valmiera Glass/ViA” un 
kārtējo reizi zaudēja svarīgus divus punktus. 
Pēc tā mača A.Šišhanovs, pirmkārt, uzvedās 
agresīvi laukumā un rādīja tiesnešiem vel-
tītus aizvainojošus un rupjus žestus, par ko 
vēlāk saņēma 700 eiro lielu naudas sodu. 
Pēc tam preses konferencē klubu pārstāvē-
ja nevis galvenais treneris Igors Kļosovs, bet 
gan pats A.Šišhanovs, veltot skarbus pārme-
tumus kā spēles tiesnešiem, tā arī Latvijas 
Futbola federācijas prezidentam Kasparam 

Gorkšam. Viņš pauda apgalvojumus, ka ties-
neši ir uzpirkti, lai ieriebtu Ventspils klubam: 
“Tās sauc par kļūdām, bet es tās nesaucu 
par kļūdām. (..) Taču es gribu to sacīt, es to 
darīšu, cik vien spēka – kamēr vien neizvilk-
šu viņu [Kasparu Gorkšu] no prezidenta kabi-
neta! Jo aiz tā stāv cilvēki, kuri ir augstāk. 
Pateikšu citādi – tā ir apmaksāta tiesāšana. 
Viennozīmīgi apmaksāta.”

K.Gorkšs uzsvēra, ka konkrētajā gadīju-
mā FK “Ventspils” īpašnieku izteikumiem, 
kuros tiek apšaubīta tiesnešu objektivitāte 
un neitralitāte, nav nekādu objektīvu iemes-
lu. Vēlāk LFF Disciplānrlietu komiteja lēma 
par soda sankcijām, papildus jau minētajam 
naudas sodam pievienojot arī 280 eiro par 
A.Šišhanova nepiedienīgiem izteicieniem 
preses konferencē, kā arī pašu grēkāzi sodot 
ar diskvalifikāciju līdz 21. oktobrim.

Taču, kā vēlāk izrādījās, šāda diskvalifi-
kācija nebija šķērslis A.Šišhanovam turpi-
nāt savu ceļu arī vēlāk. Kad septembra vidū 
FK “Ventspils” spēlēja viesos ar čempio-
niem “Riga FC”, vienīgos vārtus mačā guva 
ventspilnieki, taču tiesnesis tomēr guvu-
mu neieskaitīja, jo esot bijis aizmugures 
stāvoklis, taču video atkārtojumu tajā pat 
laikā nolēma neskatīties. Tas tā saērcinā-
ja A.Šišhanovu, ka viņš atkal veltīja skarbu 
kritiku mača tiesnešiem, turklāt viņa uzde-
vumā klubs sagatavoja video apkopojumu 

ar tiesnešu kļūdām, bet vēlāk prezidents 
publiski kritizēja arbitrus. “Teicu ceturta-
jam tiesnesim, lai vēlāk paskatās video. Es 
vairs neko par tiesāšanu nesaku, jo brīniš-
ķīgi saprotu, ka aiz tā visa stāv viens radī-
jums. Kamēr viņš sēž tur, kur sēž, šī visat-
ļautība pret mums turpināsies,” tā pēc mača 
teica A.Šišhanovs. Sekoja vēl vairāki epiteti, 
bet jau drīz vien LFF nolēma A.Šišhanovu 
par neētisku rīcību diskvalificēt no Latvijas 
čempionāta līdz pat sezonas beigām, turklāt 
turpmāk A.Šišhanovam būs aizliegts atras-
ties ģērbtuvēs, tehniskajā zonā un pieda-
līties preses konferencēs. Par  atkārtotiem 
ētikas pārkāpumiem viņš sodīts arī ar 560 
eiro naudas sodu. 

Tikmēr FK “Ventspils” cīņa par sudra-
ba godalgām kļūst arvien sarežģītāka. 
Neskatoties uz to, ka pašlaik klubs vēl atro-
das salīdzinoši komfortablā trešajā vietā, 
pēdējos trīs mačos Ventspils ir izniekojusi 
iespējas paņemt pilnu banku un pakāpties 
uz otro vietu. Pēdējais neveiskmīgais mačs 
bija ar vēl vienu pastarīti “Metta/LU”, izlai-
žot uzvaru kompensācijas laikā un tā zau-
dējot divus punktus, nospēlējot neizšķirti 
3:3.... Lai vai kā, turēsim īkšķus, jo sezona 
vēl nav galā un sudrabs vēl ir sasniedzams. 
Pesimistiskajā variantā jāsaka, ka tikpat labi 
var palikt arī bez medaļām vispār, ko gan 
mēs neviens, protams, nevēlamies. 

Veselības ķibeles izjauc Kohas 
cerības uz labu rezultātu

R.Koha svara kategorijā līdz 59 kg visos 
vingrinājumos un piegājienos tika pie rezul-
tāta, taču daudzi neizpratnē uzdeva jautā-
jumus, kāpēc tik maz un tikai astotā vieta? 
Raušanā ventspilniece pacēla 92, 95 un 97 
kg smagus svara stieņus, taču līderes no 
Ķīnas un Ziemeļkorejas bija jau tālu priekšā, 
kuras pacēla attiecīgi 106 kg un 107 kg, bet 
R.Koha ieņēma tobrīd ceturto pozīciju. 

Arī grūšanā R.Koha pacēla visus trīs mēģi-
nājumus – attiecīgi 112, 115 un 118 kg. Taču 
visas konkurentes vēl tikai sāka celt savus 
svarus, un daudzas arī apsteidza ventspil-
nieci. Kopvērtējumā R.Koha ar 215 kg palika 
tikai astotajā vietā. Visvairāk izbrīnīja fakts, 
ka netipiski R.Kohai sportiste pacēla par 12 
kg mazāk nekā pirms pirms gada pasau-
les čempionātā Turkmenistānā, kurā ieguva 
bronzas godalgu – 227 kg (103 kg + 124 kg). 
Šāds rezultāts diezgan tālu atpaliek no viņas 
patiesajām spējām. Tiesa, ar 227 kg šajā 
pasaules čempionātā ventspilniece paliktu 
ceturtā, bronzas medaļas ieguvēja summā 
pacēla 233 kg.

Kā vēlāk portālam “Sportacentrs.com” 
komentēja sportiste, pieticīgais sniegums 
skaidrojams ar veselības ķibelēm:  “12. maijā 
man bija operācija. Viņi izņēma manu apen-
diksu [aklās zarnas piedēklis]. Un tā pirms 
šī čempionāta es biju pilnvērtīgi trenējusies 
divus mēnešus – jūlijs un augusts. Un tā man 
bija jauna pieredze. Pirmā tamlīdzīga situā-
cija. Esmu priecīga, ka tāda situācija radās 
tagad, nevis tuvāk olimpiskajām spēlēm. 
Varu teikt, ka esmu daudz mācījusies no tā. 

Un šis zaudējums, ja varu to tā nosaukt, man 
ir devis daudz. Esmu gatava strādāt smagāk 
un darīt vairāk nākotnei. Dodos uz priekšu un 
ceru, ka jūs būsiet kopā ar mani.”

Tikmēr Ritvars Suharevs svara kategorijā 
līdz 81 kg divcīņas summā izcīnīja 12. vietu. 
Ventspilnieks startēja B grupā, sasniedzot 
sesto labāko rezultātu. Tiesa, varēja pakāp-
ties arī daudz augstāk, jo sacensībās izde-
vās sekmīgi pacelt tikai trīs no sešiem mēģi-
nājumiem. Raušanā R.Suharevs pievarēja 
154 kilogramu smagu stieni, bet nepacē-
la 158 un 160 kg. Savukārt grūšanā viņam 
bija spēkam 188 un 192 kilogrami, taču 200 
kg smago stieni pacelt neizdevās. Summā 
sasniegti 346 kg, kas ir salīdzinoši labs rezul-
tāts sportistam. 
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darbu turpināja mamma Gražina, mēs ar brāli  Edvīnu palīdzē-
jām, cik spējām. Darbs patika galvenokārt ar to, ka varējām 
cilvēkiem sagādāt prieku, atvieglojot viņiem primitīvo sulu 
spiešanas un augļu konservēšanas procesu virtuves apstākļos. 
Turklāt bija abpusējs gandarījums, ka Dieva un cilvēku izaudzē-
tais nav jāatstāj sapūšanai vai jāierok zemē – kas, pēc mam-
mas domām, būtu grēka darbs –, bet kalpo cilvēku iztikai un 
veselībai,” ceļa sākumu augļu biznesā atceras Ovīdijs.  

NODOKĻUS MAKSĀ LATVIJAS LABUMAM
“Par laimi ģimenē savlaicīgi nācām pie atziņas, ka centri-

fūgu ēra ir beigusies un pasaulē arī sulu spiešanā ienāk pavi-
sam citas tehnoloģijas. Vispiemērotākais šai ziņā šķita Vācijas 
piedāvājums,” Ovīdijs stāsta, ka ar jaunajām iekārtām vis-
pirms nodrošinātas abas ģimenes uzņēmuma  “Sulčiukiai” 
(“Suliņas”) ražotnes Lietuvā, kur tagad saimnieko brālis Edvīns, 
bet Ovīdijs kā vecākais šogad spēris soli pāri savas valsts robe-
žām un tādas pat modernas, tikko iegādātas iekārtas uzstādījis 
Liepājā un Ventspilī. 

 “Lai viss būtu solīdi un godīgi, uzņēmumu “Sulumājas” pie-
reģistrēju Latvijā un nodokļus maksāju šīs valsts kasē, nodroši-
not arī vairākas darba vietas vietējiem cilvēkiem. Ventspilnieki 
var būt pārliecināti, ka daļa viņu naudas, kas mums tiek mak-
sāta par pakalpojumu, paliek viņu valsts budžetā,” Ovīdijs 
atzīst, ka pirms šāda soļa veikta nopietna ģimenes uzņēmuma 
darbības analīze, mēģinot prognozēt arī tā turpmāko attīstību. 

LAI CEĻ DARBS, NE REKLĀMA
“Daži varbūt uzskata, ka ienākšana Ventspilī ir vienas vai 

dažu sezonu projekts, lai ātri gūtu peļņu. Kā ekonomists un 
uzņēmējs ar pieredzi gribu apgalvot, ka mērķis ir cits. “Krējuma 
nosmelšanas” laiki neatgriezeniski ir pagājuši daudzās noza-
rēs, arī mūsējā. Tāpēc orientējamies uz ilglaicīgu palikšanu 
šajā nišā, un tas pirmām kārtām nozīmē augstu tempu, garan-
tētu kvalitāti un klientiem draudzīgas cenas. Tieši tā kopš sep-
tembra arī strādājam Ventspilī. Un izskatās, ka pilsētnieki to 
sāk novērtēt. Iekārtu jaudas mums ļauj saražot divas un pat 
trīs reizes reizes vairāk produkcijas, nekā reāli to darām paš-
laik, bet pieļauju, ka sulu spiešanas daudzveidīgās iespējas visi 
dārzu saimnieki vēl nav pamanījuši. Neesam mēģinājuši viņus 
speciāli piesaistīt ar intensīvu reklāmu, gribam iet varbūt garā-
ku, toties drošāku ceļu – lai par mums sāk runāt mūsu darbs,” 
Ovīdijs, atsaucoties uz pieredzi dzimtajā pusē, ir pārliecināts, 
ka tieši tā arī notiks. 

MAIGI PASTERIZĒTA UN GLUŽI SILTA
Pēc ģimenes padomē pirms apmēram pusgada pieņem-

tā lēmuma par ražotnes ienākšanu Ventspilī visatbildīgāk bijis 
sameklēt sezonas darbam vajadzīgās telpas, jo ābolu laiks ilgst 
tikai pāris mēnešu. 

“Uzskatu, ka mums zināmā mērā paveicās tādas atrast 
Kurzemes ielā, kur ir ne vien ražošanai vajadzīgās platības, bet 
arī ērta piekļūšana ābolu izkraušanai un preces saņemšanai, kā 
arī parocīgas stāvvietas transportam. Starp citu, tās klientiem 
līdz šim nākas izmantot diezgan maz, jo no standarta ābolu 
kravas – apmēram trim maisiem jeb 60 līdz septiņdesmit kilo-
gramiem sula tiek izspiesta padsmit minūšu laikā un klients to 
pēc tā sauktās “maigās pasterizēšanas” var saņemt gluži siltu 
burtiskā nozīmē. Ja kādam vedums lielāks vai nav laika gaidīt, 
par speciālos vakuuma maisiņos jau iepildīto sulu īpašniekam 
paziņojam telefoniski, un viņš to var saņemt sev ērtā laikā,” 
“Sulumājas”īpašnieks priecīgs, ka lielā mērā automatizēto 
ražošanas procesu un kontaktus ar pasūtītājiem spēj nodroši-
nāt divi apsviedīgi un apķērīgi puiši – viņa novadnieks Roberts 
un ventspilnieks Daniels, kuri šim darbam apmācīti tepat uz 
vietas ražošanas gaitā.

Ābolu amata mantinieks

GARŠAS BUĶETE KLIENTA ZIŅĀ
“Starp citu, arī mēs ar brāli darbu uz jaunajām iekārtām 

apguvām patstāvīgi, varbūt sākumā pat pieļaujot kādu kļūdu, 
toties tās ir labi palikušas atmiņā un vairāk nekad netiek 
atkārtotas. Bez tam, šajā pēc būtības automatizētajā proce-
sā pēc klienta vēlmes pieļaujams arī radošums sulas recep-
tūrā. Pēc pieredzes un pakalpojuma saņēmēju atsauksmēm 
esam pārliecinājušies, ka vislabākā produkcija padodas tad, ja 
sulas pamatā apmēram četras piektdaļas ir ābolu. Ja pasūtītājs 
vēlas, atlikušajā piektdaļā viņš var likt klāt bumbierus, apelsī-
nus, ķirbjus, galda vai cukurbietes, burkānus, arī pīlādžu, aro-
niju vai citas rudens ogas – kādu nu katrs garšu buķeti un dzē-
riena vērtību izvēlas. Iespējams, tieši tāpēc ābolus un piedevas 
sulas izgatavošanai bieži atved dāmas, kuras pirms tam kādu 
eksotisku receptūru izmēģinājušas mājas apstākļos un vēlas, 
lai tāds dzēriens pie mums tiktu izgatavots visas ģimenes un 
draugu cienāšanai,” Ovīdijs ievērojis, ka garšas izjūta ne tikai 
katram indivīdam, bet pat kaimiņu novados un pilsētās kopu-
mā mēdz būt atšķirīga. Viņš pats iecienījis ābolu sulu ar piekt-
daļas apelsīnu “piešprici”, bet par gaumi un garšu, kā zināms, 
nestrīdas. Ovīdijs un “Sulumājas” darbinieki ir gatavi konsultēt 
par, viņuprāt, optimālajām ingredientu proporcijām, galavārdu 
vienmēr atstājot klientam. Ap piebildi – ja vien viņš sulu nepie-
dāvā izspiest no akmeņiem, pasmaida Ovīdijs. 

VĀCU IEKĀRTAS UN MŪSU PUIŠI GARANTĒ
Ventspilī ražotne darbojas jau teju mēnesi un strādās šeit līdz 

novembrim,  jo ap to laiku svaigo ābolu krājumi parasti bei-
dzas. Saimnieks vēl ir pārdomās, vai iekārtas ieziemot šeit, vai 
pārvest uz citu vietu. Lēmums atkarīgs no ventspilnieku attiek-
smes – ja viņi pakalpojumu pietiekami aktīvi pieprasīs šoru-
den, ne visai labvēlīgajā ābolu gadā, loģiski būtu pieņemt, ka 
sulā augļus un ogas viņi gribēs pārstrādāt arī nākamajā rudenī. 

 “Uz to laiku, ceru, viņi jau būs pārliecinājušies par mūsu 
darba labo kvalitāti, par kuru jau tagad esmu gatavs dot garan-
tijas, jo vācu iekārtas un mūsu puiši tādu spēj nodrošināt,” 
“Sulumājas” īpašnieks ir apmierināts ar līdzšinējo sadarbību un 
gribētu to turpināt. 

NEKAD NESAKI NEKAD
Vai Viršila ģimene negatavoja pārcelties uz pastāvīgu dzīvi 

Liepājā vai Ventspilī, tuvāk savam biznesam? Ovīdijs pagai-

dām uz to atbild noliedzoši, jo viņa šeit pie-
dāvātajam pakalpojumam ir vien sezonas rak-
sturs. Jārēķinās arī ar to, ka viņa astoņus un 
vienpadsmit gadu vecie dēli Jovars un Rikants 
skolā sākuši iet Mažeiķos, un tur arī gribētu 
turpināt. 

“Liepājā esam iegādājušies dzīvokli un uztu-
ramies vasarā, jo jūra patīk ne vien dēliem, 
bet arī sievai Orintai, kura pēc izglītības ir 
pedagogs. Viņa var mācīt bērniem ekono-
miku, bet ābolu sezonas laikā ir aizņemta ar 
ražošanas un sagādes procesu menedžēšanu, 
kurā palīdz ekonomikā iegūtās zināšanas. Ja 
apstākļi prasītu, viņa  var strādāt arī tieši sulu 
spiestuvē. Palīdzot klientiem un personālam, 
tur labprāt uzturas arī dēli, bet, vai šī intere-
se būs paliekoša, pagaidām grūti prognozēt,” 
vērtē ģimenes galva, pieļaujot iespēju zinā-
mos apstākļos dzīvesvietu arī mainīt – kad 
bērni paaugsies un kļūs patstāvīgāki. 

Ovīdijs stāsta, ka nav speciāli interesējies, 
kā jūtas viņa tautieši, kas pārcēlušies uz dzīvi 
ziemeļu kaimiņa zemē. Tas šķiet tik pašsa-
protami, ka brāļu tautas, kam līdzīga ir gan 
mentalitāte, gan valoda, sapratīsies ne vien 
lielās lietās, bet pat sadzīviskās situācijās, kad 
to izdarīt parasti ir visgrūtāk. Bez šaubām, 
pārpratumi var rasties pavisam negaidīti, jo, 
piemēram, meža  dzīvnieks, ko latvieši sauc 
“alnis”, lietuviešiem nozīmē “briedis”, un otrā-

di, bet tas ir tikai iemesls pasmieties...

GADSIMTU SAKAUSĒTI
Vēstures avoti liecina, ka lietuvieši gadsimtiem ir tradicio-

nāli vislojālākā Latvijas minoritāte, kas dabīgi iekļaujas šejie-
nes sabiedrībā, nezaudējot pie tam savu identitāti un saikni ar 
dzimteni. Kā uzrāda statistika, pēc Latvijas neatkarības atjauno-
šanas mūsu valstī dzīvo ap 30 000 lietuviešu, turklāt daudzi te 
mīt jau vairākās paaudzēs. Abām tautām ir līdzīga okupācijas 
gadu pieredze, tāpēc izbrīnu nerada, ka Atmodas laikā, pagā-
jušā gadsimta deviņdesmito gadu sākumā, par Latvijas Tautas 
frontes priekšsēdētāju kļuva lietuvietis Romualds Ražuks. Un 
vēl lietuviešim ir iemesls lepoties, ka Brīvības pieminekļa 
autors, tēlnieks Kārlis Zāle ir dzimis tieši Mažeiķos, mūrniek-
meistara ģimenē, bet mūsu Rainis savu dzejnieka pseidonīmu 
arī atradis viņu zemē.

Ovīdijs stāsta, ka pats politikā iet nav mēģinājis, jo laiku aiz-
ņem ģimene un bizness Latvijā un Lietuvā. 

“Liepāju un Ventspili pazīstam jau daudzus gadus, jo vasa-
rās braucam atpūsties pie jūras jūsu brīnišķīgajās pludmalēs, 
bet manas bērnības gados apmeklējām veikalus Latvijas pie-
robežā.  Abi ar sievu saprotam gandrīz visu, ko saka latvieši, 
bet paši runāt vēl neriskējam. Bija cerība, ka šo valodu pir-
mie un pilnībā apgūs mūsu bērni, jo vasaras draugi viņiem ir 
arī latvieši. Bet nekā  – viņi savā starpā runā “datoru valodā”, 
tātad angliski! Ja ar sievu gribam apmainīties ar informāci-
ju, kas nebūtu viņiem domāta, nākas runāt krievu valodā, ko 
viņi nesaprot. Diemžēl, jo dzīvē tā viņiem noteikti noderētu,” 
Ovīdijs atzīst, ka ģeopolitiskā situācija maina arī valodas vidi.

Cariskās Krievijas laikā pirms 150 gadiem, kad būvēja dzelz-
ceļa līniju Liepāja – Romni (Ukrainā), tā gājusi arī caur viņa 
dzimto pilsētu, ko toreiz sauca par Muravjovu. Un tikai pēc 
Pirmā pasaules kara nelielā pilsēta ieguva tagadējo vārdu, bet 
dzelzceļa līniju sadalīja starp Latviju, Lietuvu, Poliju un PSRS.  
Taču dzelzceļa būve ir sekmējusi kaimiņu tautu sajaukšanos 
pierobežā, un, piemēram, Liepājā etniskie lietuvieši veido ap 
trīs procenti no iedzīvotāju skaita. 

“Ventspilī, cik zinu,  šis īpatsvars ir stipri mazāks, bet patī-
kami tomēr, ka tautieši – tāpat vien aprunāties un arī ar ābolu 
vezumiem – ierodas “Sulumājās”, Ovīdijam iespaids, ka viņi 
tātad šeit jau ir stabili iesakņojušies. Kā Latvijas pilsoņi un kopā 
ar ābelēm. 

Vienoti ģimenes biznesā: Ovīdijs (no labās) ar māti Gražinu 
un brāli Edvīnu.

Ziemai gatavs: ar garšīgu un veselīgu sulu 
pilna piekabe. 

Ovīdijs ar dēliem.
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Nedēļas 
nogale 
kultūras 
un zinātnes 
noskaņās
Apsveicam! Astro-
nomiskais rudens ir 
iestājies! Jā, šogad 
dabā rudens atnācis 
ātrāk nekā kalendā-
rā rakstīts, bet ar to 
mums jārēķinās... 

I 
e d o m ā j i e t i e s , 
vidēji statistiski 
Latvijā katrā ģime-
nē esot vidēji 2,5 
auto! Tad nav ne 

mazāko šaubu, kāpēc 
joprojām tikai runājam 
par globālo sasilšanu, 
bet tikai reto tas tiešām 
satrauc.

Ja kādam gribēsies 
par globālo sasilša-
nu parunāt ar eksper-
tiem, tad to var darīt 
piektdienas vakarā. 
Piemēram, Ventspils 
Augstskolā. Tur no plkst. 
18 notiks dažādas lekci-
jas. Un tās izklausās ļoti 
saistošas. Piemēram, 
tā būs iespēja uzzināt 
vairāk par to, kā kos-
mosa zinātnes izgudro-
jumu uzvaras gājiens 
ienāk ikvienā Latvijas 
uzņēmumā un mājā, vai 
arī par cilvēka intelek-
tu un mašīntulkošanu. 
Tie, kuriem pie sirds iet 
cita veida atpūta, droši 
var gatavoties krie-
vu kultūras dienām. 
Tās sāksies sestdien un 
ilgs līdz pat 26. oktob-
rim. Projekta galvenais 
mērķis ir parādīt krievu 
kultūras daudzveidību, 
krievu cilvēku garīgu-
mu, kā arī parādīt saikni 
ar Latvijas un Ventspils 
vēsturi. Šī projekta 
ietvaros tiek piedāvāta 
plaša un daudzveidīga 
pasākumu programma, 
kas paredzēta dažādu 
vecumu pilsētas iedzī-
votājiem un viesiem. 
Kultūras dienas sāksies 
sestdien, 28. septem-
brī, plkst. 18 ar atklā-
šanas koncertu Kultūras 
centrā. Koncerta prog-
rammā garīgā mūzi-
ka, tautas dziesmas, 
romances, retro un 
estrādes dziesmas. Pēc 
nedēļas Pārventas bib-
liotēkā notiks muzi-
kālais dzejas vakars, 
bet Olimpiskajā cen-
trā "Ventspils" – krievu 
nacionālo sporta veidu 
spēles. Kultūras dienas 
noslēgsies 26. oktob-
rī ar koncertu “Krievu 
motīvi”, kas izskanēs 
Ventspils Kultūras cen-
trā. Programmā krie-
vu tautas instrumen-
tālā mūzika, tautas 
dziesmas, romances un 
mūsdienu komponis-
tu dziesmas, stilizētas 
dejas krievu stilā. 

Eiropas pilsētu – lielu, nelielu vai pa-
visam mazu – raksturojoša pazīme ir 
baznīcas klātbūtne. Tā tas iegājies jau 
kopš viduslaikiem un nav mainījies arī 
mūsdienās. Tādējādi, tikko Eiropas kartē 
parādījās mazmazītiņa pilsētiņa, kas 
tagad izaugusi par mūsdienu Ventspili, 
tajā tika uzcelta arī baznīca, kas rakstos 
pieminēta 13. gadsimta beigās. 

Tāda izskatītos Ventspils luterāņu baznīca, ja tā būtu celta pēc 
1736. gada projekta.

Par Ventspils baznīcu likteņiem

P 
ar visticamāko tās atrašanās vietu 
uzskata teritoriju pie Nabagu un 
Jāņa ielas, tātad pavisam tuvu 
pilij. Taču tā kā pilī bija ierīkota 
sava kapela, kur misēs piedalī-

jās tur mītošie Livonijas ordeņa brāļi, pus-
brāļi un kalpotāji, jāsecina, ka Vindavas jeb 
Vindovas pilsētiņā bija pietiekami daudz 
iedzīvotāju, lai izveidotu pirmo kristīgo 
(katoļu) draudzi. Cik liela bija šī baznīca 
un cik ilgi pastāvēja, nav zināms; vēstures 
avotos minēts, ka 16. gadsimta vidū, jau 
pēc Livonijas kara beigām, Ventspilī biju-
si neliela, no koka celta baznīciņa, turklāt 
nelāgā stāvoklī. Pēdējais Livonijas orde-
ņa mestrs Gothards Ketlers (visiem labi 
zināmā hercoga Jēkaba vectēvs) kļuva par 
pirmo Kurzemes un Zemgales hercogu un 
pārgāja reformētajā ticībā, t.i. luterānismā. 
Ievācis ziņas par savas jaunās valsts diev-
namu stāvokli, hercogs Gothards pavēlējis 
uzbūvēt 70 baznīcas, toskait arī Ventspilī. 
Šī baznīca, kas iesvētīta 1610. gadā, vistica-
māk, atradusies teju pašā Ventmalā, starp 
Tirgus, Skolas un Zvana ielām, un tai blakus 
– pēc tālaika pilsētu tradīcijām – bija nelie-
la kapsēta (to apstiprina tur izrakumu laikā 
atrastie cilvēku kauli un šķirstu fragmenti). 
Pastāv uzskats, ka pēc hercoga Gotharda 
pavēles uzceltā baznīca saukusies Svētās 
Annas vārdā; tas gan būtu pēc katoļu tradī-
cijas, taču tikai pusgadsimtu pēc reformāci-
jas tā varēja būt saglabājusies. Vai no tādi 
nosauktās baznīcas radies arī Annas ielas 
vārds, vai varbūt otrādi? Iespējami abi vari-
anti, jo „viduslaicīgā” Annas iela savienoja 
Kuldīgas ceļu ar Ventmalu, bet tirgus taga-
dējā vietā pastāv tikai kopš 17. gadsimta.

Šķiet, ka Annas baznīcas ēka nav bijusi īsti 
pamatīga, varbūt tamdēļ, ka steigā celta. Ir 
gan minēts, ka baznīcai bijuši „augsti logi 
ar vairākiem ģerboņiem” (vitrāžas?) un liels 
tornis, taču tā kā tas bijis būvēts no koka, 
tad pastāvīgo mitro vēju iedarbības dēļ koka 
daļas ātri trunējušas, un jau gadsimta vidū 
tornis tā sašķobījies, ka pilsētnieku drošī-
bas dēļ to nācies nojaukt. Jaunu torni Annas 
baznīca tā arī nedabūja, jo pilsētai pietrūcis 
līdzekļu tik vērienīgai būvei. Tas ir gandrīz 
neticami, jo, neraugoties uz zviedru īslaicī-
go iebrukumu, visumā periods sakrīt ar her-

cogistes ziedu laikiem, kad taču Ventspils ostai, līdz ar to arī 
pilsētai vajadzēja plaukt un zelt! Acīmredzot arī tais tālajos 
laikos kāds (kādi) ir veiksmīgi pratis „nosmelt krējumu”, pie-
savinoties pilsētas naudu un izlietojot to nevis pilsētnieku 
labā, bet pēc personiskajām  vēlmēm. Tā nu 18. gadsimta 
sākumā, kad Ventspili bija pamatīgi izpļāvis mēris, pilsēta 
palika arī bez savas baznīcas, kas tālaika sabiedrībai bija īsta 
traģēdija. Lai ventspilniekiem tomēr būtu iespēja piedalīties 
dievkalpojumos, luterāņu baznīca pārcēlās uz pili, kur šim 
nolūkam tika veikti pamatīgi pārbūves darbi. Bija domāts, 
ka tas, kā šodien teiktu, būs „īslaicīgs projekts”, taču ievilkās 
gandrīz 130 gadu garumā…

Jāteic, ka jaunas baznīcas pamatakmeni ielika jau 1718. 
gadā. Tad sākās klapatas ar projekta apstiprināšanu (jau 
toreiz!) un līdzekļu vākšanu, kas turpinājās… 18 gadus. 
1736. gadā Štrauha laukumā (tag. Rātslaukuma malā) ieli-
ka pamatus, sāka mūrēt sienas no laukakmeņiem un ķieģe-
ļiem. Taču tad troksni sacēla tā sauc. „krasta fogts” Brauns, 
kam nepatika vietas izvēle, proti, ja baznīca ir tik tālu no 
Ventas, jūrnieki neredzēšot baznīcas torni, kam būtu jākal-
po kā orientierim. Galu galā tika izspriests, ka jaukt nost 
jau uzmūrēto un celt no jauna Ventmalā iznāks pārāk dārgi, 
tāpēc jāturpina jau iesāktā būve. Pa to laiku nomainījās 
mūrniekmeistari (pēc tālaika paražām arī projektu autori); 
nolīgtais Prūsijas galma meistars Johans Dorns apņēmās 
uzbūvēt baznīcu līdz 1737. gada vasarai. Sienas uzmūrēja, 
izveidoja durvju un logu ailas, bet tad darbi atkal apstājās 
finansējuma dēļ. Pēdējais Kurzemes hercogs Pēteris Bīrons 
1771. gadā lika sasaukt pilsētas draudzi un apkārtnes muiž-
niekus, lai panāktu būves pabeigšanu. Diemžēl nekas vai-
rāk par būvdarbu tāmes sastādīšanu netika paveikts; neap-
jumtie mūri jau sāka drupt. Laiks gāja, Kurzemes hercogis-
ti aprija Krievijas impērija; jau ceturtā ventspilnieku paau-
dze gāja uz dievkalpojumiem pils kapelā. 1833. gadā it kā 
pēc pilsētnieku lūguma vai petīcijas, drīzāk gan pēc tālaika 
mācītāja Pauflera centieniem, Krievijas cars Nikolajs I pie-

šķīra nepieciešamo naudas summu jaunas baz-
nīcas celšanai Ventspilī. Viss bija jāsāk no sāku-
ma, jo vecie mūri bija sliktā stāvoklī un neiz-
mantojami. Šoreiz gan viss gāja kā smērēts, 
un pāris gadus vēlāk, konkrēti 1835. gada  15. 
septembrī (pirms 184 gadiem) iesvētīja jauno 
Ventspils ev. lut. baznīcu gandrīz tādā pat izska-
tā, kādā mēs to redzam vēl šobaltdien. Jāteic, 
toreiz tas bija Notikums ar lielo burtu. Tik daudz 
augsta ranga viesu Ventspils nebija piedzīvojusi 
simt, ja ne vairāk, gadu laikā. Parasti patukšās 
pilsētiņas ielas aizņēma kariešu un pajūgu rin-
das, visas viesnīcas, kādas nu bija, pārpildītas. 
Sabrauca cienījami baznīckungi, visādu komite-
ju un komisiju priekšnieki, apkārtnes muižnie-
ki un armijas virsnieki. Notikumu gari un plaši 
aprakstīja Pēterburgas „Latviešu Avīzes”. No 
šiem aprakstiem zināms, ka baznīcas tornis visā 
augstumā bijis izgaismots ar vairākiem tūksto-
šiem sveču, ka tornī pilsētas mūziķi spēlējuši 
korāļus, ka iesvētes dievkalpojumā dziedājuši 
kori un skanējušas jaunās, meistara Tīdemaņa 
būvētās ērģeles (laikam gan pašas pirmās īstās 
ērģeles mūsu pilsētā), bet pilsētnieku bari, kas 
nav tikuši iekšā, baru bariem ielenkuši jauno, 
skaisto klasicisma vai ampīra stilā (kas toreiz 
Krievijas impērijā skaitījās pats modernākais) 
celto dievnamu, kura tornis pacēlās augstu 
pāri visai pilsētai, tā apmierinot arī kuģinieku 
intereses „kā raksturīga pazīme, kas jūrasbrau-
cējiem palīdz droši iebraukt ostā”. Sākotnēji 
gan tornī, zvanu telpā, nebija durvju, tās ieli-
ka vēlāk, lai pasargātu zvanu mehānismu no 
skarbā jūras klimata. Vēl jau bija arī oriģinā-
lais torņa pulkstenis ar vienu rādītāju; tas gāja 
„kā pulkstenis” līdz brīdim, kamēr kāds mācī-
tājs, milzīgs vietējās ģeogrāfijas un topogrāfijas 
entuziasts, esot izņēmis no pulksteņa mehānis-
ma pāris „ritenīšus”, resp., zobratus, lai uzkons-
truētu savai karietei pierīkotu „taksometru” – 
attālumu skaitītāju… un aizmirsis ielikt atpa-
kaļ. Tā pulkstenis nostāvēja dīkā savus 100 
gadus, kamēr pagājušā gadsimta deviņdesmi-
tajos gados prasmīgu vīru grupa to atjaunoja.

1935. gada 29. septembrī Ventspils ev. lut. 
baznīcas draudze atzīmēja sava dievnama simt-
gadi ar lieliem svētkiem. Tūkstoš sveču vietā 
nu torni apgaismoja prožektori un elektriskās 
spuldzes, tāpat skanēja torņa mūzika un koru 
dziesmas. Dievkalpojumus vadīja vairāk nekā 
10 mācītāju, viņu vidū arī bijušais Ventspils 
mācītājs, tolaik Latvijas arhibīskaps Teodors 
Grīnbergs. 

Savu 150 gadu jubileju baltā baznīca bija 
spiesta atzīmēt klusi un nemanāmi, jo 1985. 
gadā padomju vara, kaut arī palēnām brūkoša, 
tādus „kulta svētkus” nebūtu pieļāvusi. Toties 10 
gadus vēlāk, 1995. gadā, ev. lut. baznīcas iesvē-
tīšanas 160. gadadiena atkal kļuva pat svētkiem 
visai pilsētai. 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi
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A U N S
Īpaši svarīga liksies attiecību tēma. Var veidoties situācija, kurā 
prāts saka ko vienu, bet sirds pavisam ko citu. Ieklausies tuvi-

nieku viedoklī, ja arī kādā brīdī liekas, ka visu zini labāk. Ja visa kā sakrā-
jies mazliet par daudz, tad ņem atvaļinājumu un dodies ceļojumā mazliet 
izvēdināt galvu.

V Ē R S I S
Tu esi īsts darbarūķis ar lielu atbildības sajūtu un tādiem cilvē-
kiem parasti arī cenšas uzkraut kārtīgu vezumu. Parādīsi sevi 

no vislabākās puses, bet jārunā arī par atalgojumu. Īpaši modram, vērī-
gam un prasīgam jābūt, ja projekti saistās ar ārzemju tēmu. Mājās gādā 
par saskaņu.

D V Ī Ņ I
Nedēļas nogalē nesēdi mājās, būs garlaicīgi vai arī var sanākt 
“rīvēšanās” ar savējiem. Labāk visiem kopā kaut kur aiziet, 

apmeklēt izklaides pasākumu vai aizbraukt ekskursijā. Ir jāatpūšas pirms 
jaunās darba nedēļas. Var gadīties, ka tev tiek uzticēti jauni pienākumi, kuri 
jāpilda ar vislielāko rūpību.

V Ē Z I S
Brīvdienas paies saimnieciskā rosībā – jāpaspēj paveikt vairākus 
rudenīgos darbus. Vajadzētu izšķirot un sakārtot savu un ģime-

nes garderobi, veikt ģenerāltīrīšanu vai āra talku. Jaunajā nedēļā darbā vai 
biznesā par garlaicību nevarēsi sūdzēties. Sekmīga sadarbība var veidoties 
ar ārzemēm.

L A U V A
Profesionālā jomā var rasties labas iespējas izcelties, tikai var 
pietrūkt kādu zināšanu. Viss ir labojams – skolas solā var sēsties 

vienmēr, un dažkārt pat ļoti vēlams atsvaidzināt zināšanas un prasmes. Esi 
apdomīgs naudas lietās un sargies no nelietderīgiem tēriņiem. It īpaši, ja 
gribas kādu palutināt pāri mēram.

J A U N A V A
Turies tālāk no īgņām un negācijām. Pozitīvisms ir labākais pava-
donis. Sirdi sildīs klusas simpātijas, un tas iedvesmos lieliem dar-

biem. Iespējami jauni kontakti, kas vēlāk nesīs izdevīgumu un pavērs iespē-
jas iesaistīties jaunos projektos. Nedēļas nogalē pienākumi mājās, jāpalīdz 
ģimenei.

S V A R I 
Sapratīsies ar cilvēkiem un ātri veidosi pazīšanās. Tavā dzīvē var 
parādīties cilvēki, kas nākotnē kļūst par izdevīgiem sadarbības 

partneriem. Tajā pat laikā pārāk neuzticies tiem, kas smaida un glaimo – kā 
lai zina, kas kuram aiz ādas. Brīvdienās labs laiks mājas darbiem un savie-
sīgai ballītei.

S K O R P I O N S
Darba pilnas rokas – profesionālajā jomā ies nemierīgi. Saglabā 
vēsu prātu, lai kas arī notiktu. Galvenais – lūkoties pēc izdevīgu-

ma, jo finanšu tēmai sekmīgs periods. Tikai esi apdomīgs tēriņos. Nauda 
var aizplūst nemanot, ja būsi nolēmis palutināt mīļos cilvēkus. Sirdī roman-
tiskas noskaņas.

S T R Ē L N I E K S
Emocijas viļņosies un būs lieli plāni. Nedari neko bez apdoma 
un uzmanies no fiksajām idejām – var sanākt pārrēķināšanās. 

Kopumā biznesa darījumiem un peļņai sekmīgs periods, tikai jābūt piesar-
dzīgam. Nav vēlams kārtot darījumus ar draugiem, aizdot vai aizņemties. 
Brīvdienās pievērsies saimniecības darbiem.

M E Ž Ā Z I S
Paredzami nopietni darbi un atbildība par rezultātu. Ja tā, 
tad svarīgi runāt par atalgojumu un lūkoties uz finansiālo 

izdevīgumu. Ieguldījumam jātop novērtētam. Vēl jo vairāk tāpēc, ka 
profesionālo pienākumu dēļ mazāk laika atliks mājas pienākumiem 
un ģimenei. 

Ū D E N S V Ī R S
Ai, kā gribētos nolikt visus darbus un pienākumus malā un doties 
tālos ceļos – kur plašums un nebeidzama brīvības sajūta… Kādam 

ar ārzemju tēmu var sasaistīties sirdslietas. Ja iespējams paņemt atvaļinā-
jumu, tad izmanto to un kaut kur aizbrauc. Ja ne – lūkojies pēc jaunām peļ-
ņas iespējām.

Z I V I S
Darba pāri galvai un vēl mazliet… Dažu brīdi nevarēsi saprast, 
kā lai tiek ar visu galā. Ievelc elpu, noskaiti līdz desmit un ķeries 

klāt. Ja koncentrēsies un darbosies pēc plāna, tad viss izdosies sekmīgi. 
Nedēļas nogali velti atpūtai, kaut kur aizbrauc, izklaidējies – lai ir spēks un 
enerģija.
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Sirdsapziņa ir kā kāmītis:  
vai nu guļ, vai grauž...

Zinātniski pierādīts, 
ka ziloņi min vistas daudz 
efektīvāk nekā gaiļi.

Divi policisti stāv pie dzīvokļa dur-
vīm, kurā slēpjas bīstams recidī-
vists. 
Viens saka: 
– Ej pirmais, es tevi atriebšu.

– Kas jāzina studentam? 
– Viss! 
– Un kas jāzina laborantam? 
– Gandrīz viss tas pats, kas stu-
dentam. 
– Un aspirantam? 
– Tas, kurā grāmatā atrast to, kas 
jāzina studentam. 
– Un docentam? 
– Kur atrast šo grāmatu. 
– Un kas tad jāzina profesoram? 
– Kur atrast docentu.

Kādā mājā tiek svinēti ģime-
nes svētki. Sapulcējies daudz 
ļaužu. Viesu uzmanības cen-
trā ir jubilāre – trīsgadīgā 
Anniņa. Māmiņa viņu mudina:
- Pastāsti mums kaut ko  
jautru!
Anniņa uz mirkli iziet otrā ista-
bā, tad atgriežas un ar svinī-
gu sejas izteiksmi paziņo:
- Esmu stāvoklī!
Viesi apstulbst, bet 
Anniņa turpina:
- Vakar auklīte teica tētim: 
“Esmu stāvoklī”, bet tētis atbil-
dēja: “Jautrs stāstiņš!”

- Es šķiršos no sava vīra, depu-
tāta. Viņš to vien dara, kā stāv 
pie manas gultas un stās-
ta, cik man būs labi...

- Kāds ir tavs jaunais draugs seksā?
- Kā zvērs!
- Kāds zvērs?
- Sliņķis.

Ksendzs, pops un rabīns strīdas 
par to, kad sakas dzīve. 
– Ieņemšanas brīdī, – saka 
ksendzs. 
– No piedzimšanas brīža, – saka 
pops. 
– Nu nē, – saka rabīns. 
– Dzīve sākas, kad sieva paņem 
bērnus un kopā ar viņiem 
aizbrauc uz vasarnīcu.

Runā blondīnes: 
– Es sev ausī vēl vienu caurumu 
izdūru! 
– Un kā? Vai tagad dzirdi labāk?

- Novāka kundze, esmu dzirdē-
jusi, ka vīrs jums nav uzticīgs…
- Kā tad, taisni šaus-
mas, Dvoržāka kundze! Pat 
mūsu abi bērni nav viņa!

Sarunājas divi beļģi. 
– Kad būsi Londonā, redzē-
si divstāvīgus autobusus. 
Braucot tajos, sēdies pirma-
jā stāvā, jo otrajā nav šofera…

- Vecmāmiņ, tu pati atbrauci?
- Pati.
- Bet mamma teica, ka tevi 
kaut kādi velni atnesa.

Sieva vīram:
- Kāpēc tu tik vēlu pārradies?
- Ar kaimiņu šahu spēlēju.
- Un kāpēc od pēc šņabja?
- Vai tad tu gribēji, lai ožu 
pēc šaha zirdziņa?

- Tavs vīrs sakās dzīvo-
jam īstu suņa dzīvu...
- Jā, viņš nāk istabā dubļai-
nām kājām, ērti sēž krāsns 
priekšā, gaida, kad viņu paba-
ros un turklāt bieži rūc!

Mežā izsalkums un bads. 
Lauva sapulcē zvērus  
un stingri nosaka:
- Tagad ēdīsim to, kas 
visbailīgākais!
Izskrien priekšā zaķītis un 
nobrēc:
- Mežakuili apbižot neļaušu!

- Tēti, kāpēc mēs savu mašī-
nu stumjam aizā?
- Klusāk, dēliņ, nekliedz – 
pamodināsi vecmāmiņu!

– Roza, kā jūs dzīvojat ar vīru, ja 
guļat atsevišķās istabās? 
– Nekas briesmīgs. Kad viņam 
sagribas, viņš skaļi nosvilpjas. 
– Bet ja tev sagribas? 
– Tad es viņam uzkliedzu: „Haim, 
vai tu gadījumā nesvilpi?”

Ceļu policists strostē autovadītāju: 
– Nu kā tad tā? Pārsniedzāt pie-
ļaujamo ātrumu divkārt, neat-
ļauti pārkārtojāties! Es vēl 
saprotu “Mercedess” – bet 
jūs! Jūs! Tramvaja vadītājs!!!

NO VENTSPILNIEKU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Pārventā kāda sieviete staigā pa dzīvokļiem, zvana pie durvīm. Kad atver durvis, viņa stāv un klusē. 
Pateicu, ka izsaukšu policiju, ja viņa tā turpinās darīt. Tāpat esmu ievērojusi jaunu vīrieti, kurš sarunā-
jas pats ar sevi. Ja tas ir rudens saasinājums slimībai, tad ārstam tomēr vajadzētu sekot līdzi, jo varbūt 
ir nepieciešams paārstēties slimnīcā.

ATBILD VENTSPILS PILSĒTAS PAŠVALDĪBAS POLICIJA:

Pašvaldības policija aicina nepalikt vienaldzīgiem situācijās, ja ir novēroti aizdomīgi gadījumi, tai skaitā zvani 
pie durvīm, neraksturīgi trokšņi vai nepiederošu personu rosība, un par to tūlīt informēt Pašvaldības polici-
jas dežūrdaļu, zvanot pa diennakts tālruņiem 63680808, 28680808 vai Valsts policiju pa tālruni 110. Policijas 
amatpersonas izbrauks uz notikuma vietu, pārbaudīs situāciju. Iedzīvotāju un policijas savlaicīga sadarbība 
ierobežos un samazinās aizdomīgus notikumus, tai skaitā noziedzīgus nodarījumus.

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Šausmu lietas notiek mūsu pilsētā – apkārt staigā vieni vienīgi trakie. Labi, ka acīgi pilsētnieki steidz par to 
ziņot, jo tiešām nav labi, piemēram, vēlā pusnakts stundā pie savām namdurvīm ieraudzīt kādu ēterisku un 
baisi klusējošu būtni. Tiesa gan, nevaram īsti piekrist par vīrieti, kurš it kā sarunājas pats ar sevi. Varbūt acīgais 
pilsētnieks nav pamanījis kādu bezvadu priekšmetu, kas ievietots minētā kunga ausī. Jo skats, ka cilvēks iet pa 
ielu, pats savā nodabā ķiķina, žestikulē, atbild uz “iekšējās balss” jautājumiem un it kā sarunājas pats ar sevi, 
mūsdienās ir tipisks – galu galā mobilie sakari šobrīd kļuvuši tādi, ka nav pat pamanāmi...



ОВЕН
Особенно важной для вас будет тема взаимоотношений. Может 
сложиться ситуация, при которой разум говорит одно, а сердце 
твердит другое. Прислушайтесь к мнению близких, даже если в 

какой-то момент вам покажется, что вы все знаете лучше. Если вы слишком 
напряжены, возьмите отпуск и отправьтесь в путешествие, чтобы немного 
проветриться. 

ТЕЛЕЦ
Вы – настоящий трудяга с большим чувством ответственности, 
а на таких людей обычно стараются взвалить большой груз. 

Вы продемонстрируете себя с наилучшей стороны, но нужно поговорить и 
о повышении зарплаты. Особую бдительность и требовательность следует 
проявлять, если речь идет о зарубежных проектах. В кругу семьи позаботь-
тесь о взаимопонимании. 

БЛИЗНЕЦЫ 
В конце недели не сидите дома, будет скучно или могут возникнуть 
мелкие ссоры с близкими. Лучше всем вместе сходить куда-ни-

будь, посетить развлекательное мероприятие или отправиться на экскурсию. 
Нужно отдохнуть в преддверии новой рабочей недели. Не исключено, что вам 
будут доверены новые обязанности, которые потребуется выполнять с осо-
бой тщательностью. 

РАК
Bыходные пройдут в хозяйственных хлопотах – нужно успеть 
сделать некоторые осенние работы. Следует разобрать гарде-

роб, сделать генеральную уборку или устроить толоку на свежем воздухе. 
Жаловаться на скуку на работе не придется. Ожидается успешное сотрудни-
чество с зарубежьем. 

ЛЕВ
В профессиональной сфере может появиться возможность выде-
литься, однако могут потребоваться дополнительные знания. Все 

поправимо – за парту можно сесть всегда, а иногда очень желательно осве-
жить знания и навыки. Будьте аккуратны с финансами и остерегайтесь беспо-
лезных трат. Особенно, если хочется кого-то побаловать сверх меры. 

ДЕВА
Держитесь подальше от негативно настроенных людей. Оптимизм 
– ваш лучший спутник. Сердце согреет тайная симпатия, это вдох-

новит вас на великие дела. Возможны новые контакты, которые позднее при-
несут выгоду и откроют возможности участвовать в новых проектах. В конце 
недели вас ожидают домашние обязанности, нужно будет помочь семье. 

ВЕСЫ
Взаимопонимание с окружающими, быстро будете устанавливать 
контакты. В вашей жизни могут появиться люди, которые в буду-

щем станут выгодными партнерами по сотрудничеству. В то же время не 
стоит слишком доверять тем, кто улыбается и льстит – как знать, нет ли у них 
камня за пазухой. В выходные удачное время для домашних дел и непринуж-
денной вечеринки. 

СКОРПИОН
У вас полно работы – в профессиональной сфере напряженный 
период. Сохраняйте хладнокровие, что бы ни случилось. Главное 

– чтобы это было выгодно, так как сейчас успешный период с финансовой 
точки зрения. Проявляйте осторожность в тратах. Деньги могут незаметно 
раствориться, если вы решите побаловать своих близких. Период романтич-

ного настроения. 

СТРЕЛЕЦ
Период насыщенных эмоций и больших планов. Ничего не 

делайте, предварительно не взвесив все «за» и «против». В целом удачный 
период для деловых сделок и заработка, только следует соблюдать осторож-
ность. Нежелательно оформлять сделки с друзьями, давать или брать в долг. 
В выходные стоит уделить время хозяйственным хлопотам. 

КОЗЕРОГ
Ожидается серьезная работа и ответственность за результат. 
Важно не забыть обсудить вопрос оплаты и следить за финан-

совой выгодой. Ваш вклад должен быть оценен. Особенно потому, что 
из-за профессиональных обязанностей у вас останется меньше времени на 
домашние обязанности и семью. 

ВОДОЛЕЙ
Ах, как хотелось бы отложить все дела, забыть обо всех обязанно-
стях и отправиться в дальнее путешествие – туда, где простор и 
бесконечное ощущение свободы… У кого-то с зарубежной темой 

могут быть связаны романтические переживания. Если есть возможность 
взять отпуск, то используйте ее и отправьтесь куда-нибудь. Если нет – поду-
майте о новых возможностях заработать. 

РЫБЫ
Работы выше крыши и еще чуть-чуть… Иногда вам будет казать-
ся, что со всем справиться просто невозможно. Сделайте глубо-

кий вдох, посчитайте до десяти и принимайтесь за дело. Если вы сконцен-
трируетесь и будете действовать по плану, то вам со всем удастся справить-
ся. Выходные посвятите отдыху, съездите куда-нибудь, развлекитесь, чтобы 
вновь обрести силу и энергию.
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Поймал мужичок золотую рыбку. Загадывает жела-
ния: 
- Хочу оказаться на светской тусовке на Лазурном 
берегу! 
Оказывается за рулём своего москвича, подъезжаю-
щего к крутому ресторану. Мужик рыбке: 
- Ты дура что ли?! Давай второе желание: хочу рол-
лс-ройс! 
Подъезжает на нём к дверям, швейцары бегут к нему, 
провожают в зал. 
Мужик оказывается за столиком с разными яства-
ми, ест, пьёт. Ему становится скучно и он загадывает 
желание: 
- А давай мне, рыбка, за стол лучших красавиц 
курорта! 
Рядом оказываются три красотки. Мужик пьёт с ними, 
танцует. Ему становится так хорошо, что он кричит 
официантам: 
- Всем шампанского за мой счёт! 
К утру его, спящего за столиком, будит официант и 
говорит: 
- Господин, мы закрывается! 
Мужик: – Ой… бл.. отлично отдохнул! 
Официант: – Да, конечно, шикарно! 
Кстати, счёт на 57 тысяч евро наличкой  
будете оплачивать?

- Доктор, мой муж Лёва таки случайно проглотил 
нурофен! Шо делать? 
- Не суетитесь вы так! Сделайте ему таки теперь 
головную боль – не пропадать же таблэтке!

- Назовите Ваши достоинства и недостатки? 
- У меня большое достоинство и недо-
статок денежных средств.

Современное бракосочетание – это когда 
гости дарят молодым деньги, перево-
дя их прямо на банковскую карточку, помо-
гая им погасить кредит, взятый на свадьбу.

В парфюмерном отделе. 
- Почему одеколон без этикетки? 
- А вам не все равно? 
- Это вам все равно. А мне на стол ставить!

- Ты знаешь, Яша Рабинович перед смертью заве-
щал всё своё состояние детскому дому. 
- Какое бескорыстие! И что же он им таки оставил? 
- Пятерых детей.

Рядовой и прапорщик на пляже: 
- Вон у той, слева, хорошие ноги, не так ли, товарищ 
прапорщик? 
- Не знаю, я еще не видел, как она марширует.

- Мама, а что такое гетеросексуальный брак? 
- Это когда женщина берет на воспитание взрослого 
мальчика, чьи родители с ним уже не справляются.
 
- Если не спишь со своей секретаршей, с ней спит 
кто-то другой. Если с ней спит другой, то он знает 
секреты фирмы. Вывод: спать с секретаршей – это 
не блажь, а безопасность. 
- Да, но как это объяснить жене, если 
она ничего не смыслит в бизнесе?

Тем, кто постоянно следит за своим кислотно-ще-
лочным балансом рекомендуется вместо про-
стой туалетной бумаги пользоваться лакмусовой.

Был скромен до безобразия. А после 
безобразия опять скромен...

В оружейном магазине: 
- Так какой же вы револьвер выбираете, шести или 
восьмизарядный? 
- Сейчас, минуточку. Алло, банк? Скажите, сколь-
ко охранников будет вечером в банке?

- Интересно, а если украсть десять миллиардов, 
тогда какой приговор будет? 
- Если столько украсть, тогда ты сам смо-
жешь кому угодно приговор выносить.

Новый русский хвастается перед гостями своей кол-
лекцией старинного оружия: 
- А вот редчайший экземпляр: пистолет, из которого 
застрелили Юлия Цезаря. 
- Но римляне в те времена не знали пистолетов! 
- Вот и я говорю, что вещь уникальная!

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ ВЕНТСПИЛСА НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
В Парвенте какая-то женщина ходит по квартирам и звонит в двери. Когда открывают двери, она стоит и 
молчит. Сказала, что вызову полицию, если она продолжит так делать. Также заметила молодого мужчи-
ну, который разговаривает сам с собой.  Если это осеннее обострение болезни, то врачу всё же следова-
ло бы следить за этим, так как, возможно, нужно полечиться в больнице.  

ОТВЕЧАЕТ ПОЛИЦИЯ САМОУПРАВЛЕНИЯ ГОРОДА ВЕНТСПИЛСА:
Полиция самоуправления просит не оставаться равнодушными в ситуациях, если замечены подозрительные слу-
чаи, в том числе звонки в дверь, нехарактерный шум или действия посторонних лиц, и об этом сразу же инфор-
мировать дежурную часть полиции самоуправления, позвонив по круглосуточным телефонам 63680808, 28680808 
или в Государственную полицию по телефону 110. Должностные лица полиции выедут на место происшествия и 
проверят ситуацию. Своевременное сотрудничество жителей и полиции ограничит и уменьшит подозрительные 
случаи, в том числе преступные деяния. 

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Ужасные вещи происходят в нашем городе – вокруг ходят одни только сумасшедшие. Хорошо, что внимательные 
горожане спешат об этом сообщить, потому что действительно нехорошо, например, в поздний полуночный час 
у дверей своего дома увидеть какое-нибудь неземное и подозрительно молчащее существо. Правда, не можем 
полностью согласиться по поводу мужчины, который якобы разговаривает сам с собой.  Возможно, бдительный 
горожанин не заметил какой-нибудь беспроводной предмет, который помещён в ухо упомянутого господина. Так 
как картинка, когда человек идёт по улице, сам себе хихикает, отвечает на вопросы «внутреннего голоса» и вроде 
как разговаривает сам с собой, в наши дни является абсолютно типичной – ведь в конце концов, мобильная связь 
сегодня стала такой, что её и не заметишь… 
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могли доставить людям радость, облегчить им примитивное 
выжимание сока и процесс консервирования фруктов в усло-
виях кухни. К тому же было обоюдное удовлетворение, что 
выращенное Богом и людьми не нужно оставлять гнить или 
закапывать в землю, что, по мнению мамы, было бы грешно, 
а перерабатывать для пропитания и здоровья людей», – вспо-
минает начало пути во фруктовом бизнесе Овидиюс.   

НАЛОГИ ПЛАТИТ В ПОЛЬЗУ ЛАТВИИ 
«К счастью, в семье мы быстро пришли к выводу, что эра 

центрифуг закончилась и в мире появляются другие техно-
логии для приготовления сока. Самым приемлемым в этом 
плане показалось предложение Германии», – Овидиюс рас-
сказал, что новым оборудованием прежде всего были обе-
спечены оба производства семейного предприятия “Sulčiukiai” 
(«Соки») в Литве, где сейчас хозяйничает брат Эдвинас, а 
Овидиюс, будучи старшим братом, в этом году сделал шаг и 
перешёл границу своей страны и такое современное, толь-
ко что приобретенное оборудование установил в Лиепае и 
Вентспилсе.   

 Чтобы всё было солидно и честно, предприятие “Sulumājas” 
зарегистрировал в Латвии и налоги плачу в кассу этого госу-
дарства, а также обеспечиваю несколько рабочих мест мест-
ным людям. Вентспилчане могут быть убеждены, что часть 
их денег, которые нам платят за услуги, остаётся в бюджете 
их государства», – Овидиюс признаёт, что перед этим шагом 
был проведён серьёзный анализ работы семейного предпри-
ятия, была сделана попытка прогнозировать и дальнейшее 
развитие.  

ПУСТЬ ЗА СЕБЯ ГОВОРИТ РАБОТА, А НЕ РЕКЛАМА 
Некоторые, возможно, считают, что приход в Вентспилс 

– это проект одного или нескольких сезонов, чтобы быстро 
получить прибыль. Как экономист и бизнесмен с опытом могу 
утверждать, что цель у нас иная. “Времена «быстрого снятия 
сливок» безвозвратно прошли во многих отраслях, и в нашей 
также.  Поэтому мы ориентируемся и нацелены на долгое 
время оставаться в этой нише, и это прежде всего означа-
ет высокий темп, гарантированное качество и приемлемые 
для клиента цены.  Именно так с сентября мы и работаем в 
Вентспилсе. И кажется, что горожане начинают это ценить. 
Мощность оборудования позволяет нам производить в два 
и даже в три раза больше продукции, чем мы реально дела-
ем это в настоящее время, но допускаю, что многообразные 
возможности выжимания сока все владельцы садов ещё не 
заметили.  Мы не пытались их специально привлекать с помо-
щью интенсивной рекламы, хотим идти более длинным, зато 
более безопасным путём – пусть за нас говорит наша рабо-
та», – Овидиюс, основываясь на своём опыте в родном горо-
де, убеждён, что именно так оно и будет.   

МЯГКО ПАСТЕРИЗОВАННЫЙ И ПОЧТИ ТЁПЛЫЙ 
После принятого на семейном совете решения примерно 

полгода назад о приходе производства в Вентспилс самым 
ответственным было найти для сезонной работы нужные 
помещения, так как время яблок длится только пару месяцев.  

«Считаю, что нам в известной степени повезло найти 
такие на улице Курземес, где есть не только нужные для 
производства площади, но и удобный доступ для выгруз-
ки яблок и получения продукции, а также удобную парковку 
для транспорта. Между прочим, её клиентам приходилось 
до сих пор использовать довольно мало, так как из стандарт-
ного груза яблок – примерно трёх мешков или от 60 до 70 
килограммов сок выжимается за считанные минуты, и клиент 
может получить его после так называемой «мягкой пастери-
зации» почти тёплым в прямом смысле слова. Если у кого-то 
груз больше или нет времени ждать, то мы об уже залитом в 
специальные вакуумные пакеты соке сообщаем владельцу по 
телефону, и он может забрать его в удобное для него время», 
– владелец “Sulumājas” рад, что в большой степени автомати-
зированный производственный процесс и контакты с заказчи-
ками могут обеспечить двое сметливых и оборотливых пар-
ней – его земляк Робертас и вентспилчанин Даниелс, которые 
этой работе обучены здесь же, на месте, в ходе производства. 

Наследник яблочного ремесла

Едины в семейном бизнесе: Овидиюс (справа) с мамой  
Гражиной и братом Эдвинасом.

К зиме готовы: полный прицеп вкусного  
и полезного сока. 

ВКУСОВОЙ БУКЕТ НА УСМОТРЕНИЕ ЗАКАЗЧИКА 
«Между прочим, и мы с братом работу на новом обору-

довании освоили самостоятельно, возможно, вначале даже 
допуская какую-нибудь ошибку, зато эти ошибки хорошо оста-
вались в памяти и больше никогда не повторялись.   Кроме 
того, в этом по сути автоматизированном процессе по жела-
нию клиента допустим творческий подход в рецептуре сока. 
Основываясь на нашем опыте и отзывах получателей услу-
ги, мы убедились, что лучше всего продукция получается, 
когда в основе сока примерно четыре пятых – это яблоки. 
Если заказчик хочет, в оставшуюся пятую часть он может 
добавлять груши, апельсины, тыкву, столовую или сахарную 
свёклу, морковь, также рябину, аронию или другие осенние 
ягоды – кто какой вкусовой букет и ценность напитка выберет. 
Возможно, именно поэтому яблоки и добавки для изготовле-
ния сока часто привозят дамы, которые перед этим попробо-
вали какой-нибудь экзотический рецепт в домашних условиях, 
и хотят, чтобы такой напиток был изготовлен у нас для угоще-
ния всей семьи и друзей», –  Овидиюс заметил, что вкусовые 
предпочтения отличаются не только у каждого индивида, но 
и в соседних краях и городах в целом. Ему самому нравится 
яблочный сок с пятой частью добавки апельсинов, но о вку-
сах, как известно, не спорят. Овидиюс и работники “Sulumājas” 
готовы консультировать по поводу, на их взгляд, оптимальных 
пропорций ингредиентов, но конечное слово всегда оставляют 
за клиентом. С оговоркой – если только он не захочет выжать 
сок из камней», – улыбается Овидиюс. 

НЕМЕЦКОЕ ОБОРУДОВАНИЕ И НАШИ ПАРНИ 
ГАРАНТИРУЮТ 

В Вентспилсе производство работает уже почти месяц и 
будет здесь работать до ноября, так как к этому времени запа-
сы свежих яблок обычно заканчиваются.  Хозяин ещё думает, 
стоит ли оставить здесь оборудование на зиму или перевести 
в другое место. Решение зависит от отношения вентспилчан – 
если их спрос на услугу будет достаточно активным этой осе-
нью, в не очень благоприятный яблочный год, логично было 
бы предположить, что фрукты и ягоды на сок они захотят пере-
работать и осенью следующего года.   

«К тому времени, надеюсь, они уже смогут убедиться в 
хорошем качестве нашей работы, которой я и сейчас готов 
дать гарантии, так как немецкое оборудование и наши парни 
такую гарантию могут обеспечить», – владелец “Sulumājas” 
удовлетворён нынешним сотрудничеством и хотел бы его 
продолжать.  

НИКОГДА НЕ ГОВОРИ НИКОГДА 
Не собиралась ли семья Виршиласов перебраться на 

постоянное место жительства в Лиепаю или в Вентспилс, 
ближе к своему бизнесу? Овидиюс пока отвечает на этот 
вопрос отрицательно, так как предлагаемая им здесь услуга 
имеет только сезонный характер. Также необходимо считаться 
и с тем, что его сыновья, восьмилетний Йоварас и одиннадца-
тилетний Рикантас в школу начали ходить в Мажейкяй и там 
же хотели бы её окончить.   

«В Лиепае мы купили квартиру и живём 
там летом, так как море нравится не толь-
ко сыновьям, но и жене Оринте, которая по 
образования педагог. Она может препода-
вать детям экономику, но во время яблочного 
сезона занята менеджментом производствен-
ного процесса и процесса заготовки, в кото-
ром помогают полученные в экономике зна-
ния.  Если обстоятельства потребовали бы, 
то она могла бы и работать непосредственно 
на производстве по выжимке сока. Помогая 
клиентам и персоналу, на производстве по 
выжимке сока охотно находятся и сыновья, но 
пока трудно предполагать, сохранится ли этот 
интерес и в будущем», – говорит глава семьи, 
допуская возможность при известных обстоя-
тельствах поменять место жительства – когда 
дети подрастут и станут самостоятельными.   

Овидиюс рассказал, что специально не 
интересовался, как чувствуют себя его соот-
ечественники, переехавшие на жизнь в стра-
ну северного соседа. Это кажется настоль-
ко само собой разумеющимся, что братские 
народы, у которых похожий и менталитет, и 

язык, поймут друг друга не только в серьёзных вещах, но и в 
бытовых ситуациях, когда это обычно сложнее всего сделать. 
Несомненно, недоразумения могут возникать неожиданно, 
так как, например, лесной зверь, которого латыши называют 
“alnis” (лось), у литовцев означает “briedis” («олень»), и наобо-
рот, но это просто повод посмеяться… 

СПЛАВЛЕННЫЕ ВЕКАМИ 
Исторические источники свидетельствуют о том, что на про-

тяжении веков литовцы традиционно были самым лояльным 
Латвии меньшинством, которое естественным образом вписа-
лось в местное общество, не теряя при этом своей идентично-
сти и связи с родиной.  Как показывает статистика, после вос-
становления независимости Латвии в нашей стране проживают 
около 30 000 литовцев, причём многие из них проживают здесь 
уже несколькими поколениями. У обоих народов похожий опыт 
в годы оккупации, поэтому не удивляет, что во время Атмоды, 
в начале девяностых годов прошлого столетия председателем 
Народного фронта Латвии стал литовец Ромуальд Ражукс.  И 
ещё у литовцев есть повод гордиться тем, что автор Памятника 
Свободы, скульптор Карлис Зале родился именно в городе 
Мажейкяй, в семье мастера-каменщика, а наш Райнис свой 
поэтический псевдоним тоже нашёл на земле соседей.  

Овидиюс рассказал, что сам в политику идти не пытался, 
так как время занимает семья и бизнес в Латвии и Литве.  

 «С Лиепаей и Вентспилсом мы знакомы уже много лет, 
так как летом ездили отдыхать к морю на ваши прекрасные 
пляжи, а в мои детские годы посещали магазины в пригранич-
ных с Латвией районах. Оба с женой мы понимаем почти всё, 
что говорят латыши, но сами говорить ещё не рискуем. Была 
надежда, что этот язык первыми и полностью освоят наши 
дети, так как в летний сезон среди их друзей есть и латыши.  
Но нет – они между собой говорят «на компьютерном языке», 
значит – по-английски! Если мы с женой хотим обменяться 
информацией, которая не для них предназначена, приходит-
ся говорить по-русски, на языке, который они не понимают.  
К сожалению, так как в жизни он им обязательно пригодил-
ся бы», – Овидиюс признаёт, что геополитическая ситуация 
меняет и языковую среду.  

Во времена царской России 150 лет назад, когда строи-
ли железнодорожную линию Лиепая – Ромны (Украина), она 
также проходила через его родной город, который тогда назы-
вался Муравьёво. И только после Первой мировой войны 
маленький город получил своё нынешнее название, а желез-
нодорожная линия была разделена между Латвией, Литвой, 
Польшей и СССР.  Однако строительство железной дороги 
способствовало смешению соседних народов в приграничье, 
и, например, в Лиепае этнические литовцы составляют около 
трёх процентов от числа жителей. 

   «Насколько я знаю, в Вентспилсе этот удельный вес гораз-
до меньше, но всё же приятно, что соотечественники приез-
жают в “Sulumājas” просто так, поговорить, а также с возом 
яблок», – у Овидиюса складывается впечатление, что они 
уже прочно здесь укоренились. Как граждане Латвии, вместе 
с яблонями. 
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Поздравляем! На сту-
пила астрономическая 
осень! Да, в этом году 
в природе осень насту-
пила раньше, чем напи-
сано в календаре, но с 
этим нам приходится 
считаться… 

П р е д с т а в ь -
те себе, в 
Латвии в 
среднем по 
статистике на 

каждую семью приходится 
2,5 автомобиля! Тогда нет 
никаких сомнений, почему 
мы по-прежнему говорим 
о глобальном потеплении, 
но лишь немногих это 
действительно волнует. 

Если кто-то захочет 
поговорить о глобаль-
ном потеплении с экс-
пертами, то это можно 
будет сделать в пятни-
цу вечером. Например, в 
Вентспилсской Высшей 
школе.  Там с 18 часов 
пройдут различные лек-
ции. Кажется, они будут 
очень интересными.  На 
лекциях можно будет 
больше узнать о том, как 
победное шествие изо-
бретений космической 
науки входит в каждое 
латвийское предприя-
тия и дом, или же о чело-
веческом интеллекте и 
машинном переводе.   
Тем, кому больше нравит-
ся другой отдых, посове-
туем смело готовиться к 
Дням русской культуры. 
Они начнутся в субботу 
и продлятся вплоть до 
26 октября. Главная цель 
проекта – показать мно-
гообразие русской куль-
туры, духовность русских 
людей, а также показать 
связь с историей Латвии 
и Вентспилса. В рамках 
этого проекта будет пред-
ложена обширная про-
грамма, которая пред-
усмотрена для жителей 
города и гостей разно-
го возраста.  Дни куль-
туры начнутся в субботу, 
28 сентября, и откроет 
их концерт в Культурном 
центре. В программе кон-
церта духовная музыка, 
народные песни, роман-
сы, ретро и эстрадные 
песни. Через неделю в 
Парвентской библиоте-
ке пройдёт музыкаль-
ный поэтический вечер, 
а в Олимпийском центре 
«Вентспилс» – игры по 
русским национальным 
видам спорта. Дни культу-
ры завершатся 26 октября 
концертом «Русские моти-
вы», который прозвучит в 
Вентспилсском культур-
ном центре. В программе 
русская народная инстру-
ментальная музыка, 
народные песни, роман-
сы, песни современных 
композиторов, стилизо-
ванные танцы в русском 
стиле. 

Конец 
недели в 
атмосфере 
культуры 
и науки

Н аиболее вероятным ее место-
положением считают терри-
торию возле улицы Набагу и 
Яню, то есть совсем близко к 
замку. Однако поскольку в замке 

была создана своя капелла, где участво-
вали в мессах размещавшиеся там «бра-
тья», «полубратья» и «услужающие братья» 
Ливонского ордена, можно сделать вывод, 
что в Виндаве было достаточно много жите-
лей, чтобы создать первую христианскую 
(католическую) общину. Насколько велика 
была эта церковь и как долго просущество-
вала, неизвестно; в исторических источниках 
упоминается, что в середине XVI столетия, 
уже после завершения Ливонской войны, в 
Вентспилсе была небольшая деревянная 
церквушка, к тому же, в неважном состоя-
нии. Последний магистр Ливонского ордена 
Готхард Кетлер (дед всем известного герцо-
га Якоба) стал первым герцогом Курземским 
и Земгальским и перешел в лютеранскую 
веру. Он собрал информацию о состоянии 
церквей своего молодого государства и пове-
лел построить 70 церквей, в том числе и 
в Вентспилсе. Эта церковь, которая была 
освящена в 1610 году, скорее всего, находи-
лась почти на самом берегу Венты, между 
улицами Тиргус, Сколас и Звана, а рядом 
с ней, по традиции того времени, распола-
галось небольшое кладбище (это подтвер-
ждают найденные там во время раскопок 
человеческие кости и фрагменты гробов). 
Предполагается, что церковь, построенная 
по приказу Готхарда, называлась в честь 
Святой Анны; это согласуется с католически-
ми традициями, однако спустя всего полве-
ка после реформации эта традиция могла 
сохраниться. Возможно, от названной так 
церкви пошло и название улицы – Аннас, а 
возможно, наоборот? Вероятны оба вари-
анта, так как «средневековая» улица Анны 
соединяла Кулдигскую дорогу с набережной 
Венты, а рынок на нынешнем месте суще-
ствует только с XVII века. 

Кажется, церковь Св. Анны не была осно-
вательной, возможно, потому, что строилась 
в спешке. Упоминается, что в церкви име-
лись «высокие окна с различными герба-
ми» (витражи) и большая башня, но так как 
она была построена из дерева, то из-за воз-
действия постоянных влажных ветров она 
быстро подверглась гниению, и уже в сере-
дине века башня так перекосилась, что ради 
безопасности горожан ее пришлось снести. 

О судьбах вентспилсских церквей
Характеризующая черта европейских 
городов – больших и маленьких – нали-
чие церкви. Так повелось уже со Средних 
веков и не изменилось по сей день. Как 
только на карте Европы появился малю-
сенький городок, который вырос в совре-
менный Вентспилс, в нем была построе-
на церковь, которая в письменных источ-
никах упоминается в конце XIII века. 

Новая башня построена так и не была, так как городу не хва-
тало средств на такое грандиозное строительство. Это неве-
роятно, но, несмотря на кратковременное нападение шве-
дов, в целом период совпадает со временем расцвета гер-
цогства, когда Вентспилсский порт, а значит, и город должны 
были расцветать! Очевидно, и в те далекие годы кто-то умел 
успешно снимать сливки, присваивая деньги города и расхо-
дуя их не во благо горожан, а согласно личным пожеланиям. 
Так, в начале XVIII века, когда город основательно выкоси-
ла чума, он остался и без своей церкви, что для обществен-
ности того времени было настоящей трагедией. Для того 
чтобы у вентспилчан была возможность участвовать в бого-
служениях, лютеранская церковь перебралась в замок, где 
для этой цели была произведена основательная перестрой-
ка. Предполагалось, что это будет, как сейчас говорят, крат-
ковременный проект, однако он затянулся почти на 130 лет… 
Нужно сказать, что фундамент новой церкви был заложен 
уже в 1718 году. Затем начались хлопоты с утверждением 
проекта (уже тогда!) и сбором средств, что продолжалось… 
18 лет. В 1736 году на площади Штрауха (на краю нынешней 
Ратушной площади) заложили фундамент, начали выклады-
вать стены из камня и кирпича. Однако потом шум поднял так 
называемый «береговой фогт» Браун, которому не понра-
вился выбор места, то есть то, что церковь слишком далеко 
от Венты, моряки не видят церковной башни, которая долж-
на служить ориентиром. В конце концов было решено, что 
сносить уже построенное и строить заново на берегу Венты 
выйдет слишком дорого, поэтому нужно продолжать уже 
начатое строительство. За это время сменились каменщи-
ки (по обычаям того времени, и авторы проектов); нанятый 
прусский придворный мастер Йоханн Дорн взялся постро-
ить церковь до лета 1737 года. Выложили стены, дверные и 
оконные проемы, и работы вновь пришлось остановить из-за 
недостатка финансов. Последний герцог Курземский Петр 
Бирон в 1771 году распорядился созвать городскую общину 
и окрестных помещиков, чтобы добиться завершения стро-
ительства. К сожалению, дальше составления сметы стро-
ительных работ дело не продвинулось; стены, не подведен-

ные под крышу, стали разрушаться. Время 
шло, Курземское герцогство поглотила 
Российская империя; уже четвертое поколе-
ние вентспилчан отправлялось на богослу-
жения в капеллу замка. В 1833 году, якобы 
по просьбе горожан, а скорее всего, стара-
ниями священника Пауфлера, Российский 
император Николай I выделил необходимую 
денежную сумму на строительство новой 
церкви в Вентспилсе. Все нужно было начи-
нать сначала, так как старые стены были в 
плохом состоянии и их нельзя было исполь-
зовать. На сей раз все шло как по маслу, и 
через пару лет, 15 сентября 1835 года (184 
года назад) новая Вентспилсская еванге-
лически-лютеранская церковь была освя-
щена практически в том виде, какой мы ее 
видим и сегодня. Тогда это было Событие 
с большой буквы. Столько гостей высоко-
го ранга в Вентспилсе не бывало сто лет, 
если не больше. Обычно полупустые улицы 
города были заполнены каретами и теле-
гами, все гостиницы, какие только были, 
переполнены. Съехались уважаемые свя-
щенники, различные начальники комитетов 
и комиссий, окрестные помещики и армей-
ские офицеры. Событие подробно описы-
валось в петербургской «Латвиешу Авизе», 
из которой известно, что церковная башня 
во всю высоту была освещена несколькими 
тысячами свечек, городские музыканты там 
исполнялись хоралы, во время празднично-
го богослужения пели хоры и звучал новый 
орган, построенный мастером Тидеманом 
(наверное, первый настоящий орган в нашем 
городе), а толпы горожан, которые не попа-
ли внутрь, окружили новую церковь, постро-
енную в стиле классицизма или ампира 
(что тогда в Российской империи считалось 
самым современным), башня которой воз-
вышалась надо всем городом, что удовлет-
воряло и интересы мореходов «как харак-
терная примета, которая помогала уверенно 
войти в порт». Поначалу в башне, в звон-
нице, не было дверей, их поставили позд-
нее, чтобы уберечь механизм колоколов от 
сурового морского климата. Еще были ори-
гинальные башенные часы с одной стрел-
кой; они ходили «как часы» до той поры, 
пока один священник, огромный энтузиаст 
местной географии и топографии, не вынул 
из часового механизма пару «колесиков», то 
есть шестеренок, чтобы сконструировать для 
своей кареты «таксометр» – счетчик рассто-
яния… и потом забыл вставить обратно. Так 
часы простояли свои сто лет, пока в девяно-
стые годы минувшего столетия умельцы их 
не восстановили. 

29 сентября 1935 года община 
Вентспилсской евангелически-лютеранской 
церкви отмечала столетие своей церкви и 
организовала большой праздник. Вместо 
тысячи свечей башню освещали прожекто-
ры и электрические лампочки, также звучала 
музыка и хоровые песни. Богослужения прово-

дили более деся-
ти священников, 
среди них и быв-
ший вентспилс-
ский священник, 
тогда архиепи-
скоп Латвийский 
Теодорс Грин - 
бергс. 

Свой 150-лет-
ний юбилей 
белая церковь 
была вынужде-
на отметить тихо 
и незаметно, так 
как в 1985 году 
советская власть, 
хоть и медленно 
уходящая в небы-
тие, такой «куль-
товый праздник» 
не допустила бы. 
Однако через 
10 лет, в 1995 
году, 160-лет-
няя годовщина 
Евангелически-
л ю т е р а н с к о й 
церкви стала 
праздником для 
всего города. 

Так выглядела бы Вентспилсская лютеранская церковь,  
если бы была построена по проекту 1736 года.
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Трукснис до сих пор 
в статусе подозреваемого 
Мэр Юрмалы Гатис Трукснис все еще 
фигурирует в качестве подозреваемого 
в расследуемом БПБК уголовном про-
цессе о возможном получении взятки 
в связи с получением квартиры в без-
возмездное пользование. Прокуратура 
пока не комментирует, будет ли Г. 
Трукснису предъявлено обвинение.  

В связи с отравлением 
обратились в полицию 
Сигулдская краевая дума в связи с 
инфицированием четверых детей саль-
монеллезом обратилась с заявлени-
ем в Государственную полицию. Пока 
нет четкой информации, где имен-
но дети заразились этой бактери-
ей. С 5 сентября симптомы кишеч-
ной инфекции констатированы у 34 
детей и работников в пяти учреждени-
ях дошкольного образования Сигулды.  

Алкоголя употребляют 
все больше 
В прошлом году продолжил расти пока-
затель, характеризующий употребление 
алкоголя на душу населения. В среднем 
он составил 11,1 л, среди тех, кто стар-
ше 15 лет, – 13,2 л. За последние 10 лет 
среднее потребление выросло на 3,2 л.  

Можно будет начать 
вакцинироваться против 
гриппа 
В ближайшие дни жители Латвии смогут 
начать вакцинироваться против гриппа. 
Инфектологи рекомендуют заблаговре-
менно, ранней осенью вакцинироваться 
против гриппа, когда сезон заболевае-
мости еще не начался, поскольку в этом 
случае у вакцины будет достаточно вре-
мени, чтобы обеспечить защиту организ-
ма против гриппа, выработав специаль-
ные антитела. 

КРФК вновь присоединят 
к Банку Латвии 
Сейм поддержал предложение поручить 
правительству оценить возможность 
присоединить Комиссию рынка финан-
сов и капитала к Банку Латвии. Также 
подано предложение сократить с 6 до 4 
человек правление Банка Латвии и огра-
ничить двумя сроками возможность быть 
избранными для президента банка, его 
заместителя и членов совета. 

Место Путнини в руководстве 
КРФК займет Пургайле 
В конкурсе на должность председате-
ля совета Комиссии рынка финансов и 
капитала победу одержала член правле-
ния банка «Citadele» Санта Пургайле. Ее 
кандидатура еще будет направлена на 
утверждение в Кабинете министров. В 
последний тур на должность руководите-
ля КРФК вышли четыре кандидата. 

В Африке подвергся 
нападению латвийский 
танкер 
Возле берегов Западной Африки, неда-
леко от столицы Гвинеи Конакри, совер-
шено вооруженное нападение на лат-
вийский танкер «Ance». Четыре граби-
теля, вооруженные огнестрельным ору-
жием и ножами, поднялись на борт кора-
бля. Они заперли экипаж в каюте, обо-
крали судно и скрылись. Были украдены 
личные вещи моряков, деньги и дру-
гие ценные вещи. В составе команды 
«Ance» 21 член экипажа, среди которых 
18 граждан Латвии. 

Последние пять лет – 
самые жаркие в истории 
Период с 2015 до 2019 г. был самым 
теплым с начала наблюдений приблизи-
тельно 150 лет назад. По первоначаль-
ным подсчетам, средняя температура в 
этот период была на 1,1 выше, чем сред-
няя температура воздуха до промыш-
ленной революции.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

в соотношении 3:1 цветки или корни лабаз-
ника обыкновенного и календулу. Три сто-
ловые ложки смеси залить стаканом кагора, 
настоять и пить по 2 чайные ложки трижды в 
день перед едой. Есть, конечно, десятки дру-
гих рецептов, однако этот комплекс не раз 
доказывал свою эффективность. К тому же, 
он доступен абсолютно всем и совершенно 
безвреден. Освободиться от озноба помо-
жет горячий чай, теплое молоко, настойка 
шиповника. 

Конечно, необходимы и витамины, осо-
бенно аскорбиновая кислота, которая, слов-
но дворник, очистит организм от микробов, 
вызывающих заболевания.  Рекомендуется 
также употреблять витамины A и E, но стро-
го соблюдая дозировку. Богаты витаминами, 
которые помогут защитить от заболеваний, 
овощи и фрукты желтого и красного цвета: 
апельсины, паприка, морковь и яблоки. 

И еще. Не нужно сразу пытаться сбить 

Боремся с простудой. Быстро, комфортно и дешево
 Окончание. Начало на 1 стр. температуру, так как она помогает уничто-

жить вирусы и микробы. Жаропонижающее 
рекомендуется использовать лишь в том слу-
чае, если температура поднимается выше 38 
градусов (у детей – выше 38,5 ºC). 

Однако в случае, если болезнь в орга-
низме поселилась достаточно серьезная и 
надолго, без лекарств, конечно, не обойтись, 
и лучше всего, если их выпишет врач. 

С простудой помогут бороться и всем 
известные дары природы.

Брусника: потолочь в небольшой емкости 
3 чайные ложки ягод, залить их кипятком, 
настоять полчаса и процедить. Употреблять 
по стакану 3–4 раза в день. Можно добавить 
мед по вкусу. 

Сушеная лесная земляника: 4 чайные 
ложки сушеных ягод засыпать в термос, 
залить 2 стаканами кипятка, настаивать в 
течение 6 часов, затем процедить. Настой 
пить по 2/3 стакана 4 раза в день перед едой. 

Малина: 4 чайные ложки сушеных измель-
ченных ягод засыпать в термос, залить 

2 стаканами кипятка, настаивать в тече-
ние 4 часов, затем процедить. Настой пить 
теплым по ½ стакана 4 раза в день за 10–15 
минут до еды. 

Тертый хрен с лимоном: на мелкой терке 
натереть корень хрена (для профилактики 
насморка можно 10–15 минут вдыхать его 
крепкий аромат) и выдавить сок из одного 
большого лимона. Тертый хрен тщательно 
перемешать с лимонным соком, переложить в 
стеклянную баночку и хранить в холодильнике. 
Употреблять по чайной ложке дважды в день. 

Тертая луковица и яблоко: на крупной 
терке натереть луковицу среднего размера 
и одно яблоко. Полученную массу смешать 
с 2 столовыми ложками гречишного меда. 
Употреблять по столовой ложке четыре раза 
в день после еды. 

Липовый цвет: чайную ложку липового 
цвета залить стаканом кипятка, настоять в 
течение 45 минут, процедить. Пить настой 
теплым по ½ стакана 2–3 раза в день за пол-
часа до еды и 1 стакан перед сном. 

Айварс Лембергс в интервью газете 
«Диена» намекнул, что на следующих 
выборах в самоуправления, возможно, 
баллотироваться не будет. Правда, с уче-
том того, с какой регулярностью уже с 
2006 года мы наблюдаем этот театр одно-
го актера – «баллотируюсь – не баллоти-
руюсь», «буду премьером – не буду пре-
мьером», и этому его политическому пер-
формансу вряд ли стоит верить. 

Цирк: то баллотируется, то не баллотируется

«Прежде всего, нужно посмо-
треть, чем закончится 
административно-террито-
риальная реформа. Если 
Вентспилс объединят с 

краем… При таком сценарии через два года 
у меня может возникнуть ощущение, что вер-
нулся 1988 год. Сомневаюсь… В конце кон-
цов, когда-то же нужно немного пожить и для 
себя», – сказал А. Лембергс. Однако, если 
вспомнить его высказывания относительно 
того, будет ли он баллотироваться в Сейм 
различных созывов, а также то, как он «рисо-
вался» в качестве кандидата на пост премье-
ра от СЗК, что ни разу не увенчалось конкрет-
ными действиями, эти высказывания оцени-
вать серьезно невозможно. 

ЖАЛУЕТСЯ СУДУ, ЧТО ПРОКУРАТУРА 
СОКРАТИЛА ВОЗМОЖНОСТИ 
БЫТЬ ИЗБРАННЫМ… 

Перед выборами в 9-й Сейм Лембергс в 
заявлении суду просил ускорить рассмотре-
ние его иска против Генеральной прокурату-
ры по поводу отзыва информации, которая 
задевает его честь и достоинство и которая 
упомянута в обращении о правовой помо-
щи, направленном в Швейцарию. Длительная 
неопределенность в отношении исхода дела, 
дескать, может негативно повлиять на его, как 
кандидата в депутаты, рейтинг в обществе 
и существенно уменьшить для него возмож-
ность быть избранным. Однако Генеральная 
прокуратура не отозвала неприятную для 
Лембергса информацию и предъявила ему 
обвинение во взяточничестве, легализа-
ции средств, полученных преступным путем 
и нарушении ограничений, установленных 
законом для должностных лиц. В свою оче-
редь, правление Союза зеленых и крестьян 
(СЗК) в день предъявления обвинений реши-
ло, что Айварс Лембергс будет кандидатом на 
должность премьера от СЗК. 

...И НЕ БАЛЛОТИРУЕТСЯ
Лембергс заявляет, что на выборы в 9-й 

Сейм баллотироваться не будет. «Пусть в 
Сейм баллотируется кто-нибудь другой, эти 
должности несовместимы – или одна, или 
другая». СЗК после выборов получил 18 
депутатских мест, а Лембергс сам регуляр-
но участвовал в заседаниях Коалиционного 
совета. После того как 14 марта 2007 года 
его задержали, и вентспилсский мэр оказал-
ся в тюрьме Матиса, Айгарс Калвитис, кото-
рый тогда был премьером, сказал: «Если эта 
ситуация серьезна, то Лембергс не сможет 
участвовать в заседаниях Коалиционного 

совета». Ситуация до сих пор серьезная, но 
в заседаниях Коалиционного совета он сам 
или представители его партии участвовали 
еще долго… 

МЕТИТ И В 10-Й СЕЙМ… 
И перед выборами в 10-й Сейм в 2010 году 

Лембергс, если так можно сказать, продол-
жил напускать туман по поводу возможно-
го выдвижения его кандидатуры. Его самые 
большие сомнения по поводу того, стоит ли 
баллотироваться, дескать, связаны с уве-
ренностью, что ему больше подходит рабо-
та в исполнительной власти, а не в Сейме. 
Однако, если уж он будет баллотироваться, то 
сделает это в Рижском избирательном округе, 
так как это позволит узнать, как его работу 
оценивают рижане. Пока он говорил, что «это 
еще не решено, но возможно», входящая в 
СЗК Латвийская зеленая партия выдвинула 
его кандидатуру на пост премьера. 

...И НЕ БАЛЛОТИРУЕТСЯ 
На выборах Лембергс не баллотировался. 

Возможно, потому, что в Сейме не получил 
поддержки его план позволить политикам 
сохранить мандат депутата самоуправления 
и депутата Сейма. В 10-м Сейме СЗК полу-
чил 22 мандата. 

Затем последовали всем хорошо извест-
ные события – президент государства 
Валдис Затлерс издал распоряжение N 2, 
которым инициировал народное голосова-
ние за роспуск Сейма, а известные в обще-
стве люди устроили «Поминки олигархов», 
которые получили небывалую поддержку 
у народа. Байба Сипениеце–Гаваре тогда 
публично отказалась проводить Праздник 
моря в Вентспилсе со словами: «Айварс 
Лембергс, я знаю, что у тебя, возможно, 
очень много денег, но ты потерял доброе имя 
навек и ни за какие деньги больше не смо-
жешь его купить». 

ЕСЛИ БЫ НАРОД РАСПУСТИЛ 
СЕЙМ, ОН, ВОЗМОЖНО, 
БАЛЛОТИРОВАЛСЯ БЫ… 

Тем временем Лембергс публично заявил, 
что, если бы народ распустил Сейм, то он 
взвешивал бы возможность баллотировать-
ся в 11-й Сейм. 

...И НЕ БАЛЛОТИРУЕТСЯ
На сей раз Лембергс сравнительно быстро 

заявил, что не станет баллотироваться, 
однако будет кандидатом на пост премье-
ра от СЗК. На вопрос, соответствует ли его 
репутация должности премьера и не обма-
нывает ли избирателя СЗК, в очередной 
раз называя кандидатом на пост премье-
ра Лембергса, номинация которого реально 
вряд ли возможна, мэр Вентспилса ответил, 
что у него хорошая репутация. 

ПОСТ ПРЕМЬЕРА КАК 
«ГОРЯЧАЯ КАРТОШКА» 

На выборах в 12-й Сейм партнеры его 
партии по поводу кандидатуры Лембергса 
уже не в восторге. Зеленая партия зая-
вила, что для нее неприемлемо на долж-
ность премьер-министра выдвигать канди-
датуру Айварса Лембергса. Однако в итоге 
СЗК все же выдвинул на эту должность 
Лембергса, а он решение стать кандидатом 
на должность обосновал очередной крити-
кой правительства – оно якобы погрязло 
в самолюбовании, его декларация и план 
действий не выполняются в нужном объ-
еме и т. д. Ситуация после выборов была 
интересная: СЗК в парламенте получил 
21 место, руководителем правительства 
стала Лаймдота Страуюма из «Единства», 
а президентом страны – представитель СЗК 
Раймондс Вейонис. Как говорится, на поли-
тическом рынке было место для маневров. 
Возможно, Лембергс даже мог бы занять 
кресло премьер-министра. Только – хотел 
ли он этого? 

Kак в свое время писал журнал «Ir», 
цитируя печально известные «разговоры в 
“Ридзене”», Лембергс, возможно, сказал, что 
лишь в последнюю неделю, когда рейтинги 
всех партий стали расти, а у СЗК – падать, он 
подключился к избирательной кампании. «Я 
боялся, если я выйду по полной – а мы выи-
граем, а что я тогда буду делать? А на хрен 
мне это надо!» 

В свою очередь, если говорить об упо-
мянутых в начале статьи сомнениях 
Лембергса – «при таком сценарии у меня 
через два года может появиться ощуще-
ние, что вернулся 1988 год» – нужно напом-
нить, что именно 5 декабря 1988 года во 
время внеочередной, 8-й сессии Совета 
народных депутатов 19-го созыва на долж-
ность председателя был избран функцио-
нер компартии ЛССР высокого ранга Айварс 
Лембергс… 
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Олимпийский день в 
Вентспилсе: 4600 участников 
В прошедшую пятницу на стадионе 
олимпийского центра «Вентспилс», в 
легкоатлетическом манеже и обще-
образовательных учреждениях про-
шел Олимпийский день. Он организу-
ется, чтобы преумножать среди моло-
дежи интерес к спорту и олимпийско-
му движению. Этой осенью в меро-
приятиях в рамках Олимпийского дня 
в Вентспилсе приняли участие 4600 
детей, и это новый рекорд. 

В Лиге чемпионов – против 
чемпионов Венгрии 
В решающем туре квалификации Лиги 
чемпионов FIBA в дуэли за право 
играть в основном турнире противни-
ками БК «Вентспилс» станут чемпи-
оны Венгрии – «Falco», которых тре-
нирует бывший главный тренер вент-
спилчан Гашпер Окорн. Первый матч 
пройдет 26 сентября в гостях, ответ-
ный матч – 29 сентября в Вентспилсе. 

Поражение в последнем 
проверочном матче 
В последнем проверочном матче 
перед началом нового сезона БК 
«Вентспилс» со счетом 82:96 потер-
пел поражение перед клубом лиги 
VTB из России «Автодор». Среди 
вентспилчан самым результативным с 
17 очками стал Уэсс Уашпун. 

Первая домашняя игра с Огре 
Опубликован календарь игр на пер-
вый месяц нового сезона Латвийско-
эстонской баскетбольной лиги. 
Первую игру в борьбе за защиту титу-
ла вентспилчане проведут в гостях, 
когда 2 октября в Лиепае встретятся с 
местной командой. Тремя днями позд-
нее вентспилчане проведут первую 
домашнюю игру и примут на своей 
площадке БK «Огре». 

Состоится ночной заплыв 
И этой осенью одновременно в 
Вентспилсе, Лиепае, Валмиере и Риге 
состоится грандиозное мероприя-
тие в плавательном бассейне – ноч-
ной заплыв. В этом году мероприятие 
пройдет 28 сентября вечером с 20.00. 
К участию приглашаются любители 
активного образа жизни любого воз-
раста, чтобы во время заплыва всем 
вместе доказать, насколько интерес-
но и приятно заниматься плаванием. 

Предлагают познакомиться 
с игрой в керлинг 
Вентспилсский клуб керлинга при-
глашает бесплатно познакомиться 
с олимпийским видом спорта – кер-
лингом. Первое занятие уже прошло, 
но любой может присоединиться во 
время следующих встреч, которые 
состоятся 29 сентября, 5 и 13 октя-
бря в Ледовом холле олимпийского 
центра «Вентспилс». Время прове-
дения можно уточнить на странич-
ке Вентспилсского клуба керлинга в 
«Фейсбуке».

Президент и владелец футбольного клуба «Вентспилс», противоречивая и скандальная личность – богатей Адлан Шишханов вновь 
оказался в центре внимания не в самом лучшем смысле. Вентспилчане и те, кто следит за футбольной жизнью, хорошо знают, 
каким «велеречивым» и эмоциональным является А. Шишханов, что уже не раз приводило к неприятностям. Теперь президент 
вентспилсского клуба за свое поведение в отношении судей заработал еще более суровое наказание от Латвийской футбольной 
федерации. 

Президент ФK «Вентспилс» вновь 
резок с арбитрами, за что опять наказан

О том, что ему нравится крити-
ковать, известно давно, одна-
ко именно в этом сезоне А. 
Шишханов без обиняков кри-
тикует арбитров, работающих 

на чемпионате Латвии по футболу. Отчасти 
его можно понять: команде не особенно 
везет в играх с номинально более слабы-
ми противниками, которым проиграно доста-
точно много очков, а также у самих игро-
ков заметны провалы в мастерстве, тем не 
менее, клуб солидно сыграл  в европейских 
кубках (правда, в последней дуэли с пор-
тугальским пятым сильнейшим клубом, во 
всяком случае, в первом матче в Риге, про-
играли во всех отношениях), и в чемпионате 
Латвии – среди реальных медалистов, но… 
спорт есть спорт, не всегда удача оказывает-
ся на твоей стороне. 

Первое цунами и поиск виновных наблю-
дались летом, когда ФК «Вентспилс» сыграл 
2:2 с «Valmiera Glass/ViA» и в очередной 
раз потерял два важных очка. После этого 
матча А. Шишханов, во-первых, агрессивно 
вел себя на поле и показывал арбитрам гру-
бые жесты, за что был наказан денежным 
штрафом в 700 евро. Затем на пресс-кон-
ференции клуб представлял не главный 
тренер Игорь Клесов, а сам А. Шишханов, 
который высказал упреки как судьям, так и 
президенту Латвийской футбольной феде-
рации Каспарсу Горкшсу. Он утверждал, 
что арбитры подкуплены назло вентспилс-
скому клубу: «Это называют ошибками, но 

я не называю это ошибками. (..) Но я хочу 
это сказать, и я сделаю это, насколько у 
меня хватит сил – пока я не вытащу его 
[Каспарса Горкшса] из президентского каби-
нета! Потому что за этим стоят люди, кото-
рые выше. Скажу по-другому – это оплачен-
ное судейство. Однозначно оплаченное». 

K. Горкшс подчеркнул, что в конкрет-
ном случае для высказываний владельцев 
ФК «Вентспилс», в которых звучат сомне-
ния в объективности и нейтралитете судей, 
нет никаких объективных причин. Позднее 
Комитет по дисциплинарным делам ЛФФ 
принял решение о штрафных санкциях, 
дополнительно к уже назначенному денеж-
ному штрафу добавив 280 евро за недо-
стойные высказывания А. Шишханова во 
время пресс-конференции, а также наказав 
его дисквалификацией до 21 октября. 

Однако, как оказалось позднее, дисквали-
фикация не стала для А. Шишханова пре-
пятствием, чтобы продолжить свой путь. 
Когда в середине сентября ФК «Вентспилс» 
играл в гостях с чемпионами – «Riga FC», 
единственный гол в матче забили вентспил-
чане, однако арбитр все же его не засчитал, 
так как якобы было положение вне игры, 
однако видеоповтор в то же время судья 
решил не смотреть. Это так разозлило А. 
Шишханова, что он снова грубо высказал-
ся в отношении судей матча, кроме того, 
по его поручению клуб подготовил видео, в 
котором были обобщены судейские ошиб-
ки, а позднее президент публично критико-

вал арбитров. «Я сказал четвертому судье, 
чтобы он потом посмотрел видео. Я боль-
ше ничего о судействе не говорю, потому 
что прекрасно понимаю, что за всем этим 
стоит одно существо. Пока он сидит там, где 
сидит, эта вседозволенность в отношении 
нас будет продолжаться», – сказал после 
матча А. Шишханов. Затем последовали 
различные эпитеты, а ЛФФ принял реше-
ние за неэтичные действия А. Шишханова 
дисквалифицировать с чемпионата Латвии 
до окончания сезона, к тому же, впредь А. 
Шишханову запрещено находиться в раз-
девалках, технической зоне и участвовать 
в пресс-конференциях. За повторные нару-
шения этики он наказан денежным штра-
фом в 560 евро.  

Тем временем борьба ФК «Вентспилс» 
за серебряные награды становится все 
сложнее. Несмотря на то, что сейчас клуб 
еще находится на достаточно комфортном 
третьем месте, в последних трех матчах 
Вентспилс не воспользовался возможно-
стью сорвать банк и подняться на второе 
место.  Последний неудачный матч был еще 
с одним аутсайдером – «Metta/LU», когда 
команда упустила победу в добавленное 
время и потеряла таким образом два очка, 
сыграв вничью – 3:3.... Как бы то ни было, 
будем держать кулаки, так как сезон еще не 
завершился, и серебро еще можно завое-
вать. В наиболее пессимистичном варианте 
можно остаться и совсем без медалей, чего 
никто из нас, безусловно, не желает. 

Спортивная гордость Вентспилса и всей Латвии – тяжелоатлетка Ребека Коха с большими надеждами отправилась на чемпионат 
мира в Таиланде, однако на соревнованиях ей не удалось и близко повторить достижения прошлого года – в сумме достигнутый 
результат в двоеборье оказался на 12 килограммов меньше, и спортсменке удалось занять лишь 8-е место, тогда как в прошлом 
году она завоевала бронзовую награду. Причина – проблемы со здоровьем, как после старта рассказала тяжелоатлетка. Достаточно 
скромный старт оказался и у Ритварса Сухаревса, у которого удачными стали лишь три из шести попыток, и в сумме 12-е место. 

Проблемы со здоровьем стали 
препятствием к хорошему результату Кохи

У Р. Koхи в весовой категории 
до 59 кг во всех упражнениях 
и подходах все попытки были 
зачтены, однако многие зада-
лись вопросом, почему резуль-

таты были так скромны и спортсменке уда-
лось занять лишь 8-е место? В рывке вент-
спилчанка подняла 92, 95 и 97 кг, но лидеры 
из Китая и Северной Кореи оказались дале-
ко впереди, подняв соответственно 106 кг и 
107 кг, а Р. Коха в тот момент занимала чет-
вертую позицию.  

И в толчке результативными были все три 
попытки Р. Кохи – соответственно 112, 115 и 
118 кг. Однако все конкурентки еще только 
начали поднимать свой вес, и многие опере-
дили вентспилчанку. В общем зачете Р. Коха 
с 215 кг показала лишь восьмой резуль-
тат. Больше всего удивил факт, нетипичный 
для Р. Кохи, – спортсменка подняла на 12 кг 

меньше, чем год назад на чемпионате мира 
в Туркменистане, где она завоевала бронзо-
вую награду – 227 кг (103 кг + 124 кг). Такой 
результат очень не соответствует потенциа-
лу спортсменки. Правда, с результатом 227 
кг на этом чемпионате мира вентспилчанка 
осталась бы четвертой, так как обладатель-
ница бронзовой медали подняла в сумме 
233 кг. 

Как позднее порталу «Sportacentrs.com» 
прокомментировала спортсменка, такие 
скромные достижения объясняются про-
блемами со здоровьем: «12 мая у меня 
была операция по удалению аппендицита. 
Поэтому перед этим чемпионатом я пол-
ноценно тренировалась два месяца – в 
июле и августе. И это для меня был новый 
опыт. Первая подобная ситуация. Я рада, 
что такая ситуация сложилась сейчас, а не 
ближе к Олимпийским играм. Могу сказать, 

что я в результате многому научилась. И 
это поражение, если я могу его так назвать, 
многое мне дало. Я готова работать еще 
упорнее и делать больше ради будущего. Я 
иду вперед и надеюсь, что вы будете вме-
сте со мной». 

Ритварс Сухаревс в весовой категории до 
81 кг по сумме в двоеборье завоевал 12-е 
место. Вентспилчанин стартовал в группе B, 
показав шестой лучший результат. Правда, 
он мог подняться значительно выше, так как 
в этих состязаниях ему удалось результа-
тивно завершить лишь три из шести попы-
ток. В рывке Р. Сухаревс поднял штангу 
весом 154 кг, но не смог взять вес в 158 и 
160 кг. В свою очередь, в толчке он поднял 
188 и 192 кг, но штангу в 200 кг ему поднять 
не удалось. В сумме 346 кг, и это сравни-
тельно хороший результат для спортсме-
на.  

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

НОВОСТЬ СМИ:
“(..) Как говорят большинство американцев, Трамп сделал так много вещей, чтобы была причина начать импичмент, но 
получение информации, предназначенной для разгрома политического противника, включая главу иностранного государ-
ства, возможно, звучит наиболее кричаще. Отказ администрации позволить генеральному прокурору разведслужбы рас-
крыть законодателям Конгресса информацию об обвинении поднявшего тревогу не звучит в пользу президента».  

(Из комментария Ариса Янсонса на портале “Delfi”)
• • •

Дефицит информации

что гораздо важнее, как будут использованы.  Она прежде всего 
является основой основ, чтобы создать качественное и основан-
ное на полной информации комплексное представление о развитии 
города, а в перспективе – и объединённого Вентспилсского края.  
Следовательно – по сути отказ в информации является долгосроч-
ным «мероприятием», которое в конечном итоге не позволит конку-
рентам нынешней команды местной власти подготовить альтерна-
тивную политику развития города. К тому же также позволяет нахо-
дящимся у власти раскритиковать любое предлагаемое конкурента-
ми решение, которые скажут, смотрите, это невозможно, потому что 
это невозможно, а это предложение вообще нереализуемо, пока, 
например, оно – основывается на заоблачных мечтах…  

Таким образом, максимально широкий доступ к информации 
является ключом не только к сегодняшнему принятию решений, но 
и к честному и справедливому управлению государством и самоу-
правлениями в будущем.  Зная всю информацию о возможностях, 
доступном финансировании, о механизмах решений и об уже нача-
тых проектах, кандидату легко подготовить предложение избирате-
лям в любой области жизни.  В то время как предложение оппонен-
та будет основываться только на предположениях, поэтому – будет 
неконкретным и обобщенным.  Только один пример: зная, что уже 
в настоящее время ведётся работа по разработке новых маршру-
тов общественного транспорта, легко пообещать, что будет введе-
но столько-то и столько новых маршрутов, а на других маршрутах 
сразу же после выборов будут произведены улучшения. В то время 
как конкурент, ничего не зная о таких проектах, может предложить 
только расплывчатое – «улучшим систему общественного транспор-
та». Согласитесь, ведь это совершенно различные предложения.  
Как в плане качества, так и в плане контроля…  

И в этом свете постоянные требования четырёх депутатов оппо-
зиции, избранных жителями Вентспилса, по поводу доступа к 
информации, необходимой для развития города, уже звучат совер-
шенно иначе. Это не «жалобы» депутатов оппозиции по поводу 
зажима, а на планомерные и целенаправленные действия, чтобы по 
возможности дольше самовластцы удержались у власти в городе (а 
также в планируемом «большом» крае).  

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Фейковых новостей не будет 
Городская дума поддержит участие 
Дигитального центра в проекте, в рам-
ках которого молодых людей будут обу-
чать распознавать ложную информацию в 
социальных сетях. 

ООО «Verģi» развивается 
ООО «Verģi» готовится перенять все 
рыбоперерабатывающее производство в 
терминале Сарканмуйжас. Будут перео-
борудованы производственный и ремонт-
ный цеха. 

Новая выставка
В Доме творчества до 13 октября 
можно посетить выставку работ Алисе 
Ландсберги. Художница создает графиче-
ские работы. 

Проходят фотодни 
В Вентспилс съехались фотографы со 
всей Курземе. 2 ноября пройдет церемо-
ния награждения и состоится открытие 
фотовыставки. 

Вентспилс получил награду 
В рамках конкурса в области латвийской 
ландшафтной архитектуры международ-
ное жюри присудило Вентспилсскому 
самоуправлению награду в категории 
«Проекты хорошего управления». 

Ссора посреди улицы 
Некая женщина, которая ссорилась с 
другом, остановила свою машину посре-
ди улицы Кроня. Работники полиции 
были вынуждены сделать ей замечание 
и объяснить, что машину лучше было 
бы оставить на обочине, а не посреди 
дороги. 

Убегал от полиции 
Некий житель Варве не подчинился тре-
бованию полиции остановить транспорт-
ное средство и убегал от полиции как на 
машине, так и пешком. Ему присужден 
арест на 15 суток, денежный штраф в раз-
мере 1400 евро, а также мужчина лишен 
прав сроком на 4 года. 

Свидетелей нет
Государственная полиция ищет свидете-
лей происшествия, которое произошло 
14 сентября в послеобеденное время на 
перекрестке проспекта Лиелайс и улицы 
Бривибас. В инциденте участвовали две 
машины, пострадавших нет. 

Tри миллиона сигарет 
Проверяя автомашины перед заездом на 
паром, пограничники в одном из мебель-
ных грузов обнаружили более 3 млн кон-
трабандных сигарет. Начато администра-
тивное делопроизводство. 

Koнстатированы нарушения 
В ходе проверки восьми торговых точек 
в городе в четырех из них обнаружены 
серьезные нарушения – несовершенно-
летним лицам продавались энергетиче-
ские напитки и табачные изделия. 

Придется пристегнуться 
Предприятие «Вентспилс рейсс», поддер-
живая призыв Латвийской дирекции авто-
транспорта популяризировать использо-
вание ремней безопасности, разместило в 
междугородных автобусах плакаты с при-
зывом к пассажирам пристегнуться. 

Открыта игровая комната 
На 4-м этаже «Андрейнамса» вновь откры-
та детская игровая комната «Кепайнитис». 

Новые стоянки 
В Парке высоких технологий продолжа-
ется строительство двух новых произ-
водственных зданий, завершено создание 
двух автомобильных стоянок.

С лучай, о котором пишет комментатор “Delfi” Арис Янсонс, 
конечно, никоим образом не связан с событиями в соб-
ственном доме – не только в Вентспилсе, но и во всей 
Латвии. Он больше связан с ожидаемыми выборами 
президента там, за океаном. Но тема, которую затронул 

мой коллега А. Янсонс, определенно может быть расширена и при-
менима также к тому, что происходит в нашей стороне. Особенно, 
если говорим об упомянутом в комментарии отказе администрации 
Трампа предоставить информацию законодателям Конгресса США…  
Как всем известно, полноценно оценить, проанализировать и судить 
о тех или иных событиях можно только в том случае, если известен 
максимально большой объём информации или, иными словами гово-
ря, чтобы сам мог сделать вывод, хорошая ли конкретная книга или 
плохая, её прежде всего нужно самому прочесть, а не основывать 
свои выводы на уже ранее сделанных выводах какого-либо третьего 
источника (насколько бы компетентным он не был). 

И в этом контексте цитируемый комментарий “Delfi” очень поу-
чителен также и для Вентспилса. Конечно, речь идет о способно-
стях всех «законодателей» Вентспилса, а именно, депутатов город-
ской думы, и что особенно существенно, возможностях полноценно 
выполнять свою работу –  принимать решения на благо жителей 
Вентспилса. И в этом отношении весьма одиозные методы нынеш-
него президента Трампа по ограничению потока правдивой и все-
охватывающей информации поразительно напоминают давние 
традиции «практики хорошего управления» незаменимого прези-
дента нашего города: максимально отказывать депутатам оппози-
ции в предоставлении информации об управлении, финансах, пла-
нировании развития и других столь же важных вопросах. Кто знает, 
возможно, президент Трамп, вступая в должность, был вдохновлён 
руководителем Вентспилса…  

Однако речь не только о том, как много об организации жизни в 
городе, планировании и финансировании знают или не знают депу-
таты оппозиции. Ведь в конце концов, если оппозиция знает абсо-
лютно всё, с помощью голосов позиционных депутатов их мнение 
всё равно не будет учтено.  Речь идёт о гораздо более широкой 
проблеме. А именно, доступность информации сама по себе ещё 
не гарантирует, что полученные сведения будут использованы и, 
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и русские, и латышские дети, а также 10 
школ представителей других национальных 
меньшинств. 

Согласно решению, принятому на этой 
неделе на заседании Совета коалиционного 
сотрудничества, Министерство образования 
и науки должно разработать план полного 
перехода на обучение на латышском языке 
на всех образовательных уровнях. Правда, 
председатель Национального объединения 
Райвис Дзинтарс подчеркнул, что пока это 
только договоренность, но очень важная, 
историческая договоренность. По его словам, 

Коалиция договорилась о переходе на латышский 
язык обучения на всех образовательных уровнях 

впервые все правящие партии дали зеленый 
свет идее о полном переводе обучения на 
государственный язык. «Национальное объ-
единение и впредь будет делать все возмож-
ное, чтобы этот переход был осуществлен как 
можно скорее», – подчеркнул политик. 

Как отмечает «VL-TB/LNNK», зачастую 
самоуправление может предложить семье 
по месту жительства место лишь в дет-
ском саду национальных меньшинств, где 
не обеспечена программа на государствен-
ном языке. Таким образом, латышская семья 
должна или выбрать детский сад далеко от 
дома, или платить за услуги частного обра-
зовательного учреждения, или согласиться 

отправить ребенка в садик, в котором занятия 
проходят на русском языке. В свою очередь, 
подготовленные Национальным объедине-
нием изменения в законе, которые опреде-
ляют обязанность самоуправления обеспе-
чить освоение программы на государствен-
ном языке в любом учреждении дошкольно-
го образования, включая детские сады наци-
ональных меньшинств, если этого требуют 
родители ребенка, может служить решением 
для переходного периода. Коалиция догово-
рилась передать эти изменения в комиссию. 
Предложение Национального объединения 
полностью поддерживает и премьер-ми-
нистр Кришьянис Кариньш. 

Стадо благородных оленей и ланей Вентспилсского оленьего сада пока остаётся в своём привычном доме на озере Бушниеку. 
Аукцион по продаже стада, проведённый 23 сентября ООО “Ventspils labiekārtošanas kombināts”, остался безрезультатным – просто 
заявку на участие в аукционе не подало ни одно заинтересованное лицо.  

Благородные олени и лани пока остаются в Вентспилсе

В озможно, в таком результате вино-
ват тот факт, что на продажу было 
выставлено только стадо благо-
родных оленей и ланей без самой 
территории Оленьего сада. Часть 

её является собственностью Вентспилсского 
самоуправления, ещё часть принадлежит ГАО 
“Latvijas meži”. По поводу этих территорий у 
ООО “Ventspils labiekārtošanas kombināts” есть 
договор аренды и договор делегирования, 
которые планируется прервать. 

Ранее предполагалось, что стадом Оленьего 
сада может заинтересоваться какой-нибудь из 
оленьих садов краёв Латвии или один из част-
ных мини-зоопарков, но этого не произошло. 
Пока известно, что Олений сад можно посе-
тить только до конца сентября (с четверга до 
воскресенья, с 10 до 16 часов), так как с 1 октя-
бря его работа будет прекращена.  

Сейчас предприятие планирует провести 
повторный аукцион, но пока не известно, когда 

конкретно он состоится. На втором аукционе 
начальная цена стада благородных оленей и 
ланей будет ниже, чем на первом, однако по 
поводу конкретной суммы решение ещё не 
принято.  Информации о том, что будет со ста-
дом в том случае, если и на следующем аук-
ционе претенденты не появятся, нет. Известно 
только, что Олений сад решено закрыть, так 
как для общества капитала самоуправления 
его содержание невыгодно, но ведь не всё 
можно измерять деньгами. В своё время, на 
открытии Оленьего сада, самоуправление ука-
зало, что его цель – «способствовать воз-
можностям активного отдыха и образования 
семей, предоставляя жителям знания о живот-
ных латвийской фауны и природной среды 
зоологического и экологического характера». 
В свою очередь на портале Вентспилса можно 
найти информацию, что Олений сад стал попу-
лярным туристическим объектом, который в 
год в среднем посещают 3,5 тысячи посетите-

лей, а также там организуются выездные тема-
тические лекции для учеников вентспилсских 
общеобразовательных школ. 

Мы уже писали, что согласно годово-
му отчёту ООО самоуправления “Ventspils 
labiekārtošanas kombināts” за 2018 год, в про-
шлом году доходы Оленьего сада составляли 
1157 евро, а еще годом раньше - 1265 евро.  В 
2018 году “Ventspils labiekārtošanas kombināts” 
работал с оборотом в 5,857 миллионов евро 
и прибылью в 91 195 евро, свидетельствует 
информация “Firmas.lv”.

Компания «Ventspils labiekārtošanas 
kombināts» зарегистрирована в 1994 году, и её 
основной капитал составляет 1,457 миллионов 
евро. Единственным владельцем кампании 
является Вентспилская городская дума. Цель 
“Ventspils labiekārtošanas kombināts” – предо-
ставлять услуги по озеленению, строительству 
дорог, управлению отходами и в сфере туриз-
ма в Вентспилсе и в Курземском регионе. 
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В конкурсном порядке приглашает на работу

ДОКЕРОВ
Требования к кандидату: • Среднее образование; • Водительские права B категории; • Водительские права 
на тракторную технику;
Преимуществом будет считаться:
- Опыт работы на портовой технике; - Опыт работы на должности составитель поездов. Мыпредлагаем:
• Работа по сменам, средняя часовая ставка с 4,40 EUR до 7 EUR в час плюс доплаты за работу ночью и 
в праздничные дни;
• Все социальные гарантии – страхование здоровья, дополнительные дни к отпуску и т.д.

ТРАНСПОРТНЫХ РАБОЧИХ
Требования к кандидату: • Среднее образование; • Водительские права B категории;   
• Преимуществом будет считаться:
- Опыт работы на портовой технике; - Водительские права на тракторную технику.
Мы предлагаем:
• Работа по сменам, часовая  ставка с 4,10 EUR в час плюс доплаты за работу ночью и в праздничные дни;
• Все социальные гарантии – страхование здоровья, дополнительные дни к отпуску и т.д.
Моб. тел. 25406336,  CV  и ззаявление направлять в отдел кадров до 30.09.2019. 
Вентспилс, ул. Дзинтару 22, LV-3602; э-почта vadims.krumins@kalijaparks.lv 

Vien. reģ. Nr. 41203055483

Депутаты проголосовали 
«против» 
На внеочередном заседании 19 сентября 
депутаты Вентспилсского края приняли 
решение о разработанной Министерством 
охраны окружающей среды и региональ-
ного развития модели административ-
но-территориальной реформы самоуправ-
лений. Они подчеркнули, что предложение 
министерства создать вокруг Вентспилса 
новую административную территорию 
является юридически некорректным. 

Ожидается слет 
19 октября в Ужавской основной школе 
ждут всех бывших учеников и препода-
вателей. Мероприятие начнется в 18:00 с 
концерта в Народном доме. 

Предметы из «Попес» 
На выставке «Отреставрированное 
в восстановленном» можно осмотреть 
и три предмета с бывшей станции 
«Попес» узкоколейной железной дороги 
Вентспилс–Дундага. 

Новый ансамбль
В Варве создан вокальный ансамбль. 
Первая встреча состоялась. 

Вспоминают 
о Балтийском пути 
В Таргальской основной школе появи-
лись цветочные композиции в память о 
годовщине Балтийского пути. 

Готовят сладости
Угальцы младшего поколения отпра-
вились на экскурсию на шоколадную 
фабрику Пуре. Там они не только учи-
лись готовить сладости, но и использова-
ли возможность ими полакомиться. 

Работают в двух местах 
Работники краевого самоуправле-
ния теперь принимают посетителей в 
двух местах – и на ул. Сколас, 4, и 
на ул. Кулдигас, 3. На улицу Кулдигас 
перебрались Управление образова-
ния, Финансовый отдел, Отдел закупок, 
Отдел информационных технологий, 
Коммунальный отдел, Отдел развития, 
Налоговый отдел и Детско-юношеская 
спортивная школа. 

Обмен опытом 
Учителя латышского языка и литерату-
ры, работающие в школах края, приня-
ли участие в поездке по обмену опы-
том в Кандавскую региональную сред-
нюю школу. 

Приглашают к участию 
VisiDati.lv, крупнейший портал опросов в 
стране, предлагает молодым людям воз-
можность быстро и просто создать бес-
платную анкету. 

Три Дерева счастья 
Возле основной школы Аннахите поса-
жены три Дерева счастья. Весной они 
зацветут лавандово-голубым цветом. 

Достижения попеских 
спортсменов 
В соревнованиях BJSS в Пилтене хоро-
шие результаты показали молодые 
попеские спортсмены Романс Бетманс, 
Даниэлс Валцис, Кристапс Зикманис, 
Аугустс Мартиньсонс, Робинс Мурниекс и 
Наурис Зикманис. Они благодарят трене-
ра Дайниса Лодиньша.

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

Однажды, говоря о мегапроектах самоуправлений, Юрис Юрашс в интервью «Ventspilnieks.lv» сказал: «У жителей самоуправления 
есть возможность заниматься спортом, посещать музыкальную школу, но были ли средства, вложенные в достижение этой цели, 
адекватны?» Госконтроль во время ревизии по вопросу практики самоуправлений, когда финансирование берется взаймы и плани-
руется развитие инфраструктуры, пришел к выводу, что амбициозные и требующие больших затрат на содержание объекты, которые 
представляют собой существенное финансовое бремя для бюджета самоуправления, ограничивают реализацию необходимых жите-
лям самоуправления проектов в будущем. 

Бум муниципальных бассейнов. 
Госбюджет не бездонный колодец

З ачастую после реализации подоб-
ных больших проектов самоуправ-
ления испытывают своего рода 
«похмелье». Если объект постро-
ен в кредит, то деньги нужно начи-

нать отдавать, и это уже не так приятно, как 
перерезать ленточку. В свою очередь, если 
сооружение воздвигнуто на средства фон-
дов Евросоюза, деньги госбюджета и неболь-
шое собственное финансирование, то нужно 
думать о том, как его содержать, о загру-
женности помещений, зарплате работников, 
коммунальных платежах и многом другом. 
Хорошо, если мегасооружение способно само 
себя содержать. А если нет? В таком случае 
необходимы дотации самоуправления, а день-
ги, как известно, не появляются из ниоткуда. 
Так или иначе, но деньги в городской бюд-
жет посредством налогов, главным образом, 
платим мы, налогоплательщики, а не фонды 
Евросоюза, политические большие друзья 
местных князьков или Госкасса. 

Сразу нужно сказать, что Вентспилсское 
самоуправление во время этой ревизии не 
оценивалось, и относительно нашего города у 
Госконтроля в данном случае нет ни положи-
тельных, ни отрицательных выводов. Однако 
на доклад Госконтроля стоит обратить внима-
ние лишь потому, что в нем рассмотрена прак-
тика строительства в самоуправлениях таких 
милых сердцу руководителей Вентспилсского 
самоуправления объектов, как бассейны. Один 
из самых существенных вопросов в том, смо-
жет ли такое сооружение окупить себя (если 
деньги на строительство были взяты в долг 
в Государственной кассе) и сможет ли оно 
покрыть расходы на свое содержание? И вот 
тут картина совсем не радостная. 

ДОРОГОЕ УДОВОЛЬСТВИЕ, 
КОТОРОЕ НЕ ОКУПАЕТСЯ 

В центре внимания медиа и жителей в 
последние три года было начатое или запла-
нированное строительство в Латвии девяти 
плавательных бассейнов.  

Начнем с Кулдиги, которую от Вентспилса 
отделяют всего 53 километра и около 40 
минут езды и в которой построен бассейн в 
спортивной школе стоимостью более 3 млн 
евро (3 286 101).  

Как сказано в отчете ревизии Госконтроля, 
доходы Спортивного комплекса Кулдигского 
краевого самоуправления, в который входит 
плавательный бассейн, спортивный зал и 
помещения для ночлега, в 2018 году достигли 
81 525 eвро, а расходы были в три раза боль-
ше – 234 964 eвро. В течение 2018 года дохо-
ды, по сравнению с доходами в месяц откры-
тия (январь 2018 г.), сократились приблизи-

тельно на 27%, достигнув в месяц в среднем 
8000 eвро. Летом бассейн посещается слабо, 
так как жители выбирают отдых возле природ-
ных водоемов. 

Грандиозное строительство бассейна пла-
нируется в Элее Елгавского края. Затраты на 
спорткомплекс и плавательный бассейн могут 
достичь 11 млн евро. Объявляя о закупке, 
Елгавская краевая дума в 2018 году отмети-
ла, что «этот проект для края не “экстра”», это 
необходимо для обеспечения нужд всех жите-
лей Елгавы, школьников и молодежи. Тем 
временем Латвийская федерация плавания в 
средствах массовой информации указывает, 
что в самоуправлениях, в которых менее 20 
тысяч жителей, бассейны, вероятнее всего, 
будут нерентабельны.  

Бассейн стоимостью 2,7 (2 764 139) млн 
строится и в самоуправлении Лудзенского 
края, однако руководитель самоуправления 
признает, что уже на стадии строительства 
очевидно, что бассейн не окупится и станет 
бременем для муниципального бюджета. 

Строительство спорткомплекса, включая 
сооружение плавательного бассейна, пла-
нирует и Салацгривское краевое самоуправ-
ление, несмотря на то, что, как указывает 
Госконтроль, в 50 километрах, или 40 минутах 
езды находится центр развития регионально-
го значения Лимбажи, где в августе 2018 года 
уже был открыт бассейн.  

БУМ ПЛАВАТЕЛЬНЫХ БАССЕЙНОВ 
И ВЕНТСПИЛС 

В латвийских самоуправлениях в послед-
ние годы настоящий бум строительства бас-
сейнов. Бассейны в Бауском, Кулдигском и 
Сигулдском краях уже сданы в эксплуата-
цию, в Лудзенском крае ведется строитель-
ство бассейна, Салацгривский край предва-
рительно исследует вопрос строительства 
бассейна, Елгавский край планирует стро-
ительство бассейна и спорткомплекса в 
Элейской волости. Построены или в ста-
дии проекта находятся плавательные бас-
сейны в Лимбажи, Краславе, Кекаве, Ливаны, 
Руйиене, Резекне, Валмиере, Озолниеки и 
других местах. Вентспилс также не отстает 
от всеобщей «моды на бассейны» и запла-
нировал строительство еще одного бассей-
на – с 50-метровыми дорожками, центром 
реабилитации и гостиницей, несмотря на то, 
что в ОЦ «Вентспилс» уже действуют и боль-
шой, и малый бассейн. Министр образова-
ния и науки, в ведении которой находится 
вся сфера спорта в Латвии, выразила недо-
умение, как в то время, когда не хватает 
финансирования для учителей, астрономи-
ческие суммы тратятся на проекты, которые 

можно отложить или они не нужны вовсе. 
Правительство решило не выделять денег на 
строительство бассейна в Вентспилсе, одна-
ко позиция во главе с Айварсом Лембергсом 
поспешила заявить, что запланированная 
мегастройка ушла у Вентспилса из-под носа 
потому, что оппозиционные депутаты позво-
лили себе написать письмо в спортивную 
подкомиссию Министерства образования и 
науки с призывом оценить, насколько исполь-
зование средств, выделенных на спортивную 
сферу, обоснованно и эффективно. Здесь 
следует напомнить, что в письме депутатов 
оппозиции не упоминалось, что они против 
строительства бассейна и реабилитационно-
го центра, это, так сказать, «творческая интер-
претация» упомянутого письма.   

ПЛАНИРОВАНИЕ ПОЛИТИКИ 
НЕ ЯВЛЯЕТСЯ ПРИЗЫВОМ 
К НАЧАЛУ СТРОИТЕЛЬСТВА 

Госконтроль отмечает, что необходимость 
бассейна самоуправления обосновывают 
пожеланиями жителей, а также необходимо-
стью обеспечить безопасность детей на воде, 
способствовать развитию профессионально-
го спорта, здоровому образу жизни и воз-
можностям проводить свободное время для 
молодежи, плавание упоминается как при-
оритет детско-юношеского спорта в основ-
ных положениях политики в области спорта. 
В основных положениях политики в обла-
сти спорта действительно акцентируется важ-
ность умения плавать в вопросах безопасно-
сти человека и позитивное влияние плавания 
на здоровье и развитие детей. Также в доку-
менте отмечается, что вопрос о программах 
обучения плаванию «должен рассматривать-
ся в контексте строительства плавательных 
бассейнов, так как сейчас по причине нехват-
ки бассейнов, особенно в сельских райо-
нах, невозможно полностью реализовать про-
грамму обучения плаванию». В то же время 
в направлении действий основных положе-
ний политики в области спорта «Спортивная 
инфраструктура» не предусмотрены дей-
ствия, связанные со строительством бассей-
нов, а предусмотрено разработать документ 
планирования спортивной политики, который 
определял бы направления развития спор-
тивной инфраструктуры государственного и 
муниципального значения.  

Нужно понимать, что госбюджет не без-
донный колодец, из которого можно черпать 
средства на реализацию амбициозных проек-
тов самоуправлений. Однако, если кто-то дей-
ствительно так думает, то не стоит жаловать-
ся, что не хватает денег ни на образование, 
ни на медицину, ни на достойные пенсии. 

может запретить лишь в том случае, если 
очевидно, что имеется попытка ввести в 
заблуждение. Например, продукт, произве-
денный в другом государстве, назван име-

Почему вентспилсский концертный зал может носить название «Латвия»
нем Латвии. Однако в таком случае товар-
ный знак можно опротестовать, и, скорее 
всего, он будет аннулирован. Однако, если 
товарный знак, в название которого включе-
но имя Латвии, какого-либо края или города, 
просит зарегистрировать латвийское пред-

приятие, и в названии не нарушено ни одно-
го пункта, который, согласно закону, может 
служить основанием для отказа, Патентное 
ведомство этот товарный знак зарегистри-
рует. В свою очередь, если в название вклю-
чено более конкретное место, например, 
Вентспилс или Ужава, то и соответствую-
щие продукты должны производиться там. 
Например, «Ужавас алус» изготавливается 
в Ужаве, как понятно из названия продукта. 

В законе «О товарных знаках» указано, что 
«не регистрируются такие товарные знаки, 
которые без разрешений, выданных компе-
тентными институциями в порядке, опре-
деленном нормативными актами ЛР, вклю-
чают утвержденную на государственном 
уровне геральдику, государственные награ-
ды, знаки отличия государственных служб». 
Государственный герб и другие геральди-
ческие символы в обозначении продукции 
можно использовать только с разрешения 
Комиссии по геральдике. 

Все же следует признать, что исполь-
зование слова «Латвия» и геральдических 
элементов в товарных знаках или назва-
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нии может служить и серьезным оружием 
в вопросе влияния на выбор потребителя. 
Например, можно упомянуть «Латвияс край-
банка», в котором многие жители хранили 
свои сбережения только потому, что ошибоч-
но полагали, будто он принадлежит государ-
ству. Такую уверенность укреплял не только 
исторический опыт людей, но и включенное 
в название этого кредитного учреждения 
слово «Латвия», и стилизованный геральди-
ческий лев на товарном знаке, зарегистриро-
ванном в начале девяностых годов. 
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Наследник 
яблочного ремесла

П  о л у ч и в ш е г о 
степень маги-
стра экономи-
ки и богатого 
на практиче-

ские инициативы в бизнесе 
Овидиюса привело к мысли, 
что его семья в Вентспилсе 
могла бы оказывать услу-
ги по переработке фруктов, 
ягод и овощей в сок, подоб-
но тому, как они это делали 
и делают в Мажейкяй. Этой 
осенью замысел удалось 
реализовать.  

УВЯДАЮЩУЮ КРАСОТУ 
ПРЕВРАТИТЬ В ПОЛЬЗУ 

Из детских воспомина-
ний Овидиюс помнит, как 
его хозяйственный отец 
Антанас учил своих обоих 
сыновей – естественная 
красота фруктов не может 
быть сохранена в течение 
зимы. Но – в виде полезного 
и вкусного сока можно полу-

чить пользу с урожая в саду 
и использовать его вплоть 
до следующей осени.    

Согласно обстоятель-
ствам и достатку в совет-
ское время отец так и 
делал.  С помощью цен-
трифуги из выращенных на 
своём поле и в саду овощей 
и фруктов он сепарировал 
сок для нужд своей семьи, 
а также помогал перерабо-
тать привезённые соседям 
и другими людьми фрукты 
и овощи. 

«К сожалению, отец рано 
ушёл из жизни. Чтобы наря-
ду с зерновым хозяйством 
заработать немного денег 
во время фруктового сезо-
на, эту работу продолжи-
ла мама Гражина, я и брат 
Эдвинас помогали, как 
могли. Работа нравилась 
главным образом тем, что 

Обсуждая предложенные национальным объединением «Всё для Латвии!» – Отечеству и Свободе/
ДННЛ» изменения в Законе об образовании, партии, формирующие правительство, договорились 
о том, что на всех образовательных уровнях будет осуществлен полный переход на латышский 
язык обучения. Правда, пока неизвестно, когда конкретно эти изменения будут введены, однако, 
как отметил председатель «VL-TB/LNNK» Райвис Дзинтарс, цель Национального объединения –
добиться, чтобы их реализация не была отложена на далекое будущее. 

завершится 1 сентября 2021 года. Согласно информации 
Министерства образования и науки, уже в текущем учеб-
ном году среди дошкольников, начиная с полутора лет, 
будет начато введение новых образовательных стандар-
тов, которые подразумевают существенное увеличение роли 
латышского языка, что обеспечит успешную интеграцию 
детей представителей национальных меньшинств в началь-
ной школе. В свою очередь, в 7-м классе происходит пере-
ход на освоение учебного содержания на государственном 
языке в объеме 80%. С 2020/2021 учебного года в 10-м клас-
се общеобразовательных учебных заведений и с 2021/2022 

Боремся с простудой. 
Быстро, комфортно 
и дешево

Почему вентспилсский 
концертный зал может  
носить название «Латвия»

Ф ормально все 
действительно 
в порядке – как 
еще в 2018 году 
с о о б щ а л о с ь 

на официальной домашней 
странице думы: «Обобщив 
как результаты опроса жите-
лей, так и мнения экспер-
тов, для дальнейшей оценки 
были переданы три назва-
ния – «Курземская филар-
мония», «Концертный зал 
“Вентспилс”» и “Концертный 
зал “Латвия”», самым под-
ходящим и благозвуч-
ным из которых признано 
«Концертный зал “Латвия”». 
Такое название концертно-
му залу решила дать муни-
ципальная Комиссия по 
культуре, обосновывая свое 
решение тем, что он постро-
ен в год столетия Латвии. 
Согласно неофициальным 
источникам, такое назва-
ние рекомендовал Айварс 
Лембергс, и уже за пару 
недель до принятия офици-
ального решения было ясно, 
что название будет именно 
таким, и опросы жителей, 
даже если они предпочли 
бы другое название, ничего 
не изменят. 

Как отмечает жур-
нал «Likums un taisnība», 
Вентспилсская дума снача-
ла обратилась в Центр госу-
дарственного языка с прось-
бой дать оценку названию 
«Латвия» как одному из воз-

можных вариантов для ново-
го концертного зала, однако 
уже на следующий день ото-
звала свою просьбу. 

Посмотрим, каково закон-
ное регулирование исполь-
зования слова «Латвия». 
Главный лингвист Центра 
государственного языка 
Агрис Тимушка отмечает, 
что лучше включать слово 
«Латвия» в название пред-
приятий, которые оказыва-
ют уникальную услугу на 
территории всей страны 
(например, «Латвияс пастс», 
«Латвияс газе», «Латвияс 
Банка»), или таких предпри-
ятий, деятельность которых 
охватывает как можно более 
широкую территорию стра-
ны, как, например, «Латвияс 
телевизия», «Латвияс дзелз-
цельш», «Латвияс моби-
лайс телефонс» и т.п. Слово 
«Латвия» можно включать в 
названия учреждений обра-
зования, значимых для всех 
жителей страны, если они 
находятся вне столицы, как, 
например, «Латвияс лаук-
саймниецибас университа-
те» в Елгаве. 

И в отношении исполь-
зования в товарных зна-
ках использование слова 
«Латвия» законом не огра-
ничено. Его использование 
в названии конкретного про-
дукта Патентное ведомство 

Метеорологи с утра обещали сухую и теплую погоду, а 
в середине дня все вдруг меняется, и начинается силь-
ный дождь, после чего мы зачастую приходим домой 
мокрыми и промерзшими, в результате с достаточной 
долей уверенности можно сказать, что начнется насмо-
рк, запершит в горле и возникнет озноб. Обычно в таких 
случаях мы сразу хватаемся за таблетку, однако при 
самых первых признаках заболевания можно справить-
ся с ним при помощи народных средств, которые нано-
сят меньший урон и здоровью, и кошельку. 

П равда, такой 
болезни, как 
« п р о с т уд а » , 
не существу-
ет, а неприят-

ные ощущения возникают 
из-за того, что нас атаку-
ют вирусы, которые попали 
в наш организм и стреми-
тельно размножаются там. 
Что делать?

В первую очередь, сле-
дует постараться предот-
вратить начинающуюся 
болезнь. В случае пере-
охлаждения необходимо 
согреть ноги, помассировав 
их, а вернувшись домой, 
обязательно отправиться в 
горячий душ, а еще лучше – 
принять ароматную ванну с 
хвойным, ромашковым или 
другим экстрактом, а также 
с эфирным маслом. Можно 
обойтись и горячей ванноч-
кой для ног или на 1–2 часа 
наклеить перцовый пла-
стырь на ступни или икры 
ног. 

Не откладывая, нужно 
выдавить чеснок и вды-
хать выделяемые фитон-
циды, а после ужина чес-
нок обязательно нужно 
пожевать. Вместо чесно-
ка можно использовать лук 
или жевать шалфей, кото-
рый содержит природный 
антибиотик – сальвин. 

Если чувствуется диском-
форт в горле, то его нужно 

прополоскать настоем шал-
фея, которая готовится сле-
дующим образом: столовую 
ложку шалфея засыпать в 
термос, залить 1/2 стакана 
кипящей воды, настоять и 
процедить. Очень хорошо 
сделать ингаляцию с кожу-
рой вареного картофеля. 

Все эти процедуры позво-
лят уже на самой началь-
ной стадии остановить 
катар верхних дыхательных 
путей, который сопрово-
ждается такими неприятны-
ми ощущениями, как пер-
шение в горле и постоянное 
покашливание. Процедуры 
проводятся 3 раза в день. В 
свою очередь, от насморка 
в начальной стадии помо-
жет избавиться свекольный 
сок, который следует зака-
пать в нос (его используют 
и для промывания носа). 
Еще один рецепт: в стакане 
кипятка нужно растворить 
½ чайной ложки соли и при 
помощи маленькой ручной 
клизмы промыть каждую 
ноздрю. Во время проце-
дуры нельзя запрокиды-
вать голову – нужно посто-
ять возле раковины, чтобы 
вода вытекла.  

В свою очередь, побе-
дить начавший размно-
жаться вирус поможет сле-
дующий рецепт: смешать 
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Где останутся 
вентспилсские 
олени?

«Вентспилс» 
снова получил 
дисквалификацию

«Кандидат – 
некандидат» 
Лембергс

Дорогой бум 
плавательных 
бассейнов

В преддверии столетия Латвии у многих предпринимате-
лей возникло желание включить в название фирмы, товар-
ный знак или наименование продукта слово «Латвия». Не 
стал исключением и Вентспилс – имя Латвии стал носить 
новый городской концертный зал. Как отмечает пор-
тал Kasjauns.lv, формально закон не нарушается, одна-
ко нигде в мире так не делается. Самоуправления, кото-
рые находятся не в столице, уважают интересы государ-
ства, подобные названия присваиваются лишь главно-
му столичному концертному залу, стадиону или другому 
объекту. 
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учебного года в 11-м классе все общеобразовательные  
предметы будут преподаваться на латышском языке, для 
представителей нацменьшинств будет сохранена возмож-
ность изучать родной язык, литературу и предметы, связан-
ные с историей и культурой. 

Реформа затронет каждое пятое учреждение образования 
в Латвии, или 155 школ из общего числа – 700 учебных заве-
дений. В Латвии 88 школ русского 
потока, 57 школ, в которых учатся  

У же в этом учебном году вступили в силу правила 
о переходе на латышский язык обучения в сред-
ней школе, а нормы, которые касаются прекра-
щения реализации программ образования наци-
ональных меньшинств, вступят в силу посте-

пенно. Мы уже писали, что в прошлом году Сейм в треть-
ем, окончательном чтении поддержал изменения в Законе 
об образовании и Законе о всеобщем образовании, кото-
рые предполагают на этапе среднего образования посте-
пенный переход на латышский язык обучения. Переход на 
латышский язык обучения начался 1 сентября 2019 года и 
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Выросший в 
городе Мажейкяй 
в Жемайтии Ови-
диюс Виршилас 
считает Вентспилс 
как бы родствен-
ным своему месту 
рождения.  Не 
только потому, что 
оба города нахо-
дятся на берегу 
Венты и в них про-
живает примерно 
одинаковое число 
жителей. Родство 
он также видит в том обстоятельстве, что как вент-
спилчане, так и жители Мажейкяй, подчинив в боль-
шей степени свою повседневную жизнь потокам 
нефти и топлива, – не ленятся, чтобы сделать свой 
город зелёным, и не только благодаря лиственным 
деревьям, но и благодаря яблоням, грушам и другим 
плодовым деревьям, которые украшают город не 
только весной , но и осенью.   
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Коалиция договорилась о переходе на латышский 
язык обучения на всех образовательных уровнях 

Владелец и директор «Sulumājas» 
Овидиюс Виршилас.


